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پاس کاری توپ 
مشکلات اقتصاد استان

غفلت در تجاری سازیغفلت در تجاری سازی

۸۰ درصد 
مدارس در کشور 

مقاوم سازی شده اند

استارتاپی برای رفع 
تنش آبی پسته کاران 

 در رفسنجان
کمبــود آب در رفســنجان نیــز مانند دیگــر نقاط 
استان کرمان مســئله ساز شده اســت و برای چاره 
اندیشــی در این زمینــه رویداد اســتارتاپی )کمک 
نوآور( موســوم بــه »دی بهینه و هوشمندســازی 
یــن شهرســتان در حــال اجراســت.  آب در ا
خشکســالی در منطقه کویری رفســنجان در حالی 
اســت که کشــاورزان این خطه نیز طی ســال های 
گذشته با حفر چاه های آب کشاورزی آن هم با تعداد 
بیشتر از حد اســتاندارد که شمارشــان بیش از یک 
هزار حلقه چاه اعلام می شــود جان زمین را مکیده 
اند و ســفره های زیرزمینی را نیز خالــی کرده اند تا 
بزرگترین جنگل دست کاشــت مصنوعی کشور در 

بخش پسته را ایجاد کنند.

معاون قضایی دادستان کل کشور: اگر فضای اقتصاد خوب است علت اینکه نزدیک ۳ هزار تولید کننده فقط  در تهران به  ما پناه آوردند 
 چیست؟

 پورابراهیمی: بخش زیادی از پهنه های معدنی دست شرکت های بزرگی چون ایمیدرو و سازمان زمین شناسی مانده است.
 رییس خانه صمت ایران: ماشین آلات معدنی به وسیله دلالان وارد شده نه معدن داران.

استاندار کرمان:  دولت بیاید سالی پنج مورد از اختیارات گره گشا را به استانداران بدهد. خواهید دید که چه کارهایی انجام می شود.

  گره گشایی از کلاف پیچیده سرمایه گذاری در استان در همایش روز صنعت و معدن

توزیع سیب زمینی
۱۰ هزار تومانی از امروز

رئیس اتاق کرمان مطرح کرد

هشدار دربارۀ کمبود گاز 
در استان تا 2 سال دیگر

وزیر آموزش و پرورش اعلام کرد 

خبرهای خوش برای 
معلمان در راه است 

رئیس مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت جهادکشاورزی از توزیع سیب زمینی
 با قیمت ۱۰ هزار تومان از امروز در همه میادین میوه و تره بار خبر داد. 

رئیس اتاق بازرگانی استان کرمان گفت: »در حال حاضر 
کل گازی ورودی به استان کرمان 800 تا ۹00 هزار 

مترمکعب در ساعت است در حالی که فقط نیاز دو سال 
آینده ی شرکت گل گهر 650 هزار مترمکعب در ساعت 

خواهد بود و این هشدار جدی است«.

 وزیر آموزش و پرورش اعلام کرد که خبرهای خوشی در 
خصوص طرح رتبه بندی معلمان در راه است.  یوسف نوری 

گفت: رییس جمهور، رییس مجلس و شورای نگهبان با 
اجرای طرح رتبه بندی مخالفتی ندارند.به گفته نوری تقریباً 

در هر جلسه هیأت دولت، نظام رتبه بندی طرح می شود.

ضرورت 
تعیین تکلیف 

موضوعات اصلیِ 
 بحرانیِ شهر کرمان

توسعه  معاون 
پشتیبانی سازمان 

نوسازی مدارس کشور از مقاوم سازی ۸۰ 
درصد مدارس کشور طی سال های گذشته 
تاکنون خبر داد و گفت: این مدارس اینک 
در بحران های طبیعی نیز به عنوان کانون 
های امن و مطمئن هستند.علی شهری 
ر آیین معارفه مدیرکل نوسازی، توسعه و 
تجهیز مدارس استان کرمان افزود: بخش 
عمده مدارس فرسوده حذف و به فضاهای 
ایمن، استاندارد، زیبا و با نشاط تبدیل شده 
اند. او گفت: اگر در گذشته نسبت فضاهای 
آموزشی ایمن یک به ۲ بود اینک بیش از 
۸۰ درصد مدارس مقاوم سازی شده اند و 
این کاری عظیم بوده است. نماینده مردم 
کرمان و راور در مجلس شورای اسلامی نیز 
در این مراسم گفت: با وجود همه کارهایی 
که در بخش مدارس در استان کرمان انجام 
شده سرانه فضای آموزشی در استان نسبت 
به متوسط کشوری و سرانه آموزشی شهر 
کرمان)مرکز استان( نسبت به متوسط 

استان پایین است.

صفحه ۸ را 
بخوانید

تشکیل ۴۰۵ پرونده 
حمایت قضایی

 از سرمایه گذاری 
در کرمان
کل  رییس 
دادگستری کرمان 

گفت:  تاکنون ۴۰۵ پرونده حمایت قضایی 
از سرمایه گذاری در استان تشکیل شده و 
مورد رسیدگی قرار گرفته است.یدالله موحد 
افزود:در بسیاری از این پرونده ها براساس 
مکاتبات دستگاه قضایی با سازمان های 
مربوطه رفع مشکل انجام شده و در مواردی که 
توفیقی حاصل نشود، این پرونده ها در جلسه 
ستاد استانی اجرای سیاست های اقتصاد 
مقاومتی با حضور مدیران مربوطه مطرح و 
راهکارهای رفع مشکلات واحدهای تولیدی 
اندیشیده می شود. او خاطرنشان کرد:در حوزه 
اقتصاد مقاومتی تلاش شده برمبنای منویات 
مقام معظم رهبری و سیاست های کلان قوه 
قضاییه در زمینه حمایت حقوقی و قضایی از 
سیاست های کلی اقتصاد مقاومتی وارد شود 
و از استان های فعال باشیم که در این زمینه 
دستگاه قضایی استان به پناهگاه مدیران تولید 

تبدیل شده است.

صفحه ۸را 
بخوانید
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

نانی از تنور سومین جشنواره ملی مرکبات 
جیرفت برای کشاورز گرم می شود؟

شهردار کرمان تأکید کرد:

ضرورت تعیین تکلیف 
موضوعات اصلیِ بحرانیِ شهر کرمان

رئیس اتاق کرمان مطرح کرد

هشدار دربارۀ کمبود گاز در استان تا 2 سال دیگر

افتتاح 2 طرح صنعتی در راور

شوخی مرگبار جان امام جمعه کرمان: بسترهای عملیاتی گام دوم انقلاب در دولت مهیا شود
جوان دهه هفتادی 

در کهنوج را گرفت

ــان  ــهر کرم ــت: در ش ــان گف ــهردار کرم ش
حــدود ۹8 نقطــه بحرانــی آب گرفتگــی 
ــی  ــرای آن چاره اندیش ــد ب ــه بای ــم ک داری

ــرد. ک
ــن  ــه از ای ــان اینک ــا بی ــعرباف، ب ــعید شَ س
تعــداد، 10 نقطــه نیــاز بــه کار اساســی 
دارد کــه بایــد به ســرعت اصــلاح شــود، 
ــات  ــت موضوع ــه اهمی ــه ب ــا توج ــت: ب گف
بحــران زا ماننــد آبگرفتگــی، زلزلــه و 
ــی خاصــی هــم  ســیل کــه متاســفانه متول
در شــهرداری نــدارد، مدیریــت بحــران 
و پدافنــد غیرعامــل شــهرداری بایــد در 
ــه  ــوارد بحــران زا، طــرح و برنام خصــوص م

ــد. ــه کن ارای
ــار  او تأکیــد کــرد: بایــد تــلاش کنیــم یک ب
ــی  ــات اصل ــرای موضوع ــه، ب ــرای همیش ب
ــوری،  ــاس کش ــان، در مقی ــی در کرم بحران
ــن   ــن مشــکلات را تعیی ــار و ای ــن اعتب تأمی

ــم. ــل کنی ــف و ح تکلی
ــه  ــه ب ــه اینک ــاره ب ــا اش ــان ب ــهردار کرم ش
ــتان، در  ــی اس ــور مالیات ــرکل ام ــۀ مدی گفت
حــوزۀ مالیاتــی بــرای حاشــیه و حریم شــهر، 
ــد  ــه بای ــود دارد ک ــی وج ــت مال ــک ظرفی ی
ــرف آن در  ــوص مص ــه درخص ــک آیین نام ی
ســطح کلانِ کشــور نوشــته شــود، گفــت: در 
ــرای  ــوان ب ــم می ت ــن مه ــق ای صــورت تحق
حــل مســائلی کــه در حاشــیه و حریم شــهر 
ــتفاده  ــت اس ــن ظرفی ــت، از ای ــی اس بحران
کنیــم؛ چــرا کــه برخــی اقدامــات از طریــق 

ــت. ــر نیس ــی امکان پذی ــع داخل مناب

شــعرباف افــزود: فعالیــت در حــوزۀ بحــران، 
ســنگین و ســخت اســت و مدیریــت 
ــل،  ــن دلی ــه همی ــد؛ ب ــز  می خواه متمرک
پیگیــر تعیین تکلیــف ســاختار ایــن حــوزه 

هســتیم.
او ادامــه داد: در حــال حاضــر مدیریــت 
ــترین  ــردی، بیش ــاظ کارک ــه لح ــران ب بح
ــه  ــهری دارد، ب ــات ش ــا خدم ــاط را ب ارتب
لحــاظ برخــی کارهــای زیربنایــی، بــا 
حــوزۀ عمــران و حمل ونقــل، و بــه 
لحــاظ اثرگــذاری و فوریــت، بیشــترین 
ــک  ــی ی ــهردار دارد؛ یعن ــا ش ــاط را ب ارتب
ــد در  ــلًا بای ــه فع ــه جانبه دارد ک ــی س ویژگ
ــلاح  ــاختار اص ــام و س ــدت، کار انج کوتاه م

شــود.
مدیــر بحــران و پدافنــد غیرعامــل 
شــهرداری کرمــان نیــز در ایــن نشســت بــا 
ــان  ــهردار کرم ــاد ش تشــکر از حُســن اعتم
ــا  ــت: ب ــین گف ــت پیش ــات مدیری و زحم
توجــه بــه اینکــه در شــهر کرمــان مســائلی 
ــره وجــود  ــم و غی ــت قدی ــه، باف ــد زلزل مانن
دارد، بایــد بــه ایــن مدیریــت نــگاه ویــژه ای 
ــوع  ــل از وق ــی و قب ــد به خوب ــا بتوان ــود ت ش

بحران هــا، چــاره بیندیشــد.
محمدرضــا عســکری افــزود: امیدواریــم 
بتوانیــم بــا حمایت و نــگاه ویــژۀ شــهردار به 
ایــن حــوزه، همــکاریِ همــکاران و اســتفاده 
ــت  ــت را تقوی ــن مدیری ــه، ای از تجــارب بقی
ــای  ــع بحران ه ــگیری و رف ــرده و در پیش ک

ــی شــهر بکوشــیم. احتمال

رئیـس اتـاق بازرگانـی اسـتان کرمـان گفـت: »در حـال 
حاضـر کل گازی ورودی به اسـتان کرمـان 800 تا ۹00 
هـزار مترمکعـب در سـاعت اسـت در حالی که فقـط نیاز 
دو سـال آینده ی شـرکت گل گهـر 650 هـزار مترمکعب 

در سـاعت خواهـد بـود و این هشـدار جدی اسـت«.

سـید مهدی طبیب زاده بـا بیان اینکـه هشـدارهای اتاق 
بازرگانـی کرمان کارشناسـی و مبتنی بر آمـار و اطلاعات 
اسـت، افزود: »اگر برای تامین گاز اسـتان اقدامی نشـود، 
در دو سـال آینده با مشـکل جـدی در این زمینـه روبه رو 

خواهیم شـد«.

او در جلسـه شـورای گفت وگو دولت و بخش خصوصی با 
اشـاره به برگشـت محصولات کشـاورزی صادراتی اظهار 
کـرد: »قبـلا هشـدار اسـتفاده از سـموم را داده بودیـم و 

همچنیـن برای انـرژی نیـز هشـدارهایی دادیم«.
توسـعه  »شـرکت  د:  دا پیشـنهاد  ده  زا طبیـب 
زیرسـاخت های اسـتان متشـکل از واحدهـای بـزرگ 
مـات زیرسـاختی در  قدا قتصـادی شـکل گیـرد و ا ا
اسـتان انجـام دهـد تـا در آینـده بـا مشـکل روبـه رو 

. » یم نشـو

 ۲ طـرح مهـم صنعتـی فـولاد و کارخانـه آسـفالت در 
چهارمیـن روز از دهـه فجر با حضـور اسـتاندار کرمان در 

شهرسـتان راور افتتـاح  شـد.
 پـروژه بوتـه سـازی کارخانـه بریکت سـازی شهرسـتان 
راور که با سـرمایه گـذاری 1۲0 میلیارد تومان و اشـتغال 
60 نفر مسـتقیم و 180 نفر غیرمسـتقیم نخستین پروژه 

افتتاح شـده امروز بـا حضور اسـتاندار کرمـان بود.

عملیـات اجرایـی کـوره تولیـد آهـن اسـفنجی شـرکت 
فـولاد راور نیـز بـا 50 نفـر اشـتغال آغـاز بـکار کرد. 

همچنین اسـتاندار کرمان بـه همراه جمعی از مسـئولان 
از خـط 1 و ۲ پـروژه تولیـد آهـن اسـفنجی راور بازدیـد 

کـرد. 
این پـروژه هـم اکنـون بـا ۲50 نیرو بصـورت مسـتقیم و 
800 نفر بصورت غیرمسـتقیم مشـغول به فعالیت اسـت. 

در ایـن بازدیـد از رونـد سـاخت پـروژه فولادسـازی راور 
بازدیـد بـه عمـل آمد.

این پروژه بـا 60 درصـد پیشـرفت فیزیکی تا پایان سـال 
1401 به بهـره برداری می رسـد. 

با بهـره برداری از پروژه فولادسـازی زمینه اشـتغال ۲50 
نفـر بصورت مسـتقیم فراهم می شـود. 

همچنیـن کارخانه آسـفالت منطقه راور بـا ظرفیت ۲00 
هـزار تـن آسـفالت توسـط بخـش خصوصـی با سـرمایه 
گذاری 600 میلیارد ریال و اشـتغالزایی 60 نفر از جوانان 

این منطقـه به بهـره برداری رسـید. 

باشگاه خبرنگاران جوان : وزیر آموزش و پرورش اعلام کرد که خبرهای خوشی در خصوص طرح 
رتبه بندی معلمان در راه است.  یوسف نوری گفت: رییس جمهور، رییس مجلس و شورای نگهبان با 
اجرای طرح رتبه بندی مخالفتی ندارند.به گفته نوری تقریباً در هر جلسه هیأت دولت، نظام رتبه بندی 
طرح می شود؛ این طرح باید همراه با سند تحول بنیادین اجرایی و عملیاتی شود، زیرا با هدف رشد 
صلاحیت حرفه ای معلمان تنظیم شده تا کیفیت آموزش و جایگاه نظام آموزشی ارتقا یابد.این موضوع 
را وزیر آموزش و پرورش صبح امروز پنجشنبه 15 بهمن در سفر یک روزه خود به مازندران، در دیدار با 
فرهنگیان نوشهر و چالوس مطرح کرد.مذاکرات با دولت در حال حاضر ادامه دارد تا بودجه لازم برای 
رتبه بندی در سال آینده به طور کامل تأمین شود.وزیر آموزش و پرورش از معلمان خواست در طرح 
مطالبات خود از شیوه های برهان و استدلال بهره بگیرند و به مسیر های مورد اراده دشمنان، سوق داده 
نشوند. او می گوید: درباره مشکلاتی چون بیمه تکمیلی، سرانه مدارس و معوقه بازنشستگی همکاران 
رایزنی های لازم انجام گرفته و تلاش می کنیم این مشکلات را نیز از سر راه آموزش و پرورش برداریم.

رئیس مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت جهادکشاورزی از توزیع سیب زمینی با قیمت 10 
هزار تومان از امروز در همه میادین میوه و تره بار خبر داد.  علیرضا رضازاده با بیان اینکه با توجه به تقویم 
سالانه محصولات کشاورزی و وقوع سیل و یخبندان نگرانی هایی در خصوص تامین سیب زمینی 
وجود داشت، گفت: ذخایر سیب زمینی ما فوق العاده است. هدف 600 هزار تنی صادرات نیز محقق 
شده است. اما به دلیل تنظیم بازار و ایجاد آرامش در بازار مصوب شد که امکان و مجوز ورود 100 هزار 

تن سیب زمینی به کشور در صورت نیاز فراهم شود.
وی که در یک برنامه تلویزیونی صحبت می کرد، ادامه داد: همچنین قرار است از شنبه ) امروز (  در همه 

میادین میوه و تره بار سیب زمینی با قیمت مصوب 10 هزار تومان توزیع شود.
رئیس مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت جهادکشاورزی تصریح کرد: در سامانه بازرگام نیز در 
حال حاضر سیب زمینی با قیمت ۹800 تومان بارگذاری شده است و مردم می توانند ثبت سفارش 

کرده و درب منزل تحویل بگیرند.

 امام جمعه کرمان با بیان اینکه باید بسترهای عملیاتی 
بیانیه گام دوم انقلاب که گام بسیار مهمی است در این 
دولت مهیا شود گفت: یکی از محورهای مهم گام دوم 

توجه به نسل جوان متعهد و متخصص انقلابی است.
 حجت الاسلام و المسلمین حسن علیدادی سلیمانی در 
خطبه های این هفته نماز جمعه شهر کرمان با تشریح 
دستاوردهای نظام انقلاب اسلامی افزود: در بخشی از 
زمینه ها از جمله اقتصادی و معیشت مردم باید بیشتر 
کار کنیم و الان دولتی سرکار است که دولت مردمی و 
سرباز رهبری و نظام به شمار می رود؛ لذا در این دولت 
توقع می ورد چند اتفاق مهم در حوزه اقتصادی رقم 

بخورد. 

نماینده ولی فقیه در استان کرمان ادامه داد: اولین اتفاق 
مهمی که باید رقم بخورد و همه باید کمک کنند، تحقق 
گام دوم انقلاب است؛ باید بسترهای عملیاتی آن در 
این دولت مهیا شود و یکی از محورهای مهم در گام دوم 

توجه به نسل جوان متعهد و متخصص انقلابی است. 
حجت الاسلام علیدادی سلیمانی افزود: کارنامه کسانی 
که مسئولیت می پذیرند در اینکه چقدر پایبند به 
نظرات رهبری نظام در عزل و نصب ها هستند مهم 
است؛ موضوع میدان دادن به جوانان بسیار اهمیت 

دارد.
امام جمعه کرمان با تاکید بر اینکه اجازه دهید جوانان 
در مدیریت های میانی مسئولیت بپذیرند گفت: جوان 

انقلابی، متعهد، دلداده نظام و متخصص در ماموریتی 
که تحویل می گیرد خیلی می تواند برای نظام کار کند.

حجت الاسلام علیدادی سلیمانی با اشاره به ضرورت 
اشتغالزایی در استان افزود: بنگاه های اقتصادی باید 
خانه فکر تشکیل دهند و به اشتغالزایی استان کمک 
کنند؛ اگر می خواهیم در این بخش اتفاقی بیفتد باید 

کار به جوانان انقلابی سپرده شود. 
او گفت: باید اجازه داد کشور با نسل جدید انقلابی در 
دولت مردمی حماسه جدیدی خلق کند و در اقتصاد 
و معیشت مردم هم به فضل خدا مثل سایر عرصه ها 

موفق شویم.
امام جمعه کرمان افزود: هیچ نگرانی از تحریم نداریم 

گرچه تحریم ها ظالمانه است و کشور را در بخشی از 
فعالیت ها می تواند دچار مشکل کند اما این امر با 
روحیه جهادی، تدبیر، برنامه و ایمان به خداوند قابل 
جبران است، می توانیم از این تحریم ها عبور کنیم و 

کشور در این بخش پیروز میدان شود.
او در ادامه با تبریک روز نیروی هوایی ارتش جمهوری 
اسلامی گفت: با پیوستن همافران به امام راحل و 
انقلاب مسیر پیروزی شکوهمند انقلاب اسلامی سرعت 

بیشتری پیدا کرد.
امام جمعه کرمان همچنین با تسلیت شهادت علی 
اکبر رنجبر از ماموران انتظامی در استان فارس به 
دست انسانی جانی تصریح کرد: تا کی باید شاهد این 

باشیم که اوباش به ماموران نیروی انتظامی حمله کند؛ 
امیدوارم عوامل این جنایت بزودی شناسایی و برخورد 
قاطعی  شود؛ البته نیاز است برخورد مداوم به اوباش 

صورت گیرد.
حجت الاسلام علیدادی سلیمانی ادامه داد: دستگاه 
قضایی مجاهد و فداکار است و باید به این پرونده ها 

سرعت ببخشد و با قاطعیت برخورد کند.
نماینده ولی فقیه در استان کرمان با بیان اینکه 
در آستانه ورود به چهل و چهارمین سال پیروزی 
شکوهمند انقلاب اسلامی هستیم و جشن سالگرد 
پیروزی انقلاب اسلامی را در پیش داریم گفت: با توجه 
به شرایط کرونایی منتظر دستور ستاد کرونای کشور 
برای یوم الله ۲۲ بهمن امسال هستیم و هر تصمیمی 
مسؤلان امر بگیرند به همان صورت این روز بزرگ را 

تجلیل خواهیم کرد. 

 دادســتان عمومــی وانقــلاب شهرســتان 
ــر  ــر اث ــل ب ــره قت ــک فق ــوع ی ــوج از وق کهن
ــرداد و  ــتان خب ــن شهرس ــدازی در ای تیران
گفــت: در ایــن رابطــه چهــار نفــر بازداشــت 

ند. شــده ا
امیــد رضایــی در تشــریح جزییــات ایــن 
خبــر اظهــار کرد:ســحرگاه روز جمعــه پــس 
از کســب گــزارش وقــوع تیرانــدازی در 
ــهر  ــداث در ش ــال اح ــاختمان در ح ــک س ی
کهنــوج بلافاصلــه کاراگاهــان پلیــس در 
صحنــه حاضــر و تحقیقــات اولیــه آغــاز 

. د می شــو
ــدازی  ــن تیران ــفانه در ای ــه داد: متاس او ادام
یــک جــوان دهــه هفتــادی بــه ضــرب 
ــود و  ــه اســلحه شــکاری جــان باختــه ب گلول
بلافاصلــه اقدامــات پلیســی بــرای شناســایی 

ــد  ــاز ش ــل آغ ــل قت عوام
ایــن مقــام قضایــی افزود:نهایتــا صبــح 
روز جمعــه متهــم اصلــی توســط پــدر و 
عمویــش خــود را بــه مرجــع انتظامــی 

معرفــی کــرده اســت.
دادســتان کهنــوج بیــان کرد:متهــم در 
بازجویــی اولیــه خــود اعتــراف کــرده اســت 
بــه همــراه دوســتش پــس از پایــان عروســی 
بــه محــل یــک ســاختمان نیمــه کاره 
ــوده  ــتانش ب ــایر دوس ــوق س ــل پات ــه مح ک
مراجعــه کــرده و قصد ترســاندن دوســتانش 
توســط یــک قبضــه ســلاح شــکاری داشــته 
ــه  ــدازی گلول ــس از تیران ــفانه  پ ــه متاس ک
ــوت  ــد و ف ــی کن ــت م ــتش اصاب ــه دوس ب

. یــد می نما
رضایــی ضمــن گلایــه منــدی از وفــور 
منطقــه  در  غیرمجــاز  ســلاح های 
ــلاح  ــودن س ــترس ب ــفانه در دس گفت:متاس
ــری  ــران ناپذی ــع جب ــوع فجای ــه وق منجــر ب
ــود. ــی ش ــروز م ــحرگاه ام ــه س ــل حادث مث
او مردمــان جنــوب اســتان کرمــان را 
دارای فرهنگــی غنــی و کهــن دانســت و 
ــازی  ــا فرهنگ س ــوان ب ــرد: می ت ــد ک تاکی
دربیــن اهالــی منطقــه و اهتمــام ســران 
ــه جمــع آوری ســلاح های  ــف نســبت ب طوای

غیرمجــاز اقــدام کــرد.
دادســتان کهنــوج اعــلام کــرد: ایــن آمادگی 
دســتگاه های  و  قضایــی  دســتگاه  در 
ــا  ــراد ب ــود دارد اف ــی وج ــی و امنیت انتظام
مراجعــه بــه ایــن اماکــن نســبت بــه تحویــل 
ســلاح هــای جنگــی و غیرمجــاز خــود اقدام 
نماینــد و از رافــت اســلامی بهره منــد شــوند 

ــد. ــتفاده کنن ــی اس ــات قانون و از تخفیف
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توزیع سیب زمینی ۱۰ هزار تومانی از امروزخبرهای خوش برای معلمان در راه است 

 شهردار کرمان گفت: در شهر
 کرمان حدود ۹8 نقطه بحرانی آب

 گرفتگی داریم که باید برای آن
 .چاره اندیشی کرد
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2 هزار طرح اشتغال مددجویان 
کمیته امداد کرمان آماده افتتاح شد

مدیرکل کمیته امداد اســتان کرمان از افتتاح ۲ هزار طرح اشــتغال 
مددجویان زیرپوشش این نهاد طی ایام دهه فجر خبر داد.

یحیی صادقی با اشاره به اینکه بیش از 4۳ ویژه برنامه محوری توسط 
کارگروه همیاری و سازمان های حمایتی ســتاد دهه فجر در استان 
کرمان اجرا می شود افزود: این برنامه های در حوزه های مختلف فرهنگی، 
مسکن، اشتغال، معیشت و غیره توسط دستگاه های عضو این کمیته اجرا 
می شود.او بیان کرد: همچنین در این ایام نمایشگاه عرضه محصولات 
تولیدی مددجویان توانمند شده توسط یکی از مراکز نیکوکاری در استان 
برپا خواهد شد.مسئول کمیته همیاری و سازمان های حمایتی ستاد 
دهه فجر در استان کرمان گفت: افتتاح 10 مرکز نیکوکاری تخصصی در 
سراسر استان، برگزاری مسابقات فرهنگی، بصیرتی و ورزشی، برگزاری 
وبینار نقش انقلاب اسلامی در شکل گیری و احیای فریضه واجب زکات 
و نیز رویداد استارتاپی دانش آموختگان دانشگاهی زیرپوشش کمیته 

امداد از جمله برنامه های این نهاد در ایام دهه فجر است.
مدیرکل کمیته امداد استان کرمان از توزیع 6۳6 سری جهیزیه بین 
نوعروسان زیرپوشش کمیته امداد استان خبر داد و افزود: همچنین 
در ایام دهه فجر حدود یکهزار و  ۲00 دســتگاه آبگرمکن گازی بین 

مددجویان و خانواده های نیازمند استان توزیع خواهد شد.
او در ادامه از افتتاح 1۲0 واحد مسکن مددجویی در ایام دهه فجر در 
استان کرمان خبر داد و گفت: بیش از هشت میلیارد تومان برای ساخت 

این واحدهای مسکونی هزینه شده است.
صادقی خاطرنشان کرد: مراسم عطرافشــانی و غبارروبی گلزار شهدا 
و دیدار با خانواده شهدا از جمله خانواده شــهدای امدادگر و برگزاری 
نمایشگاه نقش کمک های خیرخواهانه به کمیته مداد در انقلاب اسلامی 
در جوار گلزار شهدا از دیگر برنامه های اجرایی پیش بینی شده توسط 
کمیته همیاری و سازمان های حمایتی ستاد دهه فجر در این ایام است.

مهندس سلیمانی در دیدار با معاون وزیر نیرو:
6۰۰ نیروگاه خورشیدی با توان 

بیش از ۱۱ مگاوات در شمال 
استان کرمان

محمد سلیمانی در نشست مدیران صنعت برق و سرمایه گذاران 
انرژی های تجدیدپذیر در اســتان کرمان با محمد کمانی معاون 
وزیر نیرو و رئیس سازمان ساتبا که در محل شرکت برق منطقه ای 
کرمان برگزار شد با اشاره به اینکه توزیع برق شمال استان به لحاظ 
شبکه توزیع بیش از ۹1 هزار کیلومتر مربع را تحت پوشش خدمات 
رسانی دارد اظهارداشت:این شــرکت 1۲هزار کیلومتر خط فشار 

متوسط و 8500 کیلومتر فشار ضعیف را سرویس دهی می کند.
او ادامه داد: این شــرکت تعداد 6۷0 هزار مشــترک دارد که 8۲ 
درصد از این مشترکین خانگی هستند و یک جامعه هدف بزرگ 
برای مدیریت مصرف برق است علیرغم اینکه ۳0 درصد انرژی برق 

شرکت را مصرف می کند.
مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق شــمال استان کرمان افزود 
جمع تعدادی مشترکین کشــاورزی و صنعتی 1.۳ است که 55 

درصد از میزان مصرف انرژی شرکت را به خود اختصاص دادند.
سلیمانی،سرانه مصرف مشترکین خانگی شمال استان را 11۷۹ 
کیلووات ذکر کرد و گفت: پیک بار امسال شرکت 800 مگاوات بوده 
که نسبت به مدت مشابه در سال گذشته یک درصد رشد داشتیم.

او با اشــاره به اینکه اگر طبق مصوبه دولت، دستگاه های اجرایی 
۲0 درصد برق مورد نیاز خــود را از انرژی های تجدیدپذیر تامین 
کنند مقدار قابل توجهی در مصــرف انرژی پیک بار صرفه جویی 
خواهدشد،گفت:استان کرمان با ۳00 روز آفتابی و قرار گرفتن در 
ذوزنقه طلایی انرژی خورشیدی کشور و هدایت و حمایت دولت 
در تسهیل سرمایه گذاری منطقه ای مهم، در بخش سرمایه گذاری 

انرژی پاک در کشور رتبه ممتازی را به دست آورده است.
او با بیان اینکه استان کرمان پایلوت اجرای طرح واگذاری پنل های 
خورشــیدی به مددجویان کمیته امداد امام خمینی )ره(اســت 
اظهارداشت:بیش از 581 سامانه خورشیدی 5کیلوواتی در قالب 
طرح کرامت خورشید یا سرمایه گذاری مشترکین عادی با ظرفیت 

8 مگاوات تاکنون نصب شده است . 
او همچنین گفت: 14 سامانه خورشیدی در ادارات و دستگاه های 

دولتی با مجموع 454 کیلووات نصب و راه اندازی گردیده است.
سلیمانی بااشاره به تعداد نیروگاه های خورشیدی در شمال استان 
گفت: یک نیروگاه ۲”1مگاواتی در منطقه رفسنجان و دو نیروگاه 
5”0مگاواتی در راور و یک نیروگاه نیم مگاواتی در دانشگاه عالی 

کار رفسنجان در حال تولید میباشد.
او جمع نیروگاه های مقیاس کوچک و بزرگ خورشیدی در شمال 

استان را 600 نیروگاه با ظرفیت تولیدی 11مگاوات عنوان کرد.

گفت:  مجلس  کشاورزی  کمیسیون  رییس 
بستر صادرات محصولات کشاورزی را از طریق 

دیپلماسی اقتصادی پارلمانی پیگیری می کنیم.
محمدجواد عسکری در حاشیه سومین جشنواره ملی مرکبات 
جنوب کرمان اظهارداشت: در حوزه صادرات با دعوت از تجار دیگر 
کشورها فضا را مهیا می کنیم که از استان کرمان و به طور خاص 
از شهرستان جیرفت شروع شود.او ادامه داد: در سطح کشور هم 
اتاق تعاونی کشورهای مختلف را تشکیل می دهیم تا بتوانیم بستر 

صادرات محصولات کشاورزی  را هم عملیاتی و اجرایی کنیم.
عسکری بسترسازی صادرات را در قالب برنامه ریزی کوتاه 
مدت، میان مدت و بلند مدت عنوان کرد و بر رایزنی برای توسعه 
دیپلماسی اقتصادی تاکید کرد.او به برگزاری جشنواره مرکبات 
در جنوب کرمان اشاره کرد و برگزاری چنین جشنواره هایی را 
بسیار ارزشمند و تاثیرگذار دانست.رییس کمیسیون کشاورزی 
مجلس شورای اسلامی گفت: نگاه ما در کمیسیون شکوفا کردن 
ظرفیت های بالقوه بخش کشاورزی در مناطق مختلف است.
عسکری منطقه جیرفت را یکی از نقاط بسیار توانمند حوزه 
کشاورزی کشور برشمرد و گفت: تولیدات این منطقه زبانزد و 
خاص است لذا با برگزاری این جشنواره ها دنبال ایجاد یک فضای 

ارزآور برای این منطقه هستیم.
او به طرح امنیت غذایی کمیسیون کشاورزی مجلس شورای 
اسلامی نیز اشاره کرد و گفت: صادرات در این طرح به صورت 
خاص برنامه ریزی شده است.او افزود: امیدواریم با یک حرکت 
پایلوتی،فضایی را ایجاد کنیم که منطقه جیرفت در زمینه 
صادرات مرکبات و محصولات کشاورزی بتواند جایگاه خود را 
پیدا کند.نماینده مردم جیرفت و عنبرآباد در مجلس شورای 
اسلامی نیز از تولید سالانه بیش از 600 هزار تن مرکبات در هفت 
شهرستان جنوبی استان کرمان خبر داد.ذبیح الله اعظمی ظرفیت 
تولید مرکبات جنوب کرمان را بیش از ۳1 هزار هکتار برشمرد و 
برگزاری جشنواره ملی مرکبات جنوب کرمان را فرصتی برای 
معرفی این محصولات به کشور و خارج کشور عنوان کرد.او 
نقطه قوت مرکبات جنوب کرمان را تولید محصولات با کیفیت 
و شناسنامه دار اعلام کرد و گفت: این سومین جشنواره مرکبات 
ملی جنوب کرمان بود که با توجه به ظرفیت بالای تولید مرکبات 

این منطقه برگزار شد. 

مدیرکل ارشاد اسلامی جنوب استان کرمان 
از برگزاری اختتامیه کنگره ملی شعر محلی 
در  سلیمانی  قاسم  حاج  شهید  سپهبد 

شهرستان جیرفت خبر داد.
حسین اسحاقی ضمن گرامیداشت ایام الله دهه فجر انقلاب 
اسلامی از برگزاری کنگره ملی شعر محلی شهید سپهبد 
حاج قاسم سلیمانی در جنوب استان کرمان خبر داد و 
اظهار داشت: این کنگره هرسال در جنوب کرمان برگزار 

می شود.
او با بیان اینکه در کشور ما گویش های زیادی وجود دارد، 
گفت: برگزاری این کنگره نیز بر همین مبنا به عنوان کنگره 
شعر محلی نام گذاری شد تا از تمامی گویش ها بتوانند در 

این کنگره شرکت کنند.
مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی جنوب استان کرمان 
ز کنگره ملی شعر محلی  استقبال شاعران کشوری را ا
سپهبد شهید حاج قاسم سلیمانی بسیار خوب ارزیابی 
با توجه به حجم استقبال، نفرات برتر در  و عنوان کرد:

گویش های مختلف انتخاب و از آنها تجلیل می شود.
او با بیان اینکه به دلیل استقبال بی نظیر شاعران از این 
کنگره، مهلت ارسال آثار به دبیرخانه در دو مرحله تمدید 
شد عنوان کرد: بیش از ۲هزار و 500 اثر از سراسر کشور به 
دبیرخانه کنگره ملی شعر محلی شهید سپهبد حاج قاسم 

سلیمانی ارسال شده است.
اسحاقی برگزاری آیین اختتامیه کنگره ملی شعر محلی 
سپهبد شهید حاج قاسم سلیمانی را از برنامه های شاخص 
این اداره کل برشمرد و بیان کرد: اختتامیه این کنگره 
16 بهمن ماه ساعت 8:۳0 صبح در محل سالن فاطمیه 
نشگاه علوم پزشکی جیرفت با حضور مهمانان ویژه  دا

برگزار و از برگزیدگان تجلیل می شود.

رییس کمیسیون اقتصادی مجلس: 
پیگیر توسعه صادرات از طریق 

دیپلماسی اقتصادی هستیم

اختتامیه کنگره ملی شعر 
محلی شهید سلیمانی

 در جیرفت برگزار می شود

خبر

خبر

بازار و بورساخبار شرکت هاخبر

رئیس مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی 
وزارت جهاد کشاورزی از واردات 100 هزار 
تن سیب زمینی و توزیع ۲00هزار تن برنج 
تایلندی، پاکستانی و هندی تا شب عید در 

بازار خبر داد.
به گزارش ایسنا، به نقل از پایگاه اطلاع رسانی 
وزارت جهاد کشاورزی، علیرضا رضازاده 
در خصوص مصوبات قرارگاه امنیت غذایی 
گفت: در این نشست مقرر شد 100 هزار 
تن سیب زمینی از مزارع گواهی شده خارج 
از کشور با رعایت پروتکل های قرنطینه ای 
و تحت نظارت سازمان حفظ نباتات برای 
مصارف صنعتی، خوراکی و بذری وارد کشور 

شود.
وی افزود: همچنین تعیین عوارض صادراتی 
برای صادرات سیب زمینی در دستور کار 
کارگروه تنظیم بازار محصولات کشاورزی 
قرار گرفت.رئیس مرکز روابط عمومی و 
اطلاع رسانی وزارت جهاد کشاورزی با بیان 
این که از شنبه هفته آتی سیب زمینی با 
قیمت 10 هزار تومان در سطح میادین تره بار 
عرضه می شود، تصریح کرد: مقرر شد سامانه 
بازارگام توزیع هوشمند سیب زمینی با قیمت 
۹800 تومان برای تحویل درب منازل را  

آغاز کند.
رضازاده در ادامه از توزیع ۲00 هزار تن برنج 
تایلندی، پاکستانی و هندی تا شب عید در 

بازار خبر داد.
به گفته وی، همچنین مقرر شد فروشگاه های 
زنجیره ای  و سازمان میادین تره بار تهران، 
برنج خارجی با نرخ تنظیم بازار به مصرف 

کنندگان عرضه کنند.
مشاور وزیر خاطرنشان کرد: با توجه به عدم 
کمبود برنج و ذخایر بالای ۳00 هزار تنی برنج 
ایرانی در مازندران و گیلان، عرضه گسترده 
برنج ایرانی نیز از هفته آینده توسط اتحادیه 
فروشگاه های زنجیره ای و اتحادیه استان های 

مازندران و گیلان انجام می شود.
وی با اشاره به توزیع هوشمند برنج تایلندی، 
هندی و پاکستانی به درب منازل، یادآور شد: 

این برنج ها با تخفیف ویژه توزیع می شوند.
رضازاده نظارت سازمان تعزیرات حکومتی بر 
بازار و برخورد جدی با گرانفروشی و احتکار 
برنج را از دیگر مصوبات این نشست عنوان 

کرد.
وی در پایان گفت: واردات برنج از پاکستان 
نیز در دستور کار ستاد تنظیم بازار قرار گرفته 

است.

مدیـر فنـاوری اطلاعـات سـازمان بـورس 
گفـت: تـا امـروز حـدود 60 میلیـون کـد 
بورسـی صادر شـده که بالغ بر ۳۷ میلیون 
آن هـا کدهـای فعـال هسـتند. حمیـد 
حسـن آبادی اظهـار کرد: تـا امـروز حدود 
60 میلیـون کـد بورسـی صـادر شـده که 
بالـغ بـر ۳۷ میلیـون آن هـا کدهـای فعال 
هسـتند. همچنیـن تاکنـون 40 میلیـون 
نفـر از سـرمایه گـذاران در سـامانه جامـع 
اطلاعات مشـتریان »سـجام« کـه یکی از 
جامع تریـن پایگاه هـای داده اشـخاص در 

کشـور اسـت، ثبـت نـام کرده انـد.
مدیـر فنـاوری اطلاعـات سـازمان بـورس 
گفـت: از ایـن تعـداد بیـش از ۳۳ میلیون 
نفـر احـراز هویت شـده کـه در حـدود ۲5 
درصـد احـراز هویـت شـده ها )8 میلیـون 
و پانصـد هزار نفـر( به صـورت الکترونیکی 
و الباقـی حضـوری صـورت گرفته اسـت. 
وی افزود: همچنین از ابتدای سـال 1400 
تاکنـون، از طریـق سـامانه سـجام سـود 
توزیعـی ۲46 شـرکت، معادل حـدود 14 
هـزار میلیارد تومـان به تعـداد بالـغ بر 41 

میلیـون نفـر پرداخت شـده اسـت.
حسـن آبـادی ادامـه داد: در سـال 1۳۹۹ 
کـه سـال پـر رونقـی بـرای بـازار سـرمایه 
بـود بالـغ بـر ۳60 میلیـون معاملـه در 
بـورس اوراق بهـادار تهـران ثبـت شـد که 
بـه طـور میانگیـن روزانـه 1.5 میلیـون 
معاملـه صـورت می گرفت کـه ایـن اعداد 
در سـال 1400 بـه 1۳8 میلیـون معاملـه 
در مجموع تاکنون و میانگیـن روزانه ۷00 

هـزار معاملـه رسـیده اسـت.
مدیـر فنـاوری اطلاعـات سـازمان بـورس 
تصریح کرد: حجـم معاملات و فشـار روی 
هسـته معامـلات در سـال 1۳۹۹ فراتـر از 
ظرفیـت سـامانه فعلـی معامـلات بـود که 
ایـن تجربـه در طراحـی و توسـعه سـامانه 

بومـی معاملات مـد نظـر قـرار گرفت.
حسـن آبادی در خصـوص سـامانه بومـی 
معامـلات گفـت: ایـن سـامانه بـا توجـه 
بـه قابلیت هـای ویـژه ای ماننـد ظرفیـت 
 ۲4000 تـوان پردازشـی در حـدود 
تراکنـش در ثانیـه روی یـک نمـاد و زمان 
پـردازش سفارشـات 48 میکـرو ثانیـه از 
جایـگاه ممتـازی نسـبت بـه سـامانه های 
معامـلات مطـرح جهانـی و در مقایسـه با 
سـایر سـامانه های مشـابه داخلی در حوزه 
بانکـداری همچـون سـامانه شـاپرک و 

سـامانه شـتاب برخـوردار اسـت.

رئیس کل گمرک ایران از بازنگری و اصلاح روند صدور بخشنامه ها و 
دستورالعمل های ابلاغی به گمرک خبر داد.

علیرضا مقدسی در نشست با اعضای اتاق بازرگانی استان بوشهر با اشاره 
به گلایه رهبر انقلاب از صدور بیش از اندازه بخشنامه و دستورالعمل  
گمرکی و بلاتکلیفی فعالان اقتصادی اظهار کرد: به دنبال ساماندهی و 
بازنگری در ابلاغ بخشنامه ها به گمرک هستیم و در این راستا پیشنهاد 
شده با تشکیل کمیته یا کارگروهی در سطح معاونت حقوقی ریاست 
جمهوری با حضور دستگاه های دولتی مرتبط و فعالین اقتصادی و 

تولیدکنندگان، بخشنامه ها قبل از ابلاغ بررسی و سپس ابلاغ شود.  
 وی تأکید کرد: دستگاه های و  ارگان های زیادی در تجارت خارجی 
کشور دخیل هستند و گمرک به عنوان مجری سیاست های اقتصادی 

دولت، اجراکننده بخشنامه هایی است که صادر می شود.
وی هدف از سفر امروز خود به استان بوشهر را آسیب شناسی در 
خصوص ماندگاری و رسوب برخی کالاها در گمرک بوشهر برشمرد، 
گفت: انتظار می روداتاق بازرگانی به عنوان پارلمان بخش خصوصی 
و فعالین اقتصادی با ارائه راهکارهایی در ترخیص کالاهای رسوبی 
گمرک را یاری دهند.  رئیس کل گمرک ایران از آمادگی گمرک جهت  
واگذاری ایکس ری گمرک دیر به بخش خصوصی خبر داد و گفت: هم 
اکنون زمینه واگذاری 18 دستگاه  ایکس ری کانتینری به همت وزارت 
دفاع و بخش خصوصی و شرکت های دانش بنیان داخلی سازی شده و 
در دست اقدام می باشد.  مقدسی مردم استان بوشهر را مردمانی مهربان، 
خونگرم و مهمان نواز عنوان کرد و اظهار داشت: با توجه به شرایط آب 
و هوایی این استان در فصل زمستان، این استان از ظرفیت بالایی در 

زمینه گردشگری تجاری برخوردار است.  
رئیس اتاق بازرگانی استان بوشهر نیز با تشکر از همکاری و تلاش 
کارکنان گمرک استان  بوشهر گفت: هم اکنون ستاد نظارت گمرکات 
استان بوشهر  به عنوان ارگان دولتی از بیشترین و بالاترین همکاری 
با  اتاق بازرگانی به عنوان نهاد بخش خصوصی در این استان برخوردار 

است.  

روند صدور بخشنامه ها ابلاغی 
به گمرک اصلاح خواهد شد

توزیع 2۰۰ هزار تن 
برنج خارجی تا شب عید

صدور 6۰ میلیون کد بورسی
 ۳۷ میلیون کد فعال است

مدیرکل روابط عمومی بانک مرکزی گفت: پرونده بانک هایی که 
نرخ سود تسهیلات و سپرده ها را رعایت نکنند به هیات انتظامی 
ارسال می شود؛ اخیرا پرونده چند بانک به هیأت انتظامی ارسال 

شده است.
به گزارش خبرگزاری مهر، مصطفی قمری وفا در صفحه شخصی 
خود در توئیتر نوشت: بانک ها حتماً باید مراقبت لازم درباره رعایت 
نرخ سود تسهیلات و سپرده ها در شعبات خود را داشته باشند، 
چرا که عدم رعایت نرخ سود در محدوده های مصوب شورای پول 
و اعتبار موجب ارجاع پرونده آن بانک به هیأت انتظامی می شود. 
در این اواخر نیز پرونده چند بانک در این باره به هیأت انتظامی 

ارسال شده است.

در روز گذشته قیمت طلا توانست افزایش پیدا کند و در آستانه افزایش هفتگی 
قرار گرفت. قیمت طلا صبح جمعه در آسیا افزایش یافت و در آستانه افزایش 
هفتگی قرار گرفت. تضعیف دلار، در کنار تداوم نگرانی ها در مورد تورم بالا و 

تنش های آمریکا و روسیه بر سر اوکراین، به فلز زرد رونق بخشید.
معاملات آتی طلا با 0.۲4 درصد افزایش به 1808.۳5 دلار رسید. طلا در 
معامله قبل به مرز 1804.4 دلار رسید زیرا ضعیف تر شدن دلار و کاهش 
ریسک پذیری در بازارهای سهام به مقابله با فشار ناشی از جهش در بازدهی 
خزانه داری آمریکا کمک کرد. طلا در طول هفته هفته تا به امروز نزدیک به 0.۹ 
درصد افزایش داشته است.دلار که معمولاً معکوس به طلا حرکت می کند، روز 
جمعه کاهش یافت و بزرگترین افت هفتگی خود از مارس ۲0۲0 را تجربه کرد.

نامزدهای شورای حکام بانک مرکزی آمریکا روز پنجشنبه به قانونگذاران 
گفتند که مبارزه با تورم باید اولویت اصلی آن باشد. نامزدها، لیزا کوک، فیلیپ 
جفرسون و سارا بلوم راسکین، نظرات خود را بر حمایت از یک محور جنگ طلب 
در سیاست پولی فدرال رزرو تأکید کردند. بیت کوین روز گذشته توانست دوباره 

روند صعودی داشته باشد. و در کانال ۳8هزار دلار قرار دارد.

ارجاع بانک ها به هیات انتظامی 
در صورت عدم رعایت نرخ سود مصوب

صعود دوباره قیمت بیت کوین 
و طلا در بازارهای جهانی

   

کمبود آب در رفسنجان نیز مانند دیگر نقاط 
استان کرمان مسئله ساز شده است و برای چاره 
اندیشی در این زمینه رویداد استارتاپی )کمک 
نوآور( موسوم به »دی بهینه و هوشمندسازی آب 

در این شهرستان در حال اجراست.
خشکسالی در منطقه کویری رفسنجان در حالی 
است که کشاورزان این خطه نیز طی سال های 
گذشته با حفر چاه های آب کشاورزی آن هم با 
تعداد بیشتر از حد استاندارد که شمارشان بیش 
از یک هزار حلقه چاه اعلام می شود جان زمین را 
مکیده اند و سفره های زیرزمینی را نیز خالی کرده 
اند تا بزرگترین جنگل دست کاشت مصنوعی 
کشور در بخش پسته را ایجاد کنند.برداشت بی 
رویه از منابع آب زیرزمینی صرفنظر مشکلاتی 
مانند فرونشست زمین سبب کیفیت نامناسب و 
شوری بیش از حد آب نیز شده است؛ اگرچه چون 
درختان پسته به شوری آب و خاک مقاوم هستند 
هنوز این جنگل روی پای خود ایستاده است امّا 

آیا این جهت گیری صحیح است؟
از طرفی دیگر اکثر کشاورزان باغات خود را به 
روش غرقابی و سطحی آبیاری می کنند که 
موجب می شود این آب در پهنه زمین کشاورزی 
گسترده شود و در سطح بالایی با وجود گرمی 
هوا و خشکسالی ها تبخیر شود و از سویی کمتر 
به خورد ریشه درختان برسد و بهره وری نیز 

کاهش یابد.
البته آب آشامیدنی رفسنجان هم دچار مشکل 
بوده است و حالا کمک برخی نهادها از جمله 
سپاه و آبفا با همکاری شرکت ملی مس رویدادی 
در قالب استارتاپ دی بهینه سازی و هوشمند 
سازی آب راه اندازی شده است تا در این زمینه 

راهکارهای علمی را احصا و جمعبندی کنند.
حسین بمی ناصری مدیر علمی پژوهشی ناحیه 
مقاومت بسیج رفسنجان و دبیر این رویداد در این 
زمینه توضیح داد: سعی داریم با کمک مسئولان 
مربوطه در حوزه آب کشاورزی و آشامیدنی 
در ادارات دولتی اعم از جهاد کشاورزی، آب 
و فاضلاب، پژوهشکده پسته و امور آبیاری 
شهرستان مشکلات آب و پیشنهادهای سازنده 
تشریح شود.به گفته او در این زمینه با استفاده 
از راه حل های علمی دانشگاه های ولیعصر)عج( 
رفسنجان و دانشگاه آزاد اسلامی این شهرستان 
امیدواریم تا بتوان برای حل مشکل طرح های 

مناسب پیدا و اجرا کرد.
او افزود:در رویداد استارتاپ دی بهینه سازی و 
هوشمند سازی مصرف آب کشاورزی و شرب که 
از اوّل بهمن ماه جاری در حال اجراست و تا ۳۰ 

بهمن ادامه دارد با محوریت مدیریت هدر رفت 
شبکه های انتقال و توزیع آب، مدیریت جمع 
آوری پساب ها و روان آب ها، فناوری های نوین 
در تصفیه آب و بهینه سازی و ارتقای فرهنگ 
الگوی مصرف آب در جامعه ایده های کارآمد را 
دریافت می کند.بمی ناصری بیان کرد: همچنین 
دانش آموزان با محوریت ارائه مقالات علمی، 
دست سازه ها، نرم افزارهای کاربردی و ایده 
پردازی خلاقانه می توانند آثار خود را ارسال 
کنند.او با اشاره به اینکه تا کنون بیش از 1۰ اثر 
به دبیرخانه این رویداد ارسال شده است تصریح 
کرد: ایده پردازان می توانند ایده های خود را به 
/۲/http://rafsanjan.iau.ir/fa/form نشانی
regidea   ارسال کنند که با داوری ها توسط 
اساتید و اعضای هیات علمی دانشگاه های مذکور 
برترین ها انتخاب و در پنجم اسفند که اختتامیه 
این رویداد برگزار خواهد شد صاحبان ایده ها 

معرفی و تجلیل می شوند.
به گفته این مسئول همچنین ایده های منتخب 
با حمایت حامی مالی اجرا می شوند تا شهرستان 

بتواند از رنج بحران آب نیز نجات یابد.
هسته های علمی مساله یاب سپاه

در همین زمینه نشستی در محل مرکز نوآوری 
شهید ستاری رفسنجان برگزار شد که سرهنگ 
محمد پساوند فرمانده سپاه رفسنجان در این 
جلسه با اشاره به تاکید بیانیه گام دوم انقلاب به 
توسعه از علم و دانش برای حل مشکلات اظهار 
کرد: در این زمینه هر شهرستان دارای هسته 
های علمی و پایگاه های مقاومت علمی است که 

به گونه ای مسئله یاب هستند.
او ادامه داد: هسته های مسئله یاب پایگاه های 
مقاومت علمی در رفسنجان مشکل کمبود و 
کیفیت پایین آب را از دغدغه های اصلی منطقه 
شناسایی کرده که با کمک مراکز علمی و دستگاه 
های مرتبط با آب باید راه حل مناسبی را پیدا 

کرد.
مشکلات مدیریت یکنواخت

رییس پژوهشکده پسته کشور هم استفاده از 
علم و دانش به روز را در راستای بهبود عملکرد 
کشاورزی مورد تأکید قرار داد و مدیریت 
یکنواخت در استفاده از منابع آبی به صورت 
غرقابی و سطحی در طول ۳۰ سال گذشته 
را از مهمترین دلایل کاهش کمیت و کیفیت 
منابع آبی دانست که منجر به کاهش محصولات 

کشاورزی از جمله پسته شده است.
علی اسماعیلی پور با اشاره به وجود بیش از ۸۰ 
هزار هکتار باغ پسته در رفسنجان گفت: ۹۰ 
درصد این باغات به صورت غرقابی و سطحی 
آبیاری می شود که تهدیدی برای منابع آب است.
او اظهار کرد: کمتر از 1۰ درصد باغات رفسنجان 

از طریق سیستم های نوین و تحت فشار آبیاری 
می شوند و مدیریت آب کشاورزی رعایت نمی 
شود در حالی که  سیستم های آبیاری نوین 
بهترین کمک در راستای بهینه مصرف آب و 
لبته حفظ  افزایش راندمان تولید محصول و ا

کشاورزی دانست.
یارانه های کم دولتی

 و بی میلی بهره برداران
مدیر جهاد کشاورزی رفسنجان هم گفت:یارانه 
ای که دولت بابت تجهیز باغات به سیستم نوین 
آبیاری به کشاورزان پرداخت می کند پاسخگو 
و موثر نیست لذا تمایل به اجرای سیستم تحت 
فشار در اراضی کشاورزی هم کاهش یافته است.

عباس حاج عبدالهی آب را عنصری تجدیدناپذیر 
خواند و گفت: باید آن را حفظ کرد، در رفسنجان 
تنها 1۵ هزار هکتار از باغات پسته در شمار 
سیستم نوین آبیاری قرار دارند لذا باید میزان 
تجهیز باغات به این نوع سیستم افزایش یابد، 
دولت نیز باید میزان یارانه دولتی را افزایش 
دهد تا خرده مالکان هم بتوانند از این ظرفیت 

استفاده کنند.
مجوز آب شیرین کن در گیر و دار 

بروکراسی
او افزود: بیشتر کشاورزان پسته کار در رفسنجان 
از آب شور با ای.سی بالا برای آبیاری باغات خود 

استفاده می کنند.
حاج عبدالهی ادامه داد:در تصفیه آب شور 
فناوری آب شیرین کن وجود دارد امّا کشاورزان 
پسته کار که متقاضیان زیادی برای دریافت 
مجوز این آب شیرین کن ها هستند در مسیر پر 
پیچ و خم اداری و بروکراسی ها خسته می شوند 

و نمی توانند مجوزی را دریافت کنند.
افت 6۴ سانتیمتری سفره های آب

مدیر امور منابع آب شهرستان رفسنجان هم 
با اشاره به اینکه 1۳1 میلیون مترمکعب آب 
مصرف کشاورزی و آشامیدنی  بیش از آنچه نیاز ِ
رفسنجان است از سفره های زیرزمین برداشت 
می شود گفت: این برداشت های بی رویه آب از 
سال ۶۲ تا به حال منجر به افت متوسط سالانه 

۶۴ سانتیمتری این سفره ها شده است.
علی احمدی گفت: متأسفانه به دلیل تغییرات 
اقلیمی و خشکسالی ها در شهرستان های 
رفسنجان و انار بارندگی ها از ۹۰ میلیمتر به 

۷۵.۵ میلیمتر کاهش یافته است.
او با اشاره به حفر بی رویه چاه های آب کشاورزی 
در رفسنجان و انار بیان کرد: برخی از مناطق 
با حفر چاه به عمق ۴۰۰ متر می توانند ۲ لیتر 
در ثانیه آب را برداشت کنند و کاهش کیفی و 
کمی آب باعث کاهش بهره وری تولید محصول 

کشاورزی پسته شده است.

احمدی یکی دیگر از تبعات کاهش کیفیت و 
کمیت آب را کاهش تولید محصول عنوان کرد و 
گفت: در حال حاضر متوسط برداشت محصول 
پسته در یک هکتار زمین ۴۰۰ کیلوگرم است در 

حالی که در گذشته بیشتر بوده است.
۹۵ درصد از آب شهرستان  او اظهار کرد: 
رفسنجان به مصرف کشاورزی، ۲ درصد به 
مصرف صنعتی و سه درصد به مصرف آب 
آشامیدنی می رسد؛ باید سفره های آب زیرزمینی 
را به تعادل رساند که این از راه تجهیز باغات به 
سیستم آبیاری نوین و صرفه جویی در مصرف آب 

امکان پذیر است.
او ادامه داد: در حال حاضر ۵۷۰ میلیون متر 
مکعب آب از سفره های زیرزمین شهرستان 
رفسنجان برداشت می شود که بیش از نیمی از 

آن اضافه برداشت می شود.
احمدی درباره طرح تعادل بخشی آب در کشور 
که دارای 1۵ بند است گفت: یکی از بندها نصب 
کنتور هوشمند بر روی موتورهای آب کشاورزی 
است که در رفسنجان همه موتورها به این 

سیستم مجهز شده اند.
بازسازی شبکه های فرسوده آب رفسنجان 

در دستور کار است
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب شهرستان 
رفسنجان نیز در حالی از فرسودگی نیمی از 
لوله های شبکه آب رفسنجان خبر داد که ۲ هزار 
و ۹۰۰ کیلومتر شبکه آب در این شهرستان 

وجود دارد.
آب  کرد:بحران  اظهار  نداز  ا چرخ  حسین 
آشامیدنی در این شهرستان بیداد می کند، 
مشترکان در مدیریت مصرف آب رعایت نمی 
کنند؛ به میزان ۲ هزار و ۹۰۰ کیلومتر شبکه 
توزیع در رفسنجان وجود دارد که ۵۰ درصد آنها 

فرسوده است و نیاز به بازسازی دارد.
چرخ انداز با اشاره به وجود ۸۰۰ کیلومتر خط 
نتقال آب آشامیدنی در این شهرستان بیان  ا
کرد: وضعیت آب آشامیدنی در رفسنجان بسیار 
محدود و بازسازی شبکه ها با همکاری سپاه در 

حال انجام است.
او تصریح کرد: در فاز اوّل ۳۲ کیلومتر لوله آب در 
روستاهای رفسنجان توسط سپاه بازسازی شده 
و بازسازی ۸۵ کیلومتر دیگر در دستور کار است 
که با بازسازی شبکه های فرسوده از هدر رفت 

آب جلوگیری می شود.
او ادامه داد: ساماندهی انشعابات غیرمجاز آب 
هم در دستور کار قرار دارد از طرفی تصفیه خانه 
آب رفسنجان با ۹۳۰ لیتر در ثانیه در حال احداث 
است تا کیفیت آب آشامیدنی رفسنجان بهبود 
یابد و  این طرح قرار است تا اردیبهشت سال 

1۴۰۲ به بهره برداری برسد.

مریم رضایی کمال آبادی| ایرنا

گزارش

مدیر جهاد کشاورزی رفسنجان هم 
گفت:یارانه ای که دولت بابت تجهیز باغات 
به سیستم نوین آبیاری به کشاورزان 
پرداخت می کند پاسخگو و موثر نیست 
لذا تمایل به اجرای سیستم تحت فشار در 
اراضی کشاورزی هم کاهش یافته است.
عباس حاج عبدالهی آب را عنصری 
تجدیدناپذیر خواند و گفت: باید آن را 
حفظ کرد، در رفسنجان تنها ۱۵ هزار 
هکتار از باغات پسته در شمار سیستم 
نوین آبیاری قرار دارند لذا باید میزان 
تجهیز باغات به این نوع سیستم افزایش 
یابد، دولت نیز باید میزان یارانه دولتی را 
افزایش دهد تا خرده مالکان هم بتوانند از 
این ظرفیت استفاده کنند.

استارتاپی برای رفع تنش آبی 
پسته کاران در رفسنجان

رنا  
: ای

س
عک

هرچند ایران توانسته در سال های گذشته با 
وجود تحریم ها، تجارت خود را حفظ کند اما 
استفاده از جدیدترین فن آوری های اقتصادی 
می تواند به رشد قابل توجه صادرات نیز منجر 

شود.
به گزارش ایسنا، فن آوری رمزارز هرچند عمری 
چندین ساله دارد اما توجه به آن در دو سال 
گذشته به شکل جدی افزایش پیدا کرده و 
بسیاری از کشورها نگاهی ویژه به آن دارند. 
هرچند با توجه به ساختار خاص بلاک چین 
عملا امکان آن که دولت ها در آن نقش محوری 
پیدا کنند وجود ندارد اما تلاش برای نظارت بر 
این حوزه و البته استفاده از ظرفیت های آن بارها 

مطرح شده است.
در ایران نیز هرچند هنوز قانون رسمی در حوزه 
رمزارزها وجود ندارد، اما استفاده از توان آنها 
در پیگیری سیاست های صادراتی در ماه های 
گذشته بارها از سوی سازمان توسعه تجارت 
مطرح شده و حالا رییس این سازمان از اجرایی 

شدن آن در بخش هایی جدید خبر داده است.

پیمان پاک رئیس سازمان توسعه تجارت گفته 
: ساز و کارهای ارزی جدید مانند بلاک چین را 
در کنار تسهیل تعهدات ارزی در دستور کار قرار 
دادیم، اکنون بلاک چین در سامانه جامع تجارت 
پیاده سازی شده است که از این موضوع برای 

صادرات به کشور عمان می توان استفاده کرد.
هرچند او جزییات بیشتری از نحوه استفاده از 
ظرفیت بلاک چین در تجارت ایران نداده اما 
صرف صحبت یک نهاد رسمی از ورود به این 
بخش نشان می دهد که ایران برنامه هایی جدی 
در دستور کار قرار داده است. در ماه های گذشته 
بسیاری از فعالان این بخش اعلام کرده اند که 
در صورت نگاهی همه جانبه امکان آن که برخی 
محدودیت های تحریمی با استفاده از ظرفیت 
رمرزارزها فراهم شود وجود دارد و شاید یکی 
از دلایل مسکوت ماندن جزییات برنامه ایران 
در این حوزه، به تلاش برای دور زدن تحریم ها 

مرتبط است.
پیمان پاک در کنار بلاک چین، از پیگیری یک 
گشایش دیگر برای صادرکنندگان ایرانی نیز 

خبر داده است. بر اساس اعلام روابط عمومی 
سازمان توسعه تجارت، او گفته: موضوعات 
مرتبط با رفع تعهدات ارزی با ابلاغیه ای که از 
ستاد اقتصادی دولت گرفته ایم تسریع یافته 
است، همچنین برای تسهیل امور صادرکنندگان 
کلًا واردات در مقابل صادرات برای تمامی کالا ها 
و ردیف ها )به غیر از پتروشیمی، فولاد، سیمان و 
بعضی واحدهای بزرگ( آزاد شده است. یکسری 
گروههای کالایی را از نیما خارج و با گروه هایی 
که مواد اولیه آنها مستقیم از سامانه نیما تامین 
می شود، متناظر کردیم تا ارز این نوع کالاها 

مبادله و رفع تعهد شود.
به گزارش ایسنا، بر اساس آمارهای رسمی 
گمرک، صادرات غیرنفتی ایران در سال جاری 
نسبت به مدت مشابه سال قبل افزایشی حدودا 

۴۰ درصدی را به ثبت رسانده است.
کاهش محدودیت های کرونایی و فعال شدن 
مرزهای مشترک با کشورهای همسایه یکی از 
اصلی ترین دلایل بهبود آمار صادراتی ایران در 

ماه های گذشته بوده است.

طبق تحلیل نایب رئیس اتحادیه طلا و جواهر 
تهران، طی یک هفته اخیر علیرغم افزایش قیمت  
طلا در بازارهای جهانی اما بازارهای داخلی روندی 
ریزشی به خود دیده است؛ در حقیقت افزایش 
قیمت اونس جهانی نتوانست مانع از کاهش قیمت  
سکه و طلا در بازارهای داخلی باشد و بر این اساس 
سکه و طلا مجدد ارزان شد؛ این در حالیست که 
طی یک هفته اخیر حباب سکه تغییرات زیادی 

داشته است.
محمد کشتی آرای در رابطه با وضعیت یک هفته 
اخیر بازار سکه و طلا داخلی به ایسنا، گفت: 
در هفته ای که گذشت، دو عامل جهانی سبب 
تغییرات قیمت طلا در بازارهای جهانی شد. افزایش 
قیمت نفت و تغییرات سیاسی در بحران اوکراین 
تاثیر خود را بر روی ارزش دلار در بازارهای جهانی 
داشت و قیمت اونس جهانی بطور متوسط در طول 
هفته )تا آخرین معاملات روز گذشته/پنجشنبه( 
1۲ دلار افزایش یافت. این در حالی بود که در هفته 
پیش از آن، هر اونس طلای جهانی حدود ۵۰ دلار 
کاهش قیمت پیدا کرده بود. بنابراین تغییرات 

سیاسی و اقتصادی جهانی منجر به این افزایش 
قیمت اونس جهانی در طول یک هفته اخیر شد.  

نایب رئیس اتحادیه طلا و جواهر تهران ادامه داد: از 
سوی دیگر تغییرات نرخ ارز به  عنوان شاخص عمده 
قیمت گذاری بر روی سکه و طلا در بازارهای داخلی 
تاثیر بسیاری در قیمت سکه و طلا داشته و سبب 
شد که افزایش قیمت اونس جهانی نتواند عاملی 
بر افزایش قیمت سکه و طلای داخلی باشد. در 
هفته ای که گذشت، نشانه ها و اخبار مثبت پیرامون 
مذاکرات وین و مهمتر از آن، آزادسازی بسیاری 
از منابع مالی ایران که وارد کشور شد و همچنین 
مدیریت بانک مرکزی در کنترل نرخ ارز، باعث شد 
نرخ ارز در تمام بازارها از جمله بازار متشکل ارزی، 
سامانه نیما، بازار ارز آزاد و... با کاهش همراه باشد. 
طی یک هفته اخیر هر دلار آمریکا حدود ۷۰۰ 

تومان کاهش داشت که رقم قابل توجهی است.
وی تاکید کرد: همین کاهش نرخ ارز منجر به 
تغییرات کاهشی در بازار سکه و طلا داخلی شد و 
همانطور که اشاره شد، افزایش قیمت اونس جهانی 
طلا مانع کاهش قیمت سکه و طلا نشد و عامل 

نرخ ارز تاثیر بیشتری در قیمت سکه و طلا داشت.
عضو هیات مدیره اتحادیه طلا و جواهر تهران، 
در رابطه با تغییرات قیمت سکه و طلا طی یک 
هفته اخیر و آخرین قیمت های معاملاتی هفته 
)روز پنجشنبه(، اظهار کرد: هر قطعه سکه تمام 
طرح قدیم )پنجشنبه( در آخرین معاملات بازار 
11 میلیون و ۹۵۰ هزار تومان بود که با حدود 
۲۰۰ هزار تومان کاهش هفتگی مواجه بود. سکه 
طرح جدید نیز در آخرین معاملات روز گذشته 
1۲ میلیون و ۸۵ هزار تومان معامله شد که نسبت 
به ابتدای هفته 1۶۵ هزار تومان کاهش قیمت 
داشت. در پایان هفته نیم سکه نیز شش میلیون 
و ۷۰۰ هزار تومان دادوستد شد و بدین ترتیب 
نسبت به ابتدای هفته بطور متوسط 1۰۰ هزار 
تومان ارزان تر شده و ربع سکه با افت ۵۰ هزار 
تومانی به سه میلیون و ۷۵۰ هزار تومان رسیده 
است. سکه های یک گرمی بانک مرکزی اما با 
توجه به تقاضای بازار بر روی این قطعه سکه، در 
این هفته تغییری نداشته و همچنان دو میلیون و 

۳۰۰ هزار تومان قیمت دارد.

ورود رسمی بلاک چین به تجارت ایران قیمت سکه و طلا دوباره کاهش یافت

 معاون قضایی دادستان کل کشور: اگر فضای اقتصاد خوب است علت اینکه نزدیک ۳ هزار تولید کننده فقط  در تهران به  ما پناه آوردند چیست؟
پورابراهیمی: بخش زیادی از پهنه های معدنی دست شرکت های بزرگی چون ایمیدرو و سازمان زمین شناسی مانده است.
رییس خانه صمت ایران: ماشین آلات معدنی به وسیله دلالان وارد شده نه معدن داران.
استاندار کرمان:  دولت بیاید سالی پنج مورد از اختیارات گره گشا را به استانداران بدهد. خواهید دید که چه کارهایی انجام می شود.

گره گشایی از کلاف پیچیده سرمایه گذاری در استان در همایش روز صنعت و معدن
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فضای اقتصاد استان چگونه است؟ پاسخ پشت میز 
نشینان با آنهایی که کف بازارند تفاوت دارد. رییس 
سازمان صنعت،معدن و تجارت در همایش روز صنعت 
رشد 1۰ درصدی صنعت کرمان را به رخ می کشد و 
گلایه های رئیس خانه صمت به عنوان سخنران قبلی 
را زیر سوال می برد. این جلسه که پنج شنبه گذشته 
با حضور معاون قضایی دادستان کل کشور، رییس 
کمیسیون اقتصادی مجلس، رئیس خانه صمت ایران 
برگزار شد، می رفت تا به محفلی برای طرح سوالات 
بی پاسخ از مراجعی تبدیل شود که باید خود پاسخگو 

باشند. 
یک تکلیف استاندار کرمان اما این جلسه را به یک جمع 
بندی واحد رساند. زینی وند در این جلسه از تشکل های 
بخش خصوصی خواست تا ۵ مقرره که مانع تولیدند را 

شناسایی و در اختیار دولتمردان قرار دهند.  
رئیس خانه صمت استان کرمان، اولین سخنران این 
جلسه بود. بابک اسماعیلی سخنانش را این جمله آغاز 
کرد:»یک کارآفرین نمی تواند آدم مفسدی باشد.« 
اسماعیلی معتقد بود که نباید خشک و تر با هم سوزانده 
شوند و در فضای جاری اقتصاد کشور نباید قوانین را با 
سختگیری های قبلی اجرایی کرد. او فضای اقتصادی 
استان و کشور را نامساعد تعریف کرده بود. تشبیهی که 
او برای عکس العمل های اجباری واحدهای اقتصادی 
برای رهایی از شرایط به کار برده بود:»خیز سه ثانیه ای 

هنگام آموزش های نظامی« بود.
رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان کرمان 
اما دیدگاهش 1۸۰درجه با رییس خانه صمت تفاوت 
داشت. مهدی حسینی نژاد که به عنوان سخنران بعدی 
به جایگاه آمده بود. مطالبش را با ارائه یک پاورپوینت 
آغاز کرد.  او مدعی است که علی رغم همه سختی ها 
کرمان یک رشد 1۰.۳ درصدی در برنامه ششم در 
بخش صنعت داشته است. رشدی که خود او نیز معتقد 
است بیشتر از محل سرمایه گذاری  های جدید صورت 

گرفته است تا رشد و توسعه بنگاه  های اقتصادی. 

*معدن را جای نفت بنشانید
در بین آمار و ارقام رد و بدل شده در این گزارش، چیزی 
که حسینی نژاد به آن می بالد، رشد صنایع فولادی 
در استان است. او می گوید که تا ۷سال قبل یک کیلو 
فولاد در استان تولید نمی شده اما اکنون ۳۰درصد از 
کل فولاد تولیدی کشور در استان کرمان تولید می شود. 
رئیس سازمان صمت مدعی است که معدن می تواند 
جایگاه نفت را در کشور بگیرد و باید مجوزهای معدنی 

بیشتری در استان داده شود. 
در این جلسه بیشتر از آنکه به مشکلات واحدهای 
کوچک مقیاس توجه شود، به خط مشی که دولتی ها 
برای اقتصاد استان در نظر گرفته اند پرداخته شد. 
سوالی که در این جلسه مدام از سمت محمد دلاوری 
به عنوان مجری این برنامه پرسیده می شود چرایی 
پیشرفت نکردن کرمان است؟ او مدعی است که کرمان 
نسبت به سال گذشته که به این شهر سفر کرده تغییر 
محسوسی نداشته و در دیداری که روز گذشته با فعالان 
اقتصادی داشته فضا کاملا ناامیدانه و پر از نقد و گلایه 

بوده است .
*۹۰ درصد ظرفیت معدنی کشور غیر فعال است
محمدرضا پورابراهیمی، نماینده مردم کرمان و راور 
در مجلس شورای اسلامی تمام مشکلات بنگاه های 
اقتصادی استان را در محدوده های بلوکه شده معدن 
دیده است. دیدگاه او این است که کرمان رشد خوبی 
داشته است اما متناسب با ظرفیت هایش نبوده است. او 
مدعی است که ۹۰درصد از ظرفیت معدنی کشور غیر 
فعال است و بخش زیادی از پهنه های معدنی دست 
شرکت های بزرگی چون ایمیدرو و سازمان زمین 
شناسی مانده است و کاری روی آن ها انجام نشده است. 

*رشد ۳۰۰درصدی حقوق دولتی معادن
در فضایی که دولتمردان کرمانی سعی دارند فضای 
اقتصادی استان را خوب توصیف کنند، صحبت های 
سید عبدالوهاب سهل آبادی، رییس خانه صمت ایران 

تمام معادلات شان را بهم می ریزد. 
او با صراحت تمام می گوید که فعالان بخش خصوصی 
نیاز به حمایت و تعیین خط مشی ندارند و دولتی ها 
بهتر است فقط امنیت سرمایه گذاری ایجاد کنند. او 

گفت:»آقای پورابراهیمی و رئیس سازمان صمت در این 
جلسه اشاره کرد که چه مواد معدنی در کرمان موجود 
است. ما جدول مندلیف را در کرمان داریم و نیازی هم 
به پول شما دولتی ها نداریم، فقط برای بخش خصوص 
امنیت اقتصادی ایجاد کنید.« اشاره اصلی او به قوانین 
خلع الساعه در بخش معدن است. مقرراتی که به گفته 
او میزان حقوق دولتی را بر مبنای نیاز دولت و بدون 
توجه به معیارهای خاص مشخص می کند و به یکباره با 
بهم ریختن فضای اقتصاد، یک فعالیت معدنی سودآور 
را زیان ده می کند:»شما و وزیر صمت در این دو سال 
در ارتباط با معادن چقدر بخش نامه صادر کردید؟ الان 
فضا به نحوی است که شب می  خوابند و صبح حقوق 
دولتی را بعد از 11سال ۳۰۰برابر می کنند. من تولید 
معدنی سال قبلم را با همان قیمت مشخص فروخته ام 
و آن وقت آقایان می گویند ۳۰۰درصد بیشتر برای 
تولید فروخته شده سال قبل حقوق دولتی بپرداز. این 
مقررات را هم نه برای اول سال بلکه الان به بخش های 

معدنی اعلام کردند.«
*واردات ماشین آلات معدنی

 به دست دلالان افتاد
او در این جلسه خطاب به تمام دولتمردانی  که برای 
معدن و صنعت استان ها خط مشی مشخص می کنند، 
گفت:»خودمان بلدیم، شما فقط مانع نتراشید.« او 
در این سخنرانی دوبار بدون اینکه کسی را خطاب 
صحبت هایش قرار دهد تکرار می کند که »سعی و خطا 
تا کی؟« اشاره صحبت هایش هم به اقدامات کارشناسی 
نشده کشور در واردات ماشین آلات است. ماشین آلات 
که بدون کارشناسی نوع نیاز ماشین آلات صنعتی در 
کشور صورت گرفت و در نهایت هم دست دلالان افتاد 
و صرفا ماشین آلات فوق سنگین صنایع بزرگ وارد شد 
و دست صنایع کوچک و معدن دارانی که ماشین آلات 

فرسوده دارند در پوست گردو گذاشته شد.
رییس خانه صمت ایران مدعی است که این ماشین 
آلات به وسیله دلالان وارد شده نه معدن داران. وی 
می گوید :»در کشور مصوب شده که ماشین آلات برای 
بخش معدن وارد شود؛ آیا خبر دارید که چند درصد 
واردات آن توسط معدن داران انجام شده است؛ گرچه 

در این خصوص کار کارشناسی هم انجام نشد که با علم 
به اینکه کشور ما به چه ماشین آلاتی نیاز دارد.«

هیچ ردی از بهبود فضایی که پشت میز نشینان کرمان 
از اقتصاد توصیف کردند، در صحبت های فعالان بازار 
و فعالان بخش خصوصی نبود. حتی سعید عمرانی، 
معاون قضایی دادستان کل کشور نیز در این مراسم 
با توپ پر آمده بود. او خطاب به نماینده کرمان، 
گفت:»اگر فضای اقتصاد خوب است علت اینکه 
نزدیک ۳ هزار تولید کننده فقط  در تهران به ما پناه 
آوردند چیست؟ گرفتاری و فشار مضاعف را باور کنیم 

یا بهبود اقتصاد را.«
*رویه بورس اشتباه است 

عمرانی در این جلسه خود را به عنوان یک کارشناس 
معرفی کرد و تاکید کرد که یک اقتصاددان نیست 
اما این را هم اضافه کرد که با فضای حاکم بر کشور 
در چند سال آینده کارخانه های فولاد کشور تعطیل 
خواهند شد:»تنظیم بازار فولاد را به دست فعالان 
بخش خصوصی بدهید. آخر چه طور قیمت شمش 
گرانتر از میلگرد شده است؟ با این رویه که در پیش 
گرفتید در چند سال آینده کارخانه های فولاد تعطیل 
خواهد شد.« او معتقد است که حتی فضای حاکم بر 
بورس کشور نیز پر از تناقض و رویه اشتباهی در پیش 

گرفته شده است:»
بورس کالاوظیفه اش کشف قیمت  است. اما رویه ما در 
بورس به  نوعی است که حتما قیمت فولاد در بورس 
از قیمت جهانی اش پایین تر نیاید. آخر با چه حسابی 
وقتی که تمام این ها در مملکت ما تولید می شود؟ 
من حتی این موضوع را به وزیر صمت هم گفتم که 
در صنعت فولاد و پتروشیمی ما هزاران میلیارد رانت 

خوابیده است.«
گلایه از قوانین گره خورده

علی زینی وند، استاندار کرمان آخرین سخنران 
این جلسه بود. او پای تریبون رفت تا به این پرسش 
دلاوری، مجری برنامه پاسخ دهد که گره کار مشکلات 
اقتصاد استان ها  کجاست که همواره همه دستگاه های 
اجرایی یکدیگر را مورد سوال  قرار می دهند و هیچ 
جوابی برای این وضعیت وجود ندارد. پاسخ استاندار 
کرمان به این وضعیت قوانین گره خورده بود. زینی وند 
در این جلسه ضمن تاکید بر این نکته که استانداران 
قدرت حکومتی ندارند، درخواست افزایش اختیارات 
را داشت: »دولت بیاید سالی پنج مورد از اختیارات 
گره گشا را به استانداران بدهد. خواهید دید که چه 
کارهایی انجام می شود.« زینی وند با تاکید بر این 
جمله که»بدنه کارشناسی وزارتخانه ها اجازه تفویض 
اختیارات را نمی دهد« گفت: » ما حکومت داریم 
اما حکمران نیستیم. به عنوان مثال ۲/۵ میلیارد از 
۶ میلیارد آب مصرفی استان کرمان برای کشاورزی 
مصرف می شود و من به عنوان استاندار کرمان 
اختیار ندارم یک لیتر آب را جابه جا کرده و به حوزه 
صنعت بدهم.« او در این جلسه از تشکل های بخش 
خصوصی خواست تا پای کار بیایند و قوانین مانع کار 
را شناسایی و مورد از آن ها را از طریق سازمان صمت 
و کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید پیگیری و این 

قوانین را حذف کنند. 

مرضیه قاضی زاده | کاغذ وطن
گزارش 

در فضایی که دولتمردان کرمانی سعی دارند 
فضای  اقتصادی استان را خوب جلوه دهند، 
صحبت های سید عبدالوهاب سهل آبادی، 
رییس خانه صمت ایران تمام معادلاتشان را 
بهم می ریزد. او با صراحت تمام می گوید که 
فعالان بخش خصوصی نیاز به حمایت و تعیین 
خط مشی ندارند و دولتی ها بهتر است فقط 
امنیت سرمایه گذاری ایجاد کنند.

هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

برابر راي شماره 1007203 هيات اول موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد 
ثبتي حوزه ثبت ملك بم تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضي خانم مينا ميرزاده قصري فرزند محمد بشماره شناسنامه 3100032918 
صادره از در ششدانگ يكبابخانه به مساحت 221.5مترمربع پلاك674 فرعي از 1024اصلي واقع در خیابان امیرالمومنین بخش 29 کرمان 
خريداري از مالك رسمي خانم وجیه السادات ظهیر محرز گرديده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز 
آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين 
آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست 
خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي است در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت 

صادر خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول :1400/11/16- تاريخ انتشار نوبت دوم :1400/11/30
شناسه اگهی:1269243

هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

برابر راي شماره 1006675 هيات اول موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد 
ثبتي حوزه ثبت ملك بم تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضي آقاي ميثم قائم آبادي فرزند حسن بشماره شناسنامه 2347 صادره از 
بم درششدانگ يك باب خانه به مساحت 254.74 مترمربع  از پلاك 770 فرعي از 2811 اصلي واقع در خیابان سید جمال الدین اسد 
ابادی بخش 29 کرمان خريداري از مالك رسمي آقاي حسین اکبری یزدی محرز گرديده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو 
نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از 
تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم 
اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي است در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول :1400/11/16-  تاريخ انتشار نوبت دوم :1400/12/01
شناسه اگهی:1268646

هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

برابر راي شماره 1007449 هيات اول موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد 
ثبتي حوزه ثبت ملك بم تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضي آقاي حميد فاني ملكي فرزند احمد بشماره شناسنامه 2 صادره از  بم در  
ششدانگ يكبابخانه و باغچه به مساحت 572  مترمربع پلاك 7 فرعي از1974 اصلي  واقع در کمربندی ولیصر بخش 29 کرمان خريداري 
از مالك رسمي آقاي سید مرتضی اولیا  محرز گرديده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود 
در صورتي كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو 
ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع 

قضايي تقديم نمايند.بديهي است در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول :1400/11/16- تاريخ انتشار نوبت دوم :1400/11/30
شناسه اگهی:1269463

هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

برابر راي شماره 140060319078010085 هيات دوم مورخه 1400/10/26موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي 
فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملك منطقه دو كرمان تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضي خانم عصمت اسدي 
مسگريان فرزند محمدحسين بشماره شناسنامه 385 صادره از کرمان در ششدانگ يك باب خانه به مساحت 306/9 مترمربع تحت 
پلاك 16857فرعي از 3968 اصلي مفروز و مجزي شده از پلاك 1180 فرعي از 3968 اصلي  بخش2کرمان  واقع در کرمان خیابان 
سرباز کوچه14 خريداري از مالك رسمي خانم عصمت اسدی مسگریان محرز گرديده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت 
به فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ 
انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، 
دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي است در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالكيت صادر خواهد شد. تاريخ انتشار نوبت اول : 1400/11/16- تاريخ انتشار نوبت دوم :1400/12/01
محمود مهدی زاده –رئیس ثبت اسناد و املاک ناحیه 2 شهرستان کرمان- شناسه آگهی:1270900

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملك بم

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملك بم

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملك بم

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملك منطقه دو کرمان

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک رودبارجنوب
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی وساختمانهای فاقد سند 
رسمی برابر رای شماره 140060319079000680-1400/10/27 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شهر رودبار جنوب تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای رضا مدنی فرد فرزند 
حسین بشماره شناسنامه 16 صادره از رودبار در یک باب خانه به مساحت 317 متر مربع پلاک 1663 فرعی از188- اصلی مفروز و 
مجزی شده از پلاک 188 اصلی قطعه سه واقع در رودبار جنوب –شهرک انقلاب کوچه 13 خریداری از مالکین رسمی آقای عبدالحسین 
، محمد مهدی و مهسا مهیمی وخانم فاطمه بیگ مرادی  محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 
روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی به مدت دوماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت 

صادر خواهد شد ./م الف:224-  
- تاریخ انتشار نوبت اول:1400/11/16-  تاریخ انتشار نوبت دوم: 1400/11/30

علی رحمانی خالص - رئیس ثبت اسناد املاک 

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک رودبارجنوب
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف وضعیت ثبتـی واراضـی وسـاختمانهای فاقد 
سـند رسـمی برابـر رای شـماره 140060319079000693-     1400.11.2هیـات اول موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضی 
و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبت ملک شـهر رودبـار جنـوب تصرفـات مالکانه بلامعـارض متقاضی 
آقـای میثـم آسـا فرزنـد یحیـی بشـماره شناسـنامه 0 صادره از رودبـار جنوب در یک بـاب خانه به مسـاحت 300 متر مربـع پلاک 1658 
فرعـی از188- اصلـی مفـروز و مجـزی شـده از پلاک 188 اصلـی قطعه رودبار جنوب  واقـع در رودبار جنوب –بلوار شـهید پیکان بخش 
46کرمـان  خریـداری از مالـک رسـمی  مهسـا مهیمـی  محـرز گردیـده اسـت.لذا بـه منظـور اطلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت بـه فاصله 
15 روز آگهـی مـی شـود در صورتـی کـه اشـخاص نسـبت بـه صدور سـند مالکیـت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند می تواننـد از تاریخ 
انتشـار اولیـن آگهـی بـه مـدت دومـاه اعتـراض خـود را به ایـن اداره تسـلیم و پس از اخذ رسـید، ظرف مـدت یک ماه از تاریخ تسـلیم 
اعتراض،دادخواسـت خـود را بـه مراجـع قضایـی تقدیـم نماینـد . بدیهـی اسـت در صـورت انقضای مدت مذکـور و عدم وصـول اعتراض 

طبـق مقـررات سـند مالکیت صـادر خواهد شـد ./م الف:225
 - تاریخ انتشار نوبت اول:1400/11/16 
 – تاریخ انتشار نوبت دوم :1400/11/30

علی رحمانی خالص - رئیس ثبت اسناد املاک

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک سیرجان

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمان های فاقد سند رسمی

تکلیف  تعیین  قانون  نامه  آئین   13 ماده  و   3 ماده  آگهی موضوع 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی برابر رای 
تعیین  قانون  موضوع  دوم  هیات    140060319012003645 شماره 
رسمی  سند  فاقد  های  ساختمان  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف 
مالکانه  تصرفات  سیرجان  ملک  ثبت  حوزه  ثبتی  واحد  در  مستقر 
بشماره  فرزند حسین  امینایی   پور  زهرا  بلامعارض متقاضی خانم 
مساحت  به  خانه  باب  یک  در  سیرجان  از  صادره   179 شناسنامه 
233.50  متر مربع پلاک 1079 اصلی  واقع در باسفهرجان  بخش 
36 کرمان خریداری از مالک رسمی آقای غلام عباس یزدی محرز 
به  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا  است.  گردیده 
فاصله 15روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور 
تاریخ  از  توانند  می  باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت  سند 
اداره  این  به  را  اعتراض خود  ماه  دو  به مدت  اگهی  اولین  انتشار 
از تاریخ تسلیم  از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه  تسلیم و پس 
اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی 
اعتراض طبق  و عدم وصول  انقضای مدت مذکور  در صورت  است 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. م/الف 1446
تاریخ انتشار نوبت اول:1400/11/16

 تاریخ انتشار نوبت دوم:  1400/12/01
محمد آرمان پور رئیس ثبت اسناد و املاک

آگهی فقدان سند مالکیت
مالک  سیفی   یدالله  آقای  چون 
از 579- ششدانگ پلاک 1802 فرعی 
کرمان   45 بخش  در  واقع  اصلی 
و  ادعا  شده  تصدیق  شهود  شهادت  برگ  دو  ارائه  با 
که  اخیرالذکر  پلاک  مالکیت  سند  اصل  نموده  اعلام 
املاک   80 دفتر   374 12830 صفحه  ثبت  ذیل  قبلا 
بعلت  است  شده  تسلیم  و  صادر  جیرفت  محلی 
اداره تقاضای صدور  از این  جابجای مفقود گردیده و 
به  بنا  لذا  نموده  را  فوق  پلاک  المثنی  مالکیت  سند 
درخواست نامبرده وبر حسب دستور تبصره یک ماده 
120 آیین نامه – قانون ثبت مراتب در یک نوبت آگهی 
انجام  یا اشخاصی مدعی  تا چنانچه شخص  میگردد 
سند  اصل  وجود  ویا  مرقوم  ملک  به  نسبت  معامله 
مالکیت مورد ادعا نزد خود می باشند از تاریخ انتشار 
آگهی )یک نوبت است (ظرف مدت 10 روز مراتب را 
با ارائه اصل سند مالکیت یا سند معامله کتبا به اداره 
نمایند  اعلام  جیرفت  املاک شهرستان  و  اسناد  ثبت 
آگهی  در  مقرر  مهلت  انقضای  از  پس  است  بدیهی 
)10روز(هیچگونه ادعایی از هیچکس مسموع نخواهد 
بود واین اداره وفق ضوابط و مقررات نسبت به صدور 

سند مالکیت المثنی بنام مالک اقدام خواهد نمود .
جواد فاریابی- رئیس ثبت اسناد املاک جیرفت.
م الف:619

آگهی تحدید حدود اختصاصی
زمین  قطعه  یک  ششدانگ  چون 
احداثی  بنای  بر  مشتمل  محصور 
مربع  195.93متر  مساحت  به 
در  واقع  اصلی   -496 فرعی   -  411 پلاک  دارای 
حسین آباد شهر قلعه گنج قطعه چهار بخش 46 
کرمان مورد تقاضای اقای فرامرز فلاحی شاه آباد 
نیاز   3160250458 ملی  شماره  به  عباس  فرزند 
به تحدید حدود دارد. لذا حسب درخواست کتبی 

مالک مورخه 1400.11.13
آگهی تحدید حدود اختصاصی پلاک فوق منتشر و 
عمليات تحديدی آن از ساعت 8 صبح روز دوشنبه 
مورخه 1400.12.9 در محل شروع و به عمل خواهد 
مذبور  رقبه  مجاور  مالکین  و  مالک  به  لذا   . آمد 
در  اگهی  این  در  مقرر  درموعد  میشود که  اخطار 
محل وقوع ملک حاضر وچنانچه کسی بر حدود و 
حقوق ارتفاقی آن واخواهی داشته باشد میتواند از 
 30 لغایت  تحديدى  تنظیم صورت مجلس  تاریخ 
روز واخواهی خود را به اداره ثبت اسناد و املاک 
شود،  ارسال  صالحه  دادگاه  به  تا  تسلیم  کهنوج 
مذکور  مهلت  انقضای  از  پس  صورت  این  غیر  در 

هرگونه ادعایی مسموع نیست.
تاریخ انتشار 1400.11.16

اصغر نارویی .رئیس ثبت اسناد واملاک کهنوج

گواهی انحصار وراثت
بشماره  دالمن  طیبه  خانم 
باستناد   10471 شناسنامه 
و  فوت  و گواهی  شهادتنامه 
فتوکپی شناسنامه ورثه درخواستی بشماره 
211/4/1400 تقدیم این دادگاه نموده چنین  
محمد  مهدی  مرحوم  شادروان  که  است 
 216 شناسنامه  شماره  به  شمسی گوشکی 
در تاریخ 1400/7/10 در اقامتگاه دائمی خود 
درگذشته و ورثه حین الفوت وی عبارتند از:

1. خانم طیبه دالمن فرزند قربان محمد به 
شماره شناسنامه 10471 محل صدور حوزه 

مشهد همسر متوفی.
فرزند  گوشکی  محمدی  قمر  خانم   .2
سلیمان به شماره شناسنامه 8 محل صدور 

حوزه 6 بافت مادر متوفی.
3. خانم مهلا محمد شمسی گوشکی فرزند 
 5350067710 شناسنامه  شماره  به  مهدی 
فرزند  زرند  مرکزی  حوزه  صدور  محل 

متوفی.
محمدشمسی  محمدجواد  آقای   .4
به شماره شناسنامه  مهدی  فرزند  گوشکی 
مشهد  حوزه  صدور  محل   0928235033

فرزند متوفی

ملاحظه  و  قانونی  تشریفات  از  پس 
گواهینامه مالیات بر ارث بشماره پرونده 211 
مورخه 11/10/1400 در وقت فوق العاده شعبه 
4 شورای حل اختلاف کیانشهر و طغرالجرد 
به تصدی امضا کنندگان زیر تشکیل و پس 
از ملاحظه پرونده کار و باستناد ،ماده 907_ 
دادرسی  آیین  قانون   892 و   901  _  946
درگذشته  ورثه  نماید که  می  مدنی گواهی 
بوده  بالا  در  شده  یاد  اشخاص  به  منحصر 
و وارث دیگری ندارد و دارایی ان شادروان 
پس از پرداخت و انجام حقوق و دیونیکه 
تقسیم  ورثه  بین  می گیرد  تعلق  ترکه  بر 

می گردد.
 از کل ماترک اموال منقول و قیمت اموال 
غیرمنقول متوفی یک هشتم سهم همسر 
متوفی از کل ارثیه متوفی یک ششم سهم 
مادر متوفی و بقیه به هر پسر دو برابر هر 

دختر ارث تعلق می گیرد. 
پانصد  از  بیشتر  مبلغ  برای  این گواهینامه 

میلیون ریال دارای ارزش قانونی است.
م الف 39
محمد مهدی میرزایی عبدالیوسفی
قاضی دادگاه عمومی/ شورای حل اختلاف 
کیانشهر و طغرالجرد
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به منظور سنجش رضایتمندی بازنشستگان و ذینفعان؛

امــکان مشــارکت الکترونیکــی 
بازنشستگان در طرح های صندوق 

بازنشستگی فراهم شد
با ایجــاد بخشــی در درگاه خدمات الکترونیک و ســایت اطلاع 
رسانی صندوق بازنشستگی کشوری امکان مشارکت الکترونیکی 
بازنشستگان و ذینفعان این صندوق در طرح های موجود فراهم 
شد. به گزارش روز چهارشنبه ایرنا از سازمان صندوق بازنشستگی 
کشوری، با هدف ســنجش رضایتمندی بازنشستگان و ذینفعان 
صندوق بازنشستگی کشــوری، بخشی با عنوان  »طرح مشارکت 
الکترونیکی بازنشستگان«  در قسمت »ارتباط با ذینفعان« درگاه 
sabasrm.ir و میز خدمت سایت اطلاع رسانی cspf.ir راه اندازی 
شــده تا هر دو هفته یکبار خدمات مختلف صندوق را در معرض 

دیدگاه و سنجش بازنشستگان عزیز قرار دهد.
به همین منظور و در گام نخســت ارزیابی  »خدمات الکترونیک 
صندوق بازنشستگی کشوری«  شامل درگاه خدمات الکترونیک 
sabasrm، نرم افزار صبا اپ و مرکز پاسخگویی ۲500 از 1۲ تا 
۲۲بهمن ماه در معرض ارائه نظرات و پیشنهادهای بازنشستگان 
قرار گرفته است.  براســاس این گزارش، مراجعه کنندگان به این 
بخش می توانند ضمن ارائه نظر خود در خصوص رضایتمندی از 
خدمات سه گانه مطرح شده در گام نخست، دیدگاه و پیشنهاد خود 
را نیز به صورت مکتوب ارائه کرده و در فرآیند اصلاح و بهبود طرح 
های موجود مشارکت کنند. نمایش نتایج نظرسنجی انجام شده 
در همان صفحه، از جمله ویژگی های طرح مشارکت الکترونیکی 

بازنشستگان کشوری در زمینه خدمات مختلف ارائه شده است.
 قرار است، در گام های بعدی ســایر طرح ها و خدمات صندوق از 
جمله طرح های رفاهی، اطلاع رسانی و نشر اخبار، خدمات بیمه ای 
نیز در معرض نظر و دیدگاه ذینفعان صندوق بازنشستگی کشوری 

یعنی بازنشستگان و وظیفه بگیران قرار گیرد.     

معافیت سالانه ۳000 تا 5000 
خانوار از پرداخت هزینه انشعابات

مدیرکل حمایت های اجتماعی کمیته امداد درخصوص پرداخت 
هزینه های لوله کشی و انشعابات خانه های مددجویان کمیته امداد 
توضیحاتی ارائه کرد. مجید ملکشاهی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره 
به پرداخت هزینه های لوله کشی و استفاده از انشعابات خانه های 
مددجویان کمیته امداد و با بیان اینکه در این جا چند موضوع مطرح 
است، گفت: یک پروژه در این زمینه است که بعد از احداث یک خانه، 
دولت تعرفه ای را دریافت می کند که به آنجا یک شــاخه انشعاب 
بدهد. بحث دیگر هزینه هایی است که در قالب هزینه های لوله کشی 
است تا خانواده بتواند از درب خانه تا داخل خانه خود را لوله کشی 
کند و بحث دیگر هزینه مصرف است. در سنوات گذشته، هزینه های 
انشعابات برای صد درصد خانواده های واجد شرایط صورت گرفته 
است. خانواده هایی بوده اند که کمیته امداد خانه شان را ساخته و این 
انشعاب رایگان شده است و همچنین خانواده هایی بوده اند که خانه 

خریده اند و این انشعابات برایشان رایگان انجام شده است.
به گفته مدیرکل حمایت های اجتماعی کمیته امداد، سالانه حدود 

۳000 تا 5000 خانوار از معافیت انشعابات استفاده کرده اند.
ملکشــاهی ادامه داد: کمیته امداد برای فــاز دوم نیز )هزینه های 
لوله کشی و استفاده از انشعابات( ورود پیدا کرده و از سوی رئیس 
کمیته امداد تسهیلاتی در نظر گرفته شده است؛ به طوری که همه 
خانواده های واجد شرایط در این زمینه )حدود 8000 خانوار طی 
سال 1400 و 1۳۹۹( از این فرآیند خدمت استفاده و بهره برداری 
کرده اند. سیاست امروز که بحث رایگان شــدن تعرفه هاست نیز 
رویکرد جدید در این زمینه است. ملکشاهی در پاسخ به این سوال که 
تاکنون برای چه تعداد خانوار گازکشی صورت گرفته است؟ یادآور 
شد: کمیته امداد برای کلیه مددجویانی که براساس شرایط اقلیم و 
موقعیت جغرافیایی امکان لوله کشی برایشان وجود داشته، این کار 
را انجام داده است. با سیاستی هم که رئیس کمیته امداد داشته حتی 
برای پرداخت هزینه های لوله کشی گاز این خانواده ها نیز تسهیلات 

و کمک های بلاعوض تخصیص داده شده است.

در معاونت بیمه ای سازمان تأمین اجتماعی طی 
سال 1400 اقدامات و تلاش های گسترده ای در 
زمینه تعمیم و گسترش پوشش بیمه ای، تسهیل 
و بهبود فضای کسب و کار و کمک به رونق تولید، 
حمایت از بیکاران، تقویت و حمایت از ایجاد اشتغال 
پایدار و حمایت از توسعه کارآفرینی، بهبود نسبی 
معیشت مستمری بگیران و کاهش شکاف طبقاتی 

صورت گرفته است.
به گزارش ایسنا، اداره کل روابط عمومی سازمان 
تأمین اجتماعی، در ایام الله دهه مبارک فجر و سالروز 
پیروزی انقلاب شکوهمند اسلامی اقدامات و عملکرد 
معاونت بیمه ای سازمان تأمین اجتماعی را مرور کرده 

که در ادامه مشروح آن می آید:
تعمیم و گسترش پوشش با هدف صیانت از 

نیروی کار در مقابل مخاطرات:
در دنیای امروز بالا رفتن رشد اقتصادی بدون 
نظام تأمین اجتماعی منسجم ممکن نخواهد بود. 
برنامه ریزی برای هدفمندی تأمین اجتماعی فراگیر 
نیز به ساختارهای اقتصادی توسعه محور احتیاج 
دارد و این توسعه محوری بدون نظام تأمین اجتماعی 
فراگیر ممکن نخواهد شد. از همین رو و بمنظور 
گسترش و توسعه امر بیمه های اجتماعی به آحاد 
افراد جامعه که نقش چشمگیری در بنیان کردن 
عدالت و توسعه اجتماعی ایفا می نماید و نیز در 
راستای ایجاد بستر لازم جهت جلب مشارکت 
اقشار مختلف جامعه که فاقد رابطه استخدامی و 
مزدبگیری با مؤسسات وکارگاه های مشمول قانون 
تأمین اجتماعی می باشند، از پایان نیمه اول سالجاری 
تهیه و طراحی بسته های سیاستی بیمه ای موسوم 
به طرح بیمه فراگیر خانواده ایرانی جهت تعمیم 
پوشش بیمه اجتماعی به کلیه افراد فاقد بیمه دستور 
کار قرار گرفت که از اهم اقدامات اجرای این طرح و 
سایر موضوعاتی که رشد و گسترش پوشش بیمه ای 
را بهمراه داشته باشد می توان به موارد مشروح ذیل 

اشاره داشت:
انعقاد قرارداد با وزارت بهداشت، درمان و آموزش 
پزشکی جهت پوشش بیمه دانشجویان دوره  های 
دستیاری )تخصص و فوق تخصص( و دکتری 

تخصصی دانشگاه  /دانشکده  های علوم پزشکی
انعقاد توافقنامه فیمابین سازمان تامین اجتماعی 
و سندیکای بیمه گران جهت تعمیم و گسترش 
پوشش بیمه ای به »نمایندگان فروش بیمه« 

سندیکای بیمه گران ایران
تهیه پیش نویس دستورالعمل اجرایی »بیمه فراگیر 
خانواده ایرانی« با پیش بینی تشکیل کمیته راهبردی 
ستادی، کمیته های استانی و کمیته های اجرایی 

شعبه ای برای استفاده حداکثری از ظرفیت های 
موجود

معاونت بیمه ای سازمان در راستای حمایت از نیروی 
کار و پشتیبانی از بنگاه های تولیدی، فنی و خدماتی 
در مواجهه با مخاطرات اقتصادی محیط پیرامونی و 
رکود تورمی موجود از طرفی و نیز همه گیری بیماری 
کرونا و به رقم شکاف نقدینگی قابل توجه در منابع 
مالی که بخش اعظم آن از ناحیه وصول حق بیمه 
تامین می گردد، در راستای ایجاد تعامل دو سویه 
بین اهداف خود و اهداف بازار کار نسبت به تهیه بسته 
حمایتی از نیروهای موثر در بازار کار اقدام نموده است 
تا ضمن تامین منابع مالی مورد نیاز جهت اجرای 
تعهدات قانونی شرکای اجتماعی خویش دغدغه 
بازیگران بازار کار را مرتفع کند که در ذیل به برخی از 

این اقدامات اشاره شده است:
ابطال بخشنامه 140/۳ و بخشنامه مرتبط با الحاق 

ماده 6۳ آئین نامه و قوانین و مقررات مربوطه
اجرای قانون بخشودگی جرائم کارفرمایان بدهکار 
واحدهای تولیدی، صنعتی، معدنی، خدماتی و 

اصناف
تمدید اجرای تصویب نامه ستاد فرماندهی اقتصاد 
مقاومتی مبنی بر بازرسی از دفاتر قانونی کارفرمایان 
بخش خصوصی صرفاً در آخرین سال مالی با لحاظ 

مستثنیات آن
اعمال اصلاحات لازم با هدف جلوگیری از ایجاد 
سوابق غیر واقعی و ایجاد بدهی واهی برای کارفرمایان
تفویض اختیار بازرسی مجدد از دفاتر قانونی جهت 

گزارشات غیر محاسباتی
تداوم اجرای بخشنامه 1۷ بندی مقام عالی وزارت 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی با موضوع بسته حمایتی 

سازمان تامین اجتماعی در راستای رونق تولید
اصلاح و بازنگری دستورالعمل اجرائی آئین نامه 

هیات های تشخیص مطالبات
تمدید و تجدید کارت بازرگانی و پروانه کسب 
کارگاه ها و کارفرمایان از طریق وب سرویس ارتباط 

با اتاق بازرگانی
تنظیم لیست مشترک فی مابین مالیات بر درآمد 
حقوق و حق بیمه متعلقه، با ایجاد پایگاه مشترک 
فی مابین بیمه و مالیات، مشخص نمودن اطلاعات 

مربوط به سازمان و اطلاعات مربوط به مالیات و 
مشخص نمودن اطلاعات مشترک در اجرای ماده 
۳5 قانون تامین اجتماعی موضوع تعیین دستمزد 
مقطوع برای سایر کارگاه های مشمول سایر سطوح 

دستمزدی
حمایت از بیکاران و توانمندسازی و صیانت از گروه 

هدف در طول دوره بیکاری
همچون ادوار و رویه های پیشین و در ادامه مخاطرات 
اقتصادی سالهای گذشته و تدوام بیماری کرونا 
موضوع تعدیل نیرو کار در سرلوحه اقدامات کارگاه ها 
و بنگاه های تولیدی موجود قرار داشته و سازمان به 
حسب وظیفه ذاتی و بمنظور تاب آوری این بخش 
از جامعه تحت پوشش بیمه تامین اجتماعی در 

قالب پرداخت مقرری بیمه بیکاری اقدام می کند 
تا از این طریق دغدغه مالی، روحی و روانی نیروی 
کار از مشکلات مادی را مرتفع نماید در همین راستا 
عملکرد، صندوق بیمه بیکاری و کارکردهای آن را 
بر اساس آخرین آمار موجود در طول سال جاری 

ارائه می کند:
از ابتدای سال جاری تا پایان آذرماه بالغ بر ۷۹ هزار 
میلیارد ریال هزینه کرد پرداخت مقرری به بیکاران 

پرداخت شد.
تعداد کل مقرری بگیران بیمه بیکاری در پایان آذرماه 

1400 بالغ بر 185 هزار نفر بوده است.
متوسط مبلغ پرداختی به مقرری بگیران بیمه 

بیکاری در هر ماه به میزان 8۷45 میلیارد ریال 
بوده است.

تداوم تقویت و حمایت از ایجاد اشتغال پایدار و 
حمایت از توسعه کارآفرینی:

برآوردها بیانگر آن است که مخاطرات محیط 
اقتصادی بیشترین تاثیر را بر عملکرد و کارائی نظام 
تامین اجتماعی و صندوقهای بیمه ای کشور را دارد 
لذا چنانچه اقتصادی در برابر تکانه ها مقاوم و پایدار 
باشد نظام تامین اجتماعی آن نیز پایدارتر و با کیفیت 
خواهد بود که البته این ارتباط دو سویه است یعنی 
نظام تامین اجتماعی از طریق ارتقای سرمایه انسانی 
و توسعه اشتغال پایدار تاثیر بسزایی در تحقق توسعه 
درون زا و دانش بنیان و کارامدی اقتصاد کشور را دارد. 
در همین راستا و بمنظور پیاده سازی سیاست های 
کلان نظام و با هدف حمایت از پیشرانان حوزه تولید 
در طول سال جاری نیز ادامه طرح های ذیل را با هدف 
کمک به سیاستهای ایجاد اشتغال دنبال نموده است:
تداوم اجرای طرح مشوق بیمه ای سهم کارفرما 
جهت اشتغال فارغ التحصیلان دانشگاهی)ماده ۷1 

برنامه ششم(
تداوم اجرای طرح مهارت آموزی در محیط کار 
واقعی با هدف حمایت از مهارت آموزان و کمک به 

توسعه کارفرما
پذیرش رانندگان جدیدالورود از طریق جایگزینی با 

افراد خارج شده از ناوگان حمل و نقل
با توجه به ممنوعیت ایجاد و تحمیل بار مالی مازاد 
بر ارقام مندرج در قوانین بودجه سنواتی و علیرغم 
عدم تامین بارمالی، به منظور بهره مندی رانندگان 
جدیدالورود شاغل در بخش حمل و نقل عمومی بین 
شهری و درون شهری از معافیت پرداخت بخشی از 
حق بیمه از طریق جایگزینی با افراد خارج شده از 
ناوگان حمل و نقل، اقدامات صورت پذیرفته پیرامون 
پذیرش رانندگان جدیدالورود و برخورداری ایشان از 

یارانه دولت اجرا خواهد شد.

رئیس شورای عالی استان ها گفت: روستاها امروز 
رها شده و مهاجرت، کشور را به مرحله خطرناکی 

رسانده است.
به گزارش خبرنگار ایرنا، پرویز سروری روز 
چهارشنبه در دومین اجلاس عمومی شورای 
عالی استان ها در دوره ششم ضمن تبریک آغاز 
دهه فجر افزد: در ابتدای انقلاب نسبت جمعیت 
روستایی به شهری ۷0 به ۳0 بود در حالی که اکنون 
برعکس است. ما از ابتدای انقلاب جمعیت را جا به 
جا کرده ایم و با این کار روستاها ناکارآمد و شهرها 

شلوغ شدند.
وی یادآور شد: از زمانی که جهاد سازندگی تعطیل 
شد، رسیدگی به امور روستاها نیز کم رنگ شد و 
پیشنهاد ما این است که بار دیگر سازمان جهاد 
سازندگی با محوریت شورای عالی استان ها راه 
اندازی شود تا بتوانیم به نظام روستایی کشور 
رسیدگی کنیم و از آنجا که بیشترین شوراهای 
کشور هم اعضای شورای روستا هستند، می توانیم 

مفید عمل کنیم.

سروری با استناد به احادیث و فرمایشات ائمه 
معصومین گفت: شورای عالی استان ها شاید 
منحصر به فردترین مجموعه کشور باشد و این شورا، 
ترکیبی از پایین ترین سطح تا بالاترین سطح را در 
یک جا جمع کرده و همه برابر و مردمی هستند. از 
نظر من مردمی ترین شورای کشور شورای عالی 

استان هاست.
رئیس شورای عالی استان ها اضافه کرد: امیدوارم 
ما در این چهار سال بتوانیم با کوشش و اخلاص، 
کارنامه زرین برای خود و انقلاب اسلامی به ارمغان 

بیاوریم.
دست شهرداری ها و شوراهای سراسر کشور را برای 

خدمت به مردم بگیریم
وی افزود: مردمی ترین پارلمان کشور می تواند 
بیشترین خدمات را به مردم ارائه کند بنابراین ما باید 
بتوانیم دست شهرداری ها و شوراهای سراسر کشور 
را برای خدمت به مردم بگیریم و به همین دلیل، باید 
هم داستان و هم قسم شویم که در این چهار سال 
از حاشیه بپرهیزیم و از ظرفیت های شورای عالی 

استان ها برای توسعه کشور استفاده کنیم. رئیس 
شورای عالی استان ها با بیان اینکه این شورا صرفا 
یک مجموعه تشریفاتی است، تصریح کرد: این شورا 
چون در قانون اساسی آمده، وجود دارد. در حالی که 
از نظر شهید بهشتی شورای عالی استان ها عِدل 
مجلس شورای ملی بود و می توانست در امور محلی 

جایگزین آن باشد اما اکنون چنین نیست.
مهم ترین موضوعی که ما باید روی آن تاکید کنیم 

موضوع مدیریت یکپارچه شهری است
سروری با تاکید بر مدیریت یکپارچه شهری گفت: 
این لایحه امروز در مجلس شورای اسلامی در دست 
بررسی است. هرچند نظر ما این بود که تصویب آن 
کمی به تعویق بیفتد تا بتوانیم بیشتر بررسی کنیم. با 
این حال، این مبحث موضوع مهمی است که ما نباید 
به هیچ وجه از آن کوتاه بیاییم و باید بتوانیم دستگاه 
های دولتی را مجاب کنیم تا موضوعات شهری را به 
مدیریت شهری واگذار کنند و دولت چابک تر به 

مسائل کلان بپردازد.
ضرورت نگاه ملی به شورای عالی استان ها 

وی با بیان اینکه ما باید یک نگاه ملی به شورای عالی 
استان ها داشته باشیم افزود: با وجود جمع نخبگان 
موجود در شورای عالی استان ها می توانیم یک 
جمع سپاری ملی داشته باشیم و آنچه در قانون 

اساسی آمده است را محقق کنیم.
رئیس شورای عالی استان ها با بیان اینکه توزیع 
مالیات بر ارزش افزوده عادلانه نیست، ادامه داد: 
یکی از موضوعاتی که باید به آن ورود کنیم، موضوع 
مالیات است. هرچند دوره قبل  یک درصد از این 
مالیات به سهم شهرداری ها افزوده شد اما کافی 
نیست و ما باید به دنبال اصلاح نظام مالیاتی کشور 
باشیم تا با افزایش سهم شهرداری ها بتوانیم خدمت 

بیشتری به مردم برسانیم.
بودجه شورای عالی استان ها مستقل باشد

سروری در مورد بودجه شورای عالی استان ها گفت: 
در این مدت کوتاه تشکیل دوره ششم شورای عالی 
استان ها ارتباط های خوبی برقرار شده است و در 
مورد بودجه شورای عالی استان ها ما با کمک افراد 
با تجربه توانستیم از مجلس دستور خوبی بگیریم تا 

بودجه این شورا مستقل باشد.
وی از نمایندگان مجلس شورای اسلامی خواست 
با ارتباط موثر با نمایندگان مجلس بتوانند بودجه 

مستقل شورای عالی استان ها را برگردانند.

افزایش مهلت پرداخت »حق بیمه« بیمه شدگان اختیاری

رئیس شورای عالی استان ها:

مسئله مهاجرت، کشور را به مرحله خطرناکی رسانده است

گزارش
ایسنا

تشریح خدمات ۱2۰۰ مرکز منتخب 
کرونا در کشور 

رییس مرکز مدیریت شــبکه وزارت بهداشت ضمن تشریح نحوه 
فعالیت و خدمات 1۲00 مرکز منتخب کرونا، گفت: نگران بخشی 
از جامعه هستیم که تاکنون هیچ واکسنی دریافت نکردند و تقاضا 
داریم افراد بالای ۹ سالی که واکسن نزدند هرچه سریع تر برای این 

کار اقدام کنند.
دکتر مصطفی رضایی در گفت وگو با ایسنا،   گفت: در قالب گام ششم 
طرح شهید سلیمانی مراکز منتخبی داریم که خدمات سرپایی به 
بیماران مبتلا به کووید1۹ ارائه می دهند. این مراکز در شرایطی که 
در یک یا دو ماه قبل در اوج پیک نبودیم، به حالت عادی بازگشته 
بودند ولی اکنون مجددا فعال شدند و تعدادشان افزایش یافته است. 
مراکز 16 ساعته ارائه خدمات ما از ساعت 8 صبح تا 1۲ شب فعال 
است و خدمات سرپایی درمان بیماران کووید1۹ ارائه می دهند؛ البته 
مراکز شبانه روزی هم فعال هستند، اما مراکز 16 ساعته به ظرفیت 

کلی ما اضافه شدند.
او تاکید کرد: در این مراکز پزشک،   مراقب سلامت و کارشناس علوم 
آزمایشــگاهی حضور دارند. ابتدا از مراجعه کننده شرح حال اولیه 
گرفته می شود و معاینه اولیه انجام می شــود، اگر ضرورت داشته 
باشد تست کرونا هم از او گرفته می شود و این نمونه ها به آزمایشگاه 
فرستاده می شود و پاسخ آن از طریق پیامک برای فرد ارسال می شود. 
در صورتی که مراجعه کننده حال عمومی نامناسبی داشته باشد بر 
اساس پروتکل های مشخص او را به بیمارستان ارجاع می دهند؛ در 

غیر این صورت درمان سرپایی و توصیه های لازم صورت می گیرد.
وی با اشــاره به این که اگر ضرورتی بــرای نمونه گیری از مراجعه 
کنندگان وجود داشته باشد، تست کرونا در شبکه بهداشتی رایگان 
انجام می شــود، تصریح کرد: در این مراکز هم از رپید تست و هم از 
 PCR استفاده می شود. در واقع برای فرد علامت دار تست PCR تست

و برای اطرافیان این فرد رپید تست انجام می شود.
وی افزود: فرد علامت دار می تواند به این مراکز مراجعه کرده و پس از 
نمونه گیری اگر پاسخ تست او مثبت شد اقدامات توصیه ای و درمانی 
انجام می شود. از طرفی پیگیری تلفنی اطرافیان فرد مبتلا را انجام 
می دهیم و آنها را برای نمونه گیری فراخوان کرده و اقدام به رهگیری 
آنها می کنیم. کسانی که با علائم کووید1۹ به مراکز ما مراجعه کنند، 

به مراکز منتخب ارائه این خدمات هدایت می شوند.

عضو تیم تخصصی کودک و نوجوان در انجمن 
ازدواج و خانواده کشور، درباره اینکه برخی والدین 
پس از به دنیا آمدن فرزندان بنا به دلایل مختلف 
از جمله اشتغال و نداشتن وقت کافی برای بزرگ کردن بچه ها، 
مسئولیت بزرگ کردن فرزندان را کاملا به دوش پدربزرگ و مادر 
بزرگ می اندازند، گفت: انداختن مسئولیت بزرگ کردن فرزندان 
بر دوش مادر بزرگ و پدر بزرگ، بزرگترین خطری است که 

متوجه فرزندان است.
دکتر آسیه اناری در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: ما توصیه 
می کنیم تا دو سالگی، کودکان در کنار والدین باشند و والدین 
برای آن دو سال برنامه ریزی کنند. البته این امر به معنای کمک 
نگرفتن از پدر بزرگ و مادر بزرگ و یا سایر اقوام برای بزرگ 
کردن فرزندان نیست اما انداختن تمام مسئولیت بزرگ کردن 
نوه ها به دوش پدر بزرگ و مادر بزرگ آسیب زاترین کار است. این 
روانشناس بالینی کودک و نوجوان با بیان اینکه در این شرایط 
نوع تربیتی که کودک از پدر بزرگ و مادر بزرگ خود دریافت 
می کند متناسب با شرایط روز نیست،این را هم گفت که بعضا 
پدر بزرگ و مادر بزرگ به دلیل عشق بی نهایت خود به نوه ها به 
تمام درخواست  آنها پاسخ مثبت داده و از آسیب های عدم توانایی 

نه گفتن به بچه ها آگاه نیستند.
عضو هیئت رییسه انجمن روانشناسی بالینی کودک و نوجوان 
افزود: از سوی دیگر در چنین شرایطی رابطه بین فرزندان و 
والدین دچار خدشه می شود. این در حالی است که در دوره 
نوجوانی به شدت نیازمند رابطه گرم فرزندان و والدین هستیم و از 
این رو در صورت لطمه دیدن این رابطه، مشکلاتی ایجاد می شود. 
به گفته وی، سپردن مسئولیت کامل بزرگ کردن فرزندان به پدر 
بزرگ و مادر بزرگ و توقع داشتن از آنها در این راستا بسیار اشتباه 
است، با این حال در صورتی که خود پدر بزرگ و مادر بزرگ 
راضی به این امر باشند و با این شرط که مسئولیت اصلی تربیت 

فرزندان با خود والدین باشد، مشکلی وجود ندارد.

دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشت، درمان 
و آموزش پزشکی اعلام کرد: داشتن وزن و قد 
مطلوب برای کودکان به ویژه در ۲ سال اول 
زندگی، بسیار حائز اهمیت بوده و شایع ترین علل توقف رشد، 
تغذیه ناکافی است. به گزارش روز چهارشنبه ایرنا از دفتر بهبود 
تغذیه جامعه وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، شایع 
ترین علل توقف رشد کودکان، غذا خوردن ناکافی یا خوردن 
غذاهایی که فاقد مواد مغذی محرک رشد هستند، عفونت های 
مکرر یا بیماری هایی است که باعث کاهش دریافت یا جذب 
ضعیف مواد مغذی می شود. مراقبت ناکافی از کودک نیز در رشد 
او موثر است از جمله این علل، مربوط به مادر است که تغذیه 
نامناسب در زمان قبل از بارداری، بارداری و شیردهی داشته 
همچنین کوتاه قدی مادرزادی، عفونت و بیماری، بارداری در 
نوجوانی به دلیل نیازهای مراقبتی رشد مادر، باعث اختلال 
در دسترسی به مواد مغذی برای جنین می شود. تاخیر رشد 
داخل رحمی و تولد نوزاد نارس، فاصله کم تولد دو کودک که 
خطر کمبود ذخایر مادر را در بارداری های بعدی افزایش می 
دهد و پیامدهای منفی برای مادر و کودک دارد، فشارخون بالا، 
فعالیت ناکافی کودک، شیوه مراقبتی ضعیف، تامین نامناسب 
آب و سرویس بهداشتی، تخصیص نامناسب غذا بین اعضای 
خانواده، کیفیت ضعیف غذا، دریافت  نامناسب ریزمغذی ها از 
جمله ویتامین ها و موادمعدنی، تنوع غذایی پایین و دریافت 
ناکافی غذاهایی با منبع حیوانی نیز از عوامل توقف رشد کودکان 

بشمار می رود.
بر اساس این گزارش، شیوه نادرست غذا دادن به کودک، تغذیه 
ناکافی نسبت به نیازهای بدن، شیردهی نامناسب، عفونت روده 
ای از جمله اسهال، انتروپاتی محیطی )اختلال عملکرد روده(، 
انگل، عفونت تنفسی، مالاریا و کاهش اشتها در اثر بیماری نیز 

می تواند باعث توقف در رشد کودکان شود.
طبق توصیه دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشت، درمان 
و آموزش پزشکی، والدین باید با مراجعه به نزدیک ترین مرکز 
بهداشتی به محل سکونت خود، وضعیت رشد فرزندخود را 
بررسی و در صورتی که کودک دچار کوتاه قدی یا کم وزنی بود 
با مراجعه به پزشک و کارشناس تغذیه، آموزش ها و درمان های 

لازم را برای بهبود رشد کودک دریافت کنند.

رئیس پلیس امنیت اقتصادی تهران 
بزرگ از دستگیری ۲00 نفر که با ایجاد 
شرکت های صوری اقدام به دریافت 
ارز 4۲00 تومانی کرده بودند، خبر 
داد. سرهنگ علی ولی پور گودرزی 
در گفت وگو با ایسنا، درباره برخورد 
پلیس با اخلالگران در بازار ارز اظهار 
کرد: برخورد با اخلالگران بازار ارز یکی 
از وظایف پلیس امنیت اقتصادی است 

و موضوعی نیست که متوقف شود، اما در مقاطعی با توجه به درخواست بانک مرکزی 
یا شرایط ممکن است این موضوع تشدید شود، وگرنه همواره با مخلان بازار ارز و امنیت 
اقتصادی برخورد می شود.  سرهنگ علی ولی پور گودرزی، رئیس پلیس امنیت 
اقتصادی تهران بزرگ درباره سوءاستفاده از سهمیه ارز مسافران خارج از کشور نیز 
گفت: این درپی طرحی بود که بانک مرکزی برای حفظ حرمت دانشجویان و افرادی 
که به خارج از کشور می روند ارائه داده بود، تا این افراد با توجه به برخی محدودیت ها 
ارز را به همراه داشته باشند و دچار مشکل نشوند، اما متاسفانه برخی از آن سوءاستفاده 
کردند و از ما به التفاوت قیمت آن سو استفاده کردند که ما این افراد را در فضای حقیقی 
و مجازی شناسایی کرده و با آنان برخورد کردیم. رئیس پلیس امنیت اقتصادی تهران 
بزرگ ادامه داد: البته در حال حاضر مصوبه جدیدی جایگزین این طرح قبلی شده و 
شرط بلیط هم به آن افزوده شده است که جلوی این سواستفاده گرفته شود. حتی ما 
در یکی از جلسات با بانک مرکزی این پیشنهاد را مطرح کردیم که بعد از عبور از گیت 

این ارز به آنان تحویل داده شود تا امکان هیچ نوع سواستفاده  ای وجود نداشته باشد.

معاون بهداشت ســتاد مقابله با 
کرونا در تهــران گفت: کودکان 
به ســرعت در حال درگیر شدن 
با ســویه امیکرون هســتند، به 
این دلیل کــه ما در کــودکان 
واکسیناســیون کمتری انجام 

داده ایم.
"علیرضا اولیایی منش" معاون 
بهداشت ستاد مقابله با کرونا در 

تهران در گفت وگو با خبرنگار ایلنا در ارتباط با وضعیت شیوع کرونا در این استان 
گفت: سرعت انتشار سویه امیکرون بسیار بالاست و شاید بتوان گفت وضعیت 
انتشار این سویه در ایران فراتر از پیش بینی هاست. ما بسیار زود به پیک رسیدیم 
کما اینکه در دنیا نیز به همین صورت بود و ظرف یک یا دو هفته ناگهان به پیک 
کرونا رسیدند. به همین دلیل برآوردها این است که میزان ابتلای روزانه به تعداد 
بسیار بالایی خواهد رسید. معاون بهداشت ستاد مقابله با کرونا در تهران گفت: در 
حال حاضر عمده مشکل این است که ممکن است زمانی که به پیک می رسیم 
مراکز درمانی پر شده و آمادگی این میزان مراجعه را نداشته باشند. عمده خطر 
هم مربوط به افرادی است که واکسن نزده و یا آن را تکمیل نکرده اند. از این رو 
بسیار ضروری است که بیشتر رعایت کنیم، در تجمع نباشیم و واکسن بزنیم. 
اولیایی منش گفت: مهم ترین توصیه این است که کسانی که واکسن نزده اند، به 
ویژه دز سوم را دریافت کنند. دز سوم بالای 80 درصد ایمنی زایی دارد و ما اگر 

دز سوم را زودتر شروع کرده بودیم، شاید تعداد ابتلاها در این پیک کمتر بود.

علائم خونریزی داخلی می تواند از بیماری به بیمار دیگر متفاوت 
باشد، می تواند ناگهانی و سریع با درد شدید، شوک و غش همراه 
باشد یا آهسته و با علائم کمی همراه باشد تا زمانی که مقدار زیادی 
خون از دست برود. به گزارش ایسنا، همچنین علائم خونریزی 

داخلی همیشه میزان خونریزی و شدت آن را نشان نمی دهد.
عوامل خونریزی داخلی

علل خونریزی داخلی همچون علائم و نشانه های آن متفاوت 
است. در برخی موارد یک عامل خارجی مانند وارد شدن ضربه به 
بدن موجب خونریزی می شود در حالیکه در برخی موارد بیماری 

یا ضعف ساختاری در بدن، عامل بروز این عارضه است.
آنوریسم

آنوریسم برآمدگی رگ خونی است که در اثر ضعف دیواره رگ خونی ایجاد می شود و می تواند باعث پارگی رگ 
شود. گاهی اوقات، پارگی آنوریسم با فعالیت شدید اتفاق می افتد. همچنین در برخی مواقع بدون دلیل مشخصی 

و هنگام استراحت یا خواب رخ می دهد.
اختلالات خونی

بیماریهای خونی مانند هموفیلی می تواند فرد را در معرض افزایش خطر خونریزی از جمله خونریزی داخلی قرار 
دهد. این مشکل زمانی ایجاد می شود که خون به دلیل کمبود سلول های خونی به نام پلاکت یا پروتئین هایی 

موسوم به فاکتورهای انعقادی به درستی لخته نمی شود.
مصرف برخی داروها

استفاده بیش از حد از برخی داروها میتواند همین اثر را داشته باشد که شامل داروهای رقیق کننده خون مانند 
وارفارین و داروهای ضد پلاکت مانند پلاویکس می شود. حتی داروهای ضدالتهابی غیراستروئیدی مانند آسپرین 

و ایبوپروفن در صورت استفاده بیش از حد می توانند باعث خونریزی داخلی شوند.

مقابله با سوء استفاده از ارزهای 
مسافرتی

کودکان به سرعت در حال درگیر شدن 
با سویه امیکرون هستند

عوامل و علائم خونریزی داخلی

»چند تربیتی« در انتظار 
نوه هایی که توسط »پدر و مادر 

بزرگها« بزرگ می شوند

دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشت اعلام کرد:

تغذیه ناکافی شایع ترین علل 
توقف رشد کودکان

خبر

خبر

خبر

برآوردها بیانگر آن است که مخاطرات محیط اقتصادی بیشترین تاثیر را بر عملکرد و کارایی نظام تامین 
اجتماعی و صندوقهای بیمه ای کشور را دارد لذا چنانچه اقتصادی در برابر تکانه ها مقاوم و پایدار باشد 
نظام تامین اجتماعی آن نیز پایدارتر و با کیفیت خواهد بود که البته این ارتباط دو سویه است یعنی نظام 
تامین اجتماعی از طریق ارتقای سرمایه انسانی و توسعه اشتغال پایدار تاثیر بسزایی در تحقق توسعه 

درون زا و دانش بنیان و کارآمدی اقتصاد کشور را دارد.

رنا
: ای

س
عک

کاغذ فرهنگ و هنرکاغذ جامعه

خبرخبر

پانزدهمین نمایشگاه بین المللی گردشگری 
و صنایع دســتی که در محل نمایشــگاه  
بین المللی تهران برگزار شد، اگرچه که به 
نظر می رسید تلاش داشت دایره مخاطبان 
صنایع دستی را گسترده تر کند و این هنر 
را به میان اقشــار مختلف جامعه ببرد، اما 
مشــاهدات میدانی بازگوکننده حقیقت 

دیگری هم هست.
پانزدهمین نمایشگاه بین المللی گردشگری 
و صنایع دستی روز شنبه ـ نهم بهمن ماه 
ـ افتتاح شــد و آنچه در ادامه می خوانید 
روایت خبرنگار صنایع دستی ایسنا از این 

نمایشگاه است:
انحصاری شدن تولیدکنندگان و خریداران 
صنایع دستی یکی از مســائلی است که 
در جریان گفت وگوهای متعــدد از زبان 
کارشناســان و فعالان این حوزه شنیده 
بودیم. تا اینکه روز دوشــنبه ـ 11 بهمن 
ماه ـ برای تهیــه گــزارش میدانی عازم 
بازدید از پانزدهمین نمایشگاه بین المللی 
گردشگری و صنایع دســتی شدیم و این 
حقیقت را با گوشــت و اســتخوان لمس 
کردیم. نمایشگاه با گذشــت چند روز از 
برگزاری همچنان ترافیک سنگینی را در 
راه های منتهی به محل عرضه آثار به خود 
می دید و با توجه بــه کوتاه بودن روزهای 
بازدید، وقوع چنین رخدادی چندان هم 

دور از انتظار به نظر نمی رسید.
راننــده ای کــه همراهمان بود مــدام به 
ماشین های لوکس اطرافمان اشاره می کرد 
و می گفت: »اگر این ها کاســه و بشقاب 

نخرند پس چه کسی بخرد؟!«
برخورد بیزینسی با یک هنر و پولدارهای 

خریدار
اگرچه در بدو ورود به ســالن خلیج فارس 
که به نمایش آثار صنایع دستی اختصاص 
داشــت، همچنان زرق و برق خودروهای 
لوکس به چشم می آمد اما چند قدم جلوتر 
برخی خریداران عادی  به چشم می خوردند 
که با حضور در این سالن از غرفه ها بازدید 

و بعضا کالاهایی را خریداری می کردند.
در برخی موارد نیز بازدیدکنندگانی حضور 
داشتند که صرفا چشمِ خرید از غرفه ها را 
داشــتند و زمانی که صاحب غرفه قیمت 
کالایی را به آنان اعلام می کرد، مسیرشان 

را به سمت غرفه بعدی تغییر می دادند.

اکبر نبوی:
 سینمای ایران هنوز به 

پختگی 40 سالگی نرسیده 
منتقد سینما گفت: جشنواره فیلم فجر به 
گذشته نگاهی داشــته باشد خوب است، 
اینکه ببیند که در این مسیر 40 ساله چه 
فیلم هایی آمده و در معماری ســینمای 
ایران جایگاه فیلم های مطرح کجا است؟ 
البته در فرهنگ ما ایرانی ها می گویند که 
40سالگی زمان پختگی است اما سینمای 

ایران هنوز به این پختگی نرسیده است.
به گزارش روز چهارشــنبه ایرنا از مرکز 
اطلاع رسانی جشــنواره فیلم فجر، اکبر 
نبوی منتقد قدیمی ســینما و پژوهشگر 
فرهنگ و هنر، امســال به عنوان میزبان 
نشســت های قاب های ماندگار سینمای 
ایران، با کارگردانان و سینماگران مهمی 
چون محمدعلی باشــه آهنگر، سیف الله 
صمدیان، علــی نصیریــان، واروژ کریم 
مســیحی، علیرضــا داوودنــژاد و دیگر 

فیلمسازان سینمای ایران خواهد بود.
این برنامــه در کنار دیگر نشســت های 
تخصصی سینمای ایران بخش فرهنگی 
جشــنواره فیلم فجر را به مدیریت سعید 
الهی تشکیل می دهند. اکبر نبوی منتقد 
قدیمی سینما و پژوهشگر فرهنگ و هنر 
درخصوص قاب های ماندگار جشنواره و 
ضرورت برگزاری این بخش گفت: کمی 
صحبت کردن درباره ایــن موضوع برای 
من سخت است زیرا به عنوان میزبان این 
نشست انتخاب شــده ام اما مختصراً باید 
بگویم که مســعود نقــاش زاده و مدیران 
چهلمین جشــنواره فیلــم فجر طراحی 

درستی صورت داده اند.
وی توضیح داد: برای آنکه نســل جدید و 
جوان علاقمند به ســینمای ایران که تا 
بحال فیلم های خوب را روی پرده ندیده اند 
یا فرصت کمی فراهم شده بوده تا فیلم ها 
را با کیفیت عالی روی پرده تماشا کنند، 
این برنامه و اکران آن فرصت خوبی برای 

دیدن آنها را فراهم می کند.
منتقــد قدیمــی ســینما و پژوهشــگر 
فرهنگ و هنر عنوان کرد: البته فیلم گاو 
در سینماتک ها اکران داشــته است، اما 
خیلــی از فیلم ها کمتر فرصــت اکران با 
کیفیت خوب را داشــته اند.  نبوی اضافه 
کرد: نکته دیگر، اینکه جشنواره فیلم فجر 
به گذشته نگاهی داشته باشد خوب است. 
اینکه ببیند که در این مسیر 40 ساله چه 
فیلم هایی آمده است و چه جهانی ساخته 
است و در معماری سینمای ایران جایگاه 

فیلم های مطرح کجا است؟

نشست رسانه ای فیلم سینمایی »دسته دختران« ساخته منیر قیدی 
از آثار حاضر در بخش سودای سیمرغ چهلمین جشنواره فیلم فجر 
 شامگاه جمعه 15 بهمن ماه با حضور عوامل فیلم در برج میلاد برگزار شد.

محمدرضا منصوری تهیه کننده فیلم در ابتدای نشست بیان کرد: از 
 گروهم تشکر می کنم که در شرایط کرونایی مردانه پای فیلم ایستادند.

فرشته حسینی بازیگر فیلم هم مطرح کرد: این فیلم را خیلی دوست 
دارم، همه ما خیلی زحمت کشیدیم، من ایده های دیگری درباره 
جنگ داشتم اما وقتی این فیلم را بازی کردم دیدم چقدر شرایط 
وحشتناک بوده و آدم های عادی چگونه در آن شرایط توانسته اند 
زندگی کنند، به یاد جنگ افغانستان هم افتادم، تلاشم این بود که 
بگوییم جنگ چیز وحشتناک است و اتفاقات عجیبی در آن 
 رخ می دهد، افتخار می کنم که عضو کوچکی در این فیلم بودم.
بیان  هم  پروژه  فیلمنامه نویسان  از  یکی  اکبرنژاد  میلاد 
کردم. تماشا  را  فیلم  شما  کنار  در  که  خوشحالم   کرد: 

حسین سلیمانی بازیگر این فیلم مطرح کرد: می دانم که تشکر از 
خانم قیدی شاید تکراری باشد، اما شاید دیگر فرصتی نباشد 
که از ایشان تشکر کنم. من به او خیلی مدیون هستم، در 6 ماهی 
 که در کنار خانم قیدی بودم از او و البته از گروه خیلی آموختم.

حمید نجفی راد تدوینگر فیلم عنوان کرد: این فیلم برای من تجربه غریبی 
بود. جزو آرزوهایم بود که در تدوین چنین فیلمی داشته باشم، جالب است 
که بگویم من سال ها مستند کار کردم و باید بگویم یکی از شخصیت های 
 این فیلم هم واقعی است، خوشحالم که در کنار این فیلم بودم.

تشکر  کرد:  بیان  بصری  ویژه  جلوه های  مدیر  نجفی  حسن 
کردند. اعتماد  ما  به  تهیه کننده  و  کارگردان  که   می کنم 

نیکی کریمی بازیگر این فیلم اظهار کرد: همه در این فیلم سعی کردند همه 
توان خود بگذارند، همه خیلی زحمت کشیدند حالا که فیلم را می بینم 

متوجه می شوم که همه صد درصد وجودشان را گذاشتند.

»تنگه ابوقریب« الگوی 
 »دسته دختران« نبود

برخورد بیزینسی با یک 
هنر و پولدارهای خریدار

سایت »تلوبیون« که پخش برنامه های صداوسیما را در دستور کار دارد، 
سه شنبه ـ 1۲ بهمن ماه ـ مورد حمله های سایبری قرار گرفت. حساب 
رسمی تلوبیون در توییتر از ساعاتی قبل اعلام کرده بود که زیرساخت 
های این سرویس ایرانی پخش زنده و آرشیو برنامه های صداوسیما روز 
11 بهمن ماه از ۲ بامداد تا ساعت ۲۳ دچار اختلال شد و برنامه های 
چندین شبکه در این بازه زمانی به شکل ناقص آرشیو شد. در ادامه هم در 
ساعات اخیر ویدئویی در شبکه های اجتماعی دست به دست می شود 
که حاکی از آن است که تلوبیون با اختلال در پخش برنامه ها مواجه 
شده است. تلویزیون تعاملی تلوبیون در آخرین مطالب منتشر شده 
در حساب کاربری اش در توییتر، با تایید حملات سایبری، تاکید کرده 
است: »امروز علیرغم حملات سایبری گسترده، تلوبیون میزبان بیش 
از 4 میلیون مراجعه کاربر برای تماشای مسابقه فوتبال ایران و امارات 
بود. همچون گذشته در تلاشیم با سرویس دهی پایدار به ارتقای تجربه 

کاربری و بهبود کیفیت بپردازیم.«

تلوبیون حمله های سایبری را تایید کرد

دومین روز جشنواره فیلم فجر در شرایطی برگزار شد 
که نگرانی ها درباره برگزاری جشنواره در وضعیت 
کرونایی ادامه دارد، اما نمایش فیلم »علفزار« از کاظم 
دانشی و »شادروان« از حسین نمازی مورد توجه نسبی 
بیشتر خبرنگاران و نویسندگان سینمایی قرار گرفت و 

تنور جشنواره را گرم کرد.
دومین روز چهلمین جشنواره فیلم فجر در حالی آغاز 
شد که همچنان کرونا و نگرانی های مرتبط با رعایت 
پروتکل های بهداشتی، از جمله مهمترین دغدغه های 
رسانه ها، خبرنگاران و برگزارکنندگان جشنواره بود، به 
طوری که تصویر نشست های خبری روز اول و ازدحام 
خبرنگاران و عکاسان در سالن برگزاری آن، یکی از 
تصاویر پربیننده در فضای مجازی و رسانه ها بود که 
با بالا گرفتن تب امیکرون،این تصاویر بیشتر دست 

به دست شد.
در روزهای گذشته انتقاد از سالن کوچک برگزاری 
نشست ها و مجری برگزای نشست ها نیز در بسیاری 
از گعده های اهالی رسانه به گوش می رسد به طوریکه 
روز گذشته به منظور رفاه حال خبرنگاران و عکاسان 
و همچنین رعایت بیشتر پروتکل های بهداشتی،  
مدیریت جشنواره، سالن برگزاری نشست ها را به سالن 

اصلی میلاد منتقل کرد.
لغو حضور تماشاگران در بازی دو تیم فوتبال ایران 
و امارات که دیروز در راستانی بازی های مقدماتی 
جام جهانی انجام  شد، بار دیگر هجمه هایی علیه 
برگزارکنندگان جشنواره فیلم فجر شکل داد که 
چرا حضور تماشاگران در محوطه باز ورزشگاه آزادی 
با ظرفیت محدود باید لغو شود، اما جشنواره فجر با 
این ازدحام خبرنگاران و رسانه ها در خانه جشنواره 

برگزار می شود
در پی اعتراض یکی از عکاسان در جریان نشست 
برگزاری  فیلم مرد بازنده در روز نخست جشنواره، 
دیروز  انجمن صنفی عکاسان مطبوعاتی در خصوص 
شرایط برگزاری جشنواره بیانیه ای اعتراض آمیز منتشر 
کرد. در این بیانیه که خطاب به مسعود نقاش زاده دبیر 
جشنواره فیلم فجر نگاشته شده بود، از حضور افراد 
غیررسانه ای در خانه جشنواره انتقاد و اعتراض شدید 
خود به شرایط غیرحرفه ای ایجاد شده برای عکاسان 
مطبوعاتی در جریان نشست های خبری جشنواره 

فیلم فجر را اعلام شد.
ماهیت برگزاری نشست ها، یکی دیگر از محورهای 
قابل بحث در دوره های اخیر جشنواره فیلم فجر بوده به 
گونه ای که بسیاری از منتقدان سینمایی در سال های 
اخیر در نشست ها شرکت نمی کنند. یکی از نویسندگان 
سینمایی روز گذشته و در یادداشت کوتاهی بار دیگر 
به این موضوع پرداخت و سوالات احساسی و ناپخته 
برخی از اهالی رسانه و ناعدالتی در اجرای جلسات را از 
اصلی ترین دلایل بی علاقگی منتقدان برای حضور در 

نشست های جشنواره اعلام کرد.
تداوم واکنش ها به طرح پوستر و حذف افتتاحیه 

جشنواره
واکنش ها به رونمایی دیرهنگام و همچنین فرم 
ظاهری پوستر جشنواره همچنان در فضای مجازی 
ادامه دارد، مضافا اینکه از حاشیه های روز نخست 
که به روز دوم هم تسری پیدا کرد حذف افتتاحیه 
جشنواره فیلم فجر و همچنین شروع زودهنگام آن 
از یازدهم بهمن ماه بود ناگفته پیداست که حذف 
افتتاحیه و همچنین شروع جشنواره از روز یازدهم 
به جای دوازدهم در راستای تمهیدات ستاد برگزاری 
در جهت ازدحام کمتر مخاطبان در برج میلاد بوده 
و مشخص نیست منتقدان برگزاری افتتاحیه و آغاز 
جشنواره یک روز زودتر، چه مناطقی را برای این 

اظهارات در سر داشتند!
اکران دو فیلم علفزار ساخته کاظم دانشی و شادروان 
ساخته حسین نمازی باعث گرم تر شدن فضای 
جشنواره در روز دوم شد چراکه نمایش فیلم بیرو 
در روز اول با انتقادات گسترده ای از سوی اهالی قلم 
روبه رو شد و مرد بازنده محمدحسین مهدویان نیز 
بازخوردهای مثبت و منفی زیادی داشت. این در حالی 
است که فیلم های روز دوم جشنواره یعنی علفزار و 
شادروان توانستند رضایت نسبی منتقدان و خبرنگاران  
سینمایی را جلب کنند و امتیازات و بازخوردهای دو 
فیلم  نشان می دهد که ارزیابی ها از طبقه بندی این دو 

فیلم در رده متوسط به بالا حکایت دارد.
علفزار فیلم پربازیگر با کارگردانی فیلم اولی

علفزار فیلمی پربازیگر ساخته یک فیلم ساز جوان فیلم 
اولی بود که حضور بهرام رادان در جایگاه تهیه کننده، 
توجه به فیلم را دو چندان کرد؛ بسیاری از سوالات 
خبرنگاران در نشست رسانه ای فیلم نیز به دلیل حضور 
رادان در این طرح و کار با یک فیلم ساز فیلم اولی به 
نام کاظم دانشی بود. تم انتقادی علفزار و همچنین 

چالش هایی که درباره قانون گذاری و سیستم قضایی 
کشور مطرح  می کند سبب شد که برخی از اهالی رسانه 
شائبه ممیزی و توقیف فیلم را در نخستین نمایش فیلم 
مطرح نمایند؛ بهرام رادان در پاسخ به این سوالات، از 
خبرنگاران خواست که پیام اصلی فیلم یعنی ترجیح 
حقیقت به مصلحت جویی و رویکرد انسان دوستانه 
قاضی فیلم را بیشتر مورد نظر گیرند و این گونه 

فضاسازی ها درباره فیلم را جدی نگیرند.
شادروان شیرین و خوش ریتم

شادوران فیلم دومِ روز دوم جشنواره چهلم فجر بود 
که در میان فیلم های تلخ و جدی این دو روز، اتفاقی 
خوشایند به نظر می رسد که بار دیگر فضای شیرین 
و با نشاطی را به سالن اصلی برج میلاد به ارمغان 
آورد. شادروان فیلم شیرین و خوش ریتمی است که 
می تواند پیشنهاد خوبی برای سینمای کمدی ایران در 
سال آینده باشد و با وجود اینکه کارگردان آن در نشست 
رسانه ای فیلم تاکید داشت که فیلم اش ملودرام است 
اما حجم زیادی از فیلم به شوخی و متلک پرانی اعضای 
خانواده می گذرد که باعث شده بسیاری از سینما 

نویسان ژانر فیلم را کمدی اعلام کنند تا ملودرام.
لغو پخش برنامه هفت

حاشیه دیگر نشست فیلم  چهارم به نمایش درآمده در 
جشنواره که از زمان ساخت و اعلام عوامل شادروان 
ایجاد شد حضور عباس نادران فرزند الیاس نادران 
به عنوان تهیه کننده فیلم شادروان بود به طوری که 
در نشست مطبوعاتی این فیلم نیز بحث آقازادگی 
از سوالات جنجالی خبرنگاران این نشست بود. لازم 

به توضیح است که شادروان فیلم اول عباس نادران 
در مقام تهیه کننده نیست و در سال 1۳۹6 نیز فیلم 
شاه کش از سوی وی تهیه شده بود، همچنین شایعاتی 
نیز در زمان ساخت فیلم قاتل وحشی و تهیه کنندگی 

نادران به گوش  رسید که در نهایت منتفی شد.
پخش نشدن میز نقد برنامه هفت در روز گذشته که 
قرار بود فیلم های روز اول جشنواره را نقد کند یکی از 
حاشیه هایی بود که در فضای مجازی و رسانه ای کشور 
بازخورد پیدا کرد. میز نقد روز اول جشنواره با حضور 
مسعود فراستی، محمدرضا مقدسیان و محمدتقی 
فهیم برگزار شد، اما با وجود اعلام محمدحسین لطیفی 
مجری برنامه هفت، باکس مربوط به نقد فیلم برنامه 
هفت پخش نشد. محمدتقی فهیم در گفت وگو با یکی 
از خبرگزاری های داخلی از عملکرد صداوسیما در این 
ارتباط انتقاد کرد و ابراز داشت که دلیل اصلی پخش 
نشدن میز نقد روز نخست جشنواره مشکلات فنی 
عنوان شده است. وی همچنین اضافه کرد که مخاطب 
در همه جای دنیا شرط تداوم و پویایی رسانه هاست و 
رسانه ملی در صورت بروز هرگونه مشکلی مظف بود 
درباره دلایل پخش نشدن باکس میز نقد جشنواره، 

توضیحاتی به مردم ارائه دهد.
چهلمین جشنواره فیلم فجر با حضور۲۲ فیلم در بخش 
سودای سیمرغ، 10 فیلم در بخش فیلم کوتاه و 8 فیلم 
در بخش مستند از 11 تا ۲۲ بهمن به دبیری مسعود 

نقاش زاده برگزار می شود.
فیلم های این دوره از جشنواره در سینماهای ۳1 استان 

در سراسر کشور اکران خواهد شد.

 »علفزار« و »شادروان« نمره قبولی گرفتند
حاشیه نگاری دومین روز چهلمین جشنواره فیلم فجر، گرم شدن تنور جشنواره در روز دوم؛

گزارش

رنا
: ای

س
عک

وقتـی قـرار اسـت هدیـه ای بگیریـم بایـد 
لبخنـد بزنیم، بـا اخم کـه نمی شـود هدیه 
گرفـت ولـی ای کاش اول فکـری بـه حال 
حقـوق بازنشـتگی مـا می کردنـد و بعـد 

برایمـان بزرگداشـت می گرفتنـد.
کاظـم هژیـرآزاد، هنرمنـد باسـابقه تئاتـر 
قرار اسـت در افتتاحیه چهلمین جشـنواره 

تئاتر فجـر تجلیل شـود.
و در آسـتانه مراسم بزرگداشـتش که فردا، 
پنجشـنبه 14 بهمن مـاه برگزار می شـود، 
در گفتگویـی بـا ایسـنا از دغدغه هـای 
معیشـتی هنرمنـدان تئاتـر می گویـد و از 
سـال هایی کـه پشت سـر گذاشـته و آرزو 

می کنـد کرونـا از جهـان رخـت بربنـدد.
گرچـه سـخنان او از وضعیـت ناخوشـایند 
خانـواده تئاتـر از پیـر تـا جـوان و شـرایط 
نابسـامان ایـن هنـر حکایـت دارد ولـی او 
سـخنان خود را با طنـز و خنده و بـه دور از 
هر گونـه تلخـی و غرولندی بیـان می کند.

هژیـر آزاد در آغـاز می گویـد: بـه هـر حال 
باید برای برگزاری بزرگداشـت، سپاسگزار 
بـود ولـی ای کاش اول فکـری بـه حـال 
ارتقـای حقـوق بازنشسـتگی امثـال مـا 
می کردنـد. ایـن هنرمند که هشـت سـال 
اسـت بازنشسـته شـده، ادامه می دهد: بعد 
از 50 سال کار در تئاتر و سینما و تلویزیون 
حقوق بازنشـتگی مـن کفاف شـارژ خانه ام 
را هم نمی دهـد. البته این حقوق از هشـت 
سـال پیـش کـه بازنشسـته شـده ام، تـا به 
امروز ارتقا پیـدا کرده ولی همچنان بسـیار 

ناچیز اسـت.
هژیـر آزاد البتـه تاکیـد دارد کار هنـری 
بازنشسـتگی نـدارد و بـا لحنـی طنزآمیـز 
اضافـه می کند: مـا باید بـا عصا هـم جلوی 
دوربین یـا روی صحنه برویـم! هرچند این 

روزهـا کار تئاتـر فایده ای نـدارد.
بعـد با لحنـی حسـرت بـار ادامـه می دهد: 
تئاتـر کـه قربانـش بـروم!!! شـما هیـچ 
هنرمنـدی را می توانیـد پیـدا کنیـد کـه 
از راه تئاتـر گـذران زندگـی کنـد؟! همـه 
یـا بایـد در سـینما یـا تلویزیـون کار کنند 
یـا مسافرکشـی و کارهـای دیگـری انجام 
بدهنـد تـا بتواننـد بـرای دل خودشـان، 
گاهی هم حضوری در تئاتر داشـته باشـند.

او بـه انگیـزه برگـزاری بزرگداشـتش آرزو 
می کنـد که کرونـا از جهـان رخـت بربندد 
و همـه چیز عـادی شـود و اضافـه می کند: 

در سـایه عادی شدن شـرایط اسـت تا می 
توانیم گفتگـو کنیم و ببینیـم اصلا تئاتری 
می خواهیـم یـا نـه! الان کـه تماشـاگران 
جـرات حضـور در سـالن های نمایـش را 
ندارنـد و خـود من هـم بـه تئاتر نمـی روم. 
چـون تـا بـه حـال دو بـار درگیـر کرونـا 
شـده ام و ممکن اسـت بـرای بار سـوم هم 

ایـن اتفـاق تکرار شـود.
ایـن بازیگـر از شـرایط دشـوار گروه هـای 
جـوان می گویـد کـه در دوران کرونـا 
چراغ تئاتـر را روشـن نگـه داشـته اند: دلم 
می سـوزد بـرای جوانانـی کـه تحصیـل 
می کنند و دل شـان خوش اسـت که کاری 
روی صحنـه ببرنـد و حالا در ایـن وضعیت 
سـخت باید دل نگـران حضور تماشـاگران 
باشـند. این شـرایط فاجعـه اسـت، فاجعه!

هژیـرآزاد بـا ابـراز تاسـف از اینکـه دولـت 
دیگر تهیه کنندگـی تئاتر را کنار گذاشـته 
اسـت، می افزایـد: دولت بـار مسـئولیت را 
بـر دوش بخـش خصوصی گذاشـته اسـت 
چون با بودجـه اندکـی کـه دارد نمی تواند 
تولیدکننـده تئاتـر باشـد. سـال ها پیـش 
دکتر منتظـری، مدیر وقـت مرکز هنرهای 
نمایشـی در پـی تشـکیل سـازمان تئاتـر 
بـود. او پیگیری هـای خـود را بـه جایـی 
هم رسـانده بـود و ایـن ظرفیت هـم وجود 
داشـت ولی بعد با رفتـن ایشـان همه چیز 
رهـا شـد درحالیکـه اگـر مرکـز هنرهـای 

نمایشی به سـازمان تبدیل می شـد، حتما 
بودجه اش هـم ارتقا پیدا می کرد و شـرایط 

شـاید بهتـر از ایـن بود.
او که همـه دغدغـه اش درباره تئاتر اسـت، 
بـا تاسـف می گویـد: واقعیـت ایـن اسـت 
چیزی که مـا امروز بـه عنوان تئاتـر داریم، 
در هیـچ جای دنیـا وجود نـدارد. شـتر گاو 
پلنگی اسـت که به اسـم تئاتر دل مان را به 
آن خـوش کرده ایم و برایش جشـنواره هم 
برگـزار می کنیـم. اما جشـن های مـا مثل 
جشـن عروسـی اسـت که بعـد از مراسـم، 
همـه چیـز ریختـه و پاشـیده می شـود و 

چراغ هـا هـم خامـوش می شـوند.
هژیـرآزاد امـا ترجیـح می دهـد کـه دیگـر 
تلخـی نکنـد و بـا لحنـی طنزآمیز سـخن 
خود را به پایـان می برد: دیگر بایـد باورمان 
بشـود به مرحله ای رسـیده ایم کـه برایمان 
بزرگداشـت برگـزار می کننـد! ما هـم باید 

خوشـحال و سپاسـگزار باشیم.
کاظـم هژیـر آزاد زاده سـال 1۳۲۹ اسـت 
کـه در نوجوانـی بـا حضـور در کلاس های 
هنرکـده آناهیتـا بـه سرپرسـتی مصطفی 
و مهین اسـکویی، مشـق تئاتر کرد. او بعدا 
در گـروه تئاتر آناهیتا مشـغول بـه فعالیت 
شـد و بعد از جدایـی از ایـن گـروه در دهه 
شـصت، همکاری اش را با دیگـر هنرمندان 

حوزه نمایـش ادامـه داد.

ر است  قعاً قرا یک منتقد سینما گفت: اگر وا
کاری کنیم که حال سینما بهتر شود، بهتر است 
به جای ایرادگیری و تخطئه هر موضوعی، نگاه 

مشفقانه و نقد منصفانه کنیم. 
با خبرنگار  در گفتگو  محمدرضا مقدسیان 
سینمایی ایرنا و با اشاره به فیلم سینمایی بیرو، 
گفت: باید از چند جهت به فیلم بیرو  توجه ویژه 
کرد. ضعف ها و مشکلاتش را مانند آثاری که در 

جشنواره است به تنهایی نبینیم.
وی گفت: علی رغم همه ضعف هایی که در 
فیلم بیرو و کارگردانی آن وجود دارد اما یک 
نکته بسیار مهم هم است و آن این است که 
ما باید هر حرکتی را که تلاشی برای معرفی، 
تقدیر و تمجید از قهرمان های ملی مان است، 

قدر بدانیم.
وی افزود: این قهرمان می تواند علیرضا بیرانوند 
باشد یا دست فروشی که پرستاران را از کلینیکی 
که دچار حریق شدند نجات می دهد. باید 
کسانی که فیلم ساختن و پرداختن به آنان 
بهانه ای است برای داشتن فیلم نامه ها و ساخت 

فیلم های قهرمان محور، ارج نهاد.
محور،  قهرمان  فیلم های  د:  دا دامه  ا وی 
فیلم هایی هستند که خلأ آن در سینمای ایران 
به شدت احساس می شود و تولید آنان را باید به 

فال نیک گرفت.
بیرو فیلم خوبی برای سینمای کودک و نوجوان 

است

نیم قهرمان های  مقدسیان گفت: این که بتوا
زنده را به تصویر بکشیم یعنی کسانی که در 
کنارمان نفس می کشند و برای این مملکت 
باعث افتخار هستند اتفاق خوبی است. گرچه 
بیرو در جشنواره فیلم فجر به نمایش درآمد 
اما  فیلم خوبی برای سینمای کودک و نوجوان 

است.

منتقد سینما:

نقد منصفانه و نگاه مشفقانه داشته باشیم
کاظم هژیر آزاد : 

کاش اول فکری برای حقوق 
بازنشستگی مان می کردند!

گزارش

سنا
: ای

س
عک

رنا
: ای

س
عک

نگیـزی چـون  ه ا طـر تـون هـای خا ر بلـور کا و تـی، د عبـاس نبا
یکیوسـان«، »گربـه سـگ« و »جنگجویـان کوهسـتان« معتقـد  »ا
اسـت: صدای خـاص امـری ذاتـی و خـدادادی اسـت. وی بـه عنوان 
یـن حرفـه  رد ا ا نـی کـه و نا ا یـک پیشکسـوت عرصـه صـدا بـه جو
نـان خودشـان را بررسـی کننـد و  میشـوند، تاکیـد مـی کنـد: جوا
اگـر مـی بیننـد صدایشـان خـرج کار نمـی شـود خودشـان دوبلـه را 

تـرک کننـد.
عبـاس نباتـی در گفـت و گویـی بـا ایسـنا در مقـام یـک پیشکسـوت 
بـه جوانـان توصیـه کـرد: دوسـتان خودشـان را بررسـی کننـد، اگـر 
صدایشـان بـه درد دوبلـه نمی خورد و بعـد از گذشـت سـال ها، هنوز 
نمـی تواننـد رُل هـای یـک و دو را بگوینـد، خودشـان ایـن عرصه را 

تـرک کننـد و وقتشـان را تلـف نکننـد.
او کـه مـدت هاسـت فعالیتـش در عرصـه گویندگی کم شـده اسـت، 
اظهـار کـرد: آنهایـی کـه وارد ایـن حرفـه مـی شـوند باید خودشـان 
را بررسـی کننـد و محـک بزننـد. مـا صداهایـی داریـم که مـورد نیاز 
دوبلـه اسـت، یعنـی 100 درصـد بـه درد میخورنـد ولـی صداهایـی 
هـم داریـم کـه جذابیتـی ندارنـد و در حـد رُل هـای خیلـی پاییـن 
ننـد کار کننـد. بـه نظـرم آنهایـی کـه صـدا ندارنـد حـالا یـا  می توا

خودشـان حـس می کننـد یـا دیگـران بـه آنهـا 
ننـد رُل هـای یـک و دو را  می گوینـد و نمی توا
بگوینـد، بهتـر اسـت ایـن حرفـه را تـرک کنند.
زنـده یـاد سلحشـور در دوبله اسـتعداد نداشـت 

امـا کارگـردان خوبی شـد
تـی  نباتـی همچنیـن تاکیـد کـرد: مـن معتقـدم صـدای خـاص، ذا
و خـدادادی اسـت. صـدا بایـد شـنونده را جلـب کنـد و صدایـی کـه 
نتوانـد ایـن کار را بکنـد، بهتـر اسـت وارد حرفـه دیگری شـود چون 
افـراد اسـتعدادهای متفاوتی دارنـد و مـی توانند در جاهـای دیگری 

موفـق شـوند و استعدادهایشـان را بـروز بدهنـد.
ایـن دوبلـور در اینجای گفـت وگو به ذکـر مثالـی پرداخـت و تصریح 
یشـان را مـی  قایـی بـه نـام فـرج الله سلحشـور کـه همـه ا کـرد: آ
شناسـید ـ خـدا رحمتش کند ـ ایشـان در سـال 6۳ در عرصـه دوبله 
یکـی از شـاگردان بنده بـود. مـن آن زمـان گوینـدگان زیـادی مثل 
مرحـوم بیـژن علـی محمـدی، مقـدم منـش، صمصامـی و خیلی های 
د سلحشـور در  نـده یـا مـا ز شـتم ا ر شـدند، دا نـدگا دیگـر کـه ما
دوبلـه اسـتعدادی نداشـت و خـودش هـم زود متوجـه شـد و سـراغ 

کارگردانـی رفـت، اتفاقـا هـم موفـق شـد.

عباس نباتی: 

استعداد دوبله ندارید خودتان بروید

خبر
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ارقام مورد کشت در این منطقه در سال ۱۳۵۰ توسط مهندس منیعی، پدر باغبانی وارد کشور شد و این ارقام برتر و 
اقتصادی که هم اکنون در حال استفاده هستند هنوز همان ارقام هستند.

موسوی به پیشرفت های کشور ترکیه در رابطه با افزایش عملکرد و اصلاح ارقام اشاره کرد و گفت: در حالی که اعلام 
می کنم هرگونه تحقیقی در این خصوص در مرکز تحقیقات جنوب کرمان را حمایت می کنم، اما هنوز متکی به همان 

ارقام سال ۱۳۵۰ هستیم و باید با اصلاح این ارقام و افزایش عملکرد هزینه ها را پوشش دهیم.

کاغذ سیاست

خبرخبر

دانشــیار دانشــگاه عالی دفاع ملی گفت: 
تجربه های دفاع در دوران هشت ساله جنگ 
تحمیلی و موفقیت های بســیار ارزشمند 
امنیتی در عمر پر برکت انقلاب اســلامی، 
گنجینه ای است که ســند الگوی اسلامی 
ایرانی پیشرفت به نحوه شایسته ای به آنها 
توجه کرده است. به گزارش ایسنا، مصطفی 
ایزدی رئیس اندیشکده دفاع و امنیت ملی 
الگوی اســلامی ایرانی پیشرفت، به تبیین 
جایگاه دفاع و امنیت ملی در ســند الگوی 
اسلامی ایرانی پیشرفت پرداخت. دانشیار 
دانشگاه عالی دفاع ملی گفت: یکی از اصول 
و مبانی مهم ســند الگوی اســلامی  ایرانی 
پیشرفت، حاکمیت ابعاد ارزشی و فرهنگی 
مبتنی بر اسلام بر الگوســت. وی ادامه داد: 
پارادایم الگو اصالتا برآمده از تفکرات ارزشی  و 
اسلامی و هدف آن، دستیابی به شاخص های 
فرهنگی و ارزشی در کنار شاخص ها و اهداف 
مادی است. از سوی دیگر سند الگوی اسلامی 
ایرانی پیشرفت برای نقش آفرینی بیشتر خود 
نیازمند آن است که میان تمامی نیروهای 
اجتماعی و سیاســی و نخبگانــی جامعه، 
هماهنگی و هم راستایی ایجاد کند و اگر میان 
نیروی های سیاســی، اجتماعی، فرهنگی 
و نخبگانی جامعه و آحاد مــردم، وحدت و 
هماهنگی برقرار نشود، برای تحقق سند الگو 
با مشکل روبرو خواهیم شد. پس برای نیل به 
این هدف، مسؤولان باید از وحدت اجتماعی  
و سرمایه اجتماعی موجود حراست نمایند. 
بنابراین می توان گفت پیشــرفت و ترقی 
جامعه در سایه امنیت اجتماعی و فرهنگی 
محقق می شود. رئیس اندیشــکده دفاع و 
امنیت ملی الگوی اسلامی ایرانی پیشرفت،  
درادامه یکی از ابعــاد ارتقای امنیت ملی را 
پیشرفت اقتصادی برشــمرد و خاطرنشان 
کرد: یکی دیگر از ابعاد امنیت ملی، اقتصاد 
است که بعد اصلی امنیت اقتصادی را رشد 
اقتصادی دانش بنیــان، درون زا و مبتنی بر 
عدالت اجتماعی تشــکیل می دهد. هدف 
امنیت در اینجا، ارتقای مســتمر سلامت 
اقتصاد ملی ازطریق بهبود نســبی اقتصاد 
در مقایسه با عملکرد ســال های گذشته و 
همچنین بهبود وضع فعلی آن در مقایسه با 

وضع اقتصادی دیگر دولت هاست.

فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش:
به مرحله سیادت هوایی 

رسیده ایم
فرمانــده نیــروی پدافند هوایــی ارتش 
گفت: امــروز جایگاه این نیــرو در عرصه 
بین المللی به پشتوانه انسجام ملی، وحدت 
و یکپارچگی و همدلی ملت شــریف ایران 
اسلامی از صیانت هوایی به سیادت هوایی 
رسیده اســت بطوریکه در منطقه و جهان 
حرف برای گفتن داریم. به گزارش ایرنا از 
روابط عمومی نیروی پدافند هوایی ارتش، 
امیر سرتیپ علیرضا صباحی فرد فرمانده 
نیروی پدافند هوایی ارتــش صبح امروز 
طی بازدیدی که بصورت سرزده از مواضع 
پدافندی مســتقر در جزایر سیری، تنب 
بزرگ و ابوموسی انجام شــد، توان رزم و 
آمادگی دفاعی این یگان های پدافندی را 
مورد ارزیابی قرار داد. فرمانده نیروی پدافند 
هوایی ارتــش در جمع کارکنــان پایور و 
وظیفه این مواضع پدافندی، ضمن عرض 
تسلیت بمناســبت ارتحال عالم و مرجع 
عالیقدر شــیعه آیت الله صافی گلپایگانی، 
گفت: انقلاب اســلامی در طول 4۳ سال 
گذشته حرکت های عظیم و دستاوردهای 
بســیاری داشــته اســت که تبیین این 
دستاوردهای ارزنده و ارزشمند برای نسل 
جوان بویژه کارکنان وظیفه بسیار حیاتی و 
حائز اهمیت است. امیر سرتیپ صباحی فرد 
با اشاره به اینکه صلابت و اقتدار نیروهای 
مســلح و ولایی کنونی بــا دوران پیش از 
انقلاب که نیروهــای نظامی کاملا مطیع 
و فرمانبــر بیگانگان و مستشــاران بودند 
متفاوت اســت، اظهار داشت: توانمندی و 
قدرت نیروهای مسلح جمهوری اسلامی 
ایران و بویژه نیروی پدافند هوایی به برکت 
حضور همیشه در صحنه ی مردم، انقلاب 
اسلامی و پیروی از فرمایشــات مدبرانه و 
فرزانه ی رهبر انقلاب اســت. وی با بیان 
اینکه در دوران ستم شــاهی یک خانواده 
صرفاً برای مملکت تعیین و تکلیف می کرد 
ولی امروز مردم کاملا در تعیین سرنوشت 
خود و مملکتشــان دخیل هستند، گفت: 
امروز هموطنان عزیزمان با حضوری فعال 
و با بصیرت در انتخابات شوراها، نمایندگان 
مجلس، رئیس جمهوری، مجلس خبرگان 
و... می توانند منشا خیر و برکت برای ایران 
اسلامی باشند. فرمانده نیروی پدافند هوایی 
ارتش خاطرنشان کرد: امروز جایگاه نیروی 
پدافند هوایی ارتش در عرصه بین المللی به 
پشتوانه انسجام ملی، وحدت و یکپارچگی 
و همدلی ملت شــریف ایران اســلامی از 
صیانت هوایی به ســیادت هوایی رسیده 
اســت بطوریکه در منطقه و جهان حرف 

برای گفتن داریم.

معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان انرژی 
اتمی ایران هم زمان با چهل و سومین سالگرد 
پیروزی شکوهمند انقلاب اسلامی، با خانواده 
شهید هسته ای دکتر محسن فخری زاده 
دیدار کرد و به گفت وگوی صمیمانه با خانواده 
معزز شهید پرداخت. به گزارش ایسنا، محمد 
اسلامی در این دیدار با تبریک ایام فرخنده 
فجر انقلاب اسلامی و گرامیداشت یاد و 
خاطره امام راحل و شهدای انقلاب اسلامی 
اظهار داشت: دهه فجر یادآور غرورآفرینی ها 
و ایام بیداری و اقتدار ملت بزرگ ایران است 
که توانستند با ساقط کردن رژیم سراپا وابسته 
و تحت سلطه استکبار، کشور را در مسیر 
عزت و استقلال قرار دهند. اسلامی ادامه داد: 
شهدای والامقام ما از جمله شهید فخری زاده 
در مسیر ایجاد عزت و اقتدار ایران اسلامی 
گام بر می داشتند. اقتداری که در پرتو آن 
برای ایرانیان عزت، آسایش و امنیت رقم زد 
و هم اکنون هموطنان ما بدون تاثیر از نفوذ 
و قدرت بیگانگان، در پیشبرد اهداف عالیه 
کشور و انقلاب، حرکت رو به جلو و استوار 
دارند. رییس سازمان انرژی اتمی ایران افزود: 
ما امروز برای عرض ادب خدمت خانواده 
شهید فخری زاده رسیدیم تا هم به مقام 
شهدا ادای احترام کرده باشیم و همچنین 
با آرمان های شهیدان والامقام تجدید میثاق 
نماییم. از خداوند متعال می خواهم که در 
این راه ما را ثابت قدم نگه دارد؛ امیدوارم 
دعای خانواده شهدا و مردم بدرقه راه ما در 
مسیر انقلاب اسلامی و اهداف عالیه کشور 
باشد. معاون رئیس جمهور در خصوص 
دستاوردهای انقلاب اسلامی و فعالیت های 
صنعت هسته ای ایران در خودکفایی کشور و 

بی اثر کردن تحریم ها خاطرنشان کرد: حوزه 
فناوری های نوین در زمره اقتدار و قدرت 
قلمداد می شود. از منظر مستکبران جهانی 
حضور ایران اسلامی در بین کشورهای مقتدر 
ممنوع تلقی می گردد؛ زیرا دست یابی به 
فناوری های نوین به دلیل ثروت سازی و 
همچنین قدرت سازی برای کشورمان، ما 
را از سلطه و سیطره استکبار خارج می کند و 
این چیزی نیست که آنها می خواهند. اسلامی 
افزود: دانشمندان جوانان ما با جانفشانی، 
تلاش های عاشقانه و مخلصانه و بدون 
هیچگونه چشم داشتی به بیگانگان، در عرصه 
فناوری های نوظهور به دستاوردهای بسیار 
مهمی رسیدند و یکی از این موارد، هسته ای 
شناخته شدن ایران در بین کشورهای جهان 
است. وی ادامه داد: استکبار اقتدار ایران را 
نمی پسندید و دست به هر اقدامی زدند تا مانع 
پیشرفت جوانان ما باشند و مسیر را ناهموار 
کنند. اما جوانان انقلابی ما با بینشی جهادی 
در مسیر توسعه کشور و حق طلبی گام 
برداشتند و امروز انقلاب ما چهل و سومین 

سالگرد پیروزی خود را با جوانانی غیور جشن 
می گیرد. اسلامی درباره توسعه ی فناوری 
هسته ای و تاثیر این فناوری در زندگی روزمره 
مردم گفت: نکته حائز اهمیت این است که 
امروز فناوری هسته ای یک پیشران برای 
توسعه کشور است و تاثیر گذاری این فناوری 
در سایر صنایع و بخش های مختلف زندگی 
مردم ان شاءالله جلوه گر خواهد شد. وی ادامه 
داد: در گستره فعالیت های صنعت هسته ای 
و بخش قدرت آن، تولید برق را در دستور کار 
داریم که ان شاءالله در تلاشیم با سرعتی بالا 
به این هدف برسیم. موضوع دیگر تسهیل 
استفاده از پرتوها در بهبود کیفی بخش 
سلامت با بهره گیری از رادیوداروها است 
که در حوزه های درمان و بخش تشخیصی 
بطور گسترده قابل استفاده می باشد. گستره 
دیگر استفاده از پرتوها در صنعت کشاورزی، 
غذایی و محیط زیست است که در این زمینه  
هم به لحاظ اقتصادی و هم از جهت سلامت، 
تاثیر مستقیم بر زندگی مردم را ان شاءالله 

مشاهده می کنیم.

رییس جمهور با بیان اینکه نگاه امام )ره( به مردم 
تشریفاتی نبود، گفت: پیام میثاق با امام و شهدا 
این است که مردم محور اجرای عدالت هستند 
اما اجرای عدالت در حرف آسان و در عمل کار 
دشواری است. به گزارش ایرنا، آیت الله سید ابراهیم 
رئیسی صبح چهارشنبه در حاشیه تجدید میثاق 
هیأت دولت با آرمان های امام راحل و شهدای 
انقلاب اسلامی، با تبریک فرارسیدن ایام الله دهه 
فجر، این روزها را بسیار با برکت عنوان کرد و با 
تسلیت درگذشت عالم جلیل القدر و فقیه وارسته، 
آیت الله العظمی صافی گلپایگانی، گفت: امیدوارم 
خداوند متعال، ایشان، امام بزرگوار و همه شهدای 
گرانقدر را سر سفره امام علی)ع( مهمان و عاقبت 
همه ما را ختم به خیر کند. رییس جمهور افزود: 
روح بلند امام)ره( بزرگوار گواه و ناظر اعمال 
ماست. آنچه از سیره و سلوک بنیانگذار نظام 
جمهوری اسلامی می شناسیم توجه به مردم 
است.  توکل به خدا و همراهی با مردم همواره دو 
محور برای عالمان دینی بوده است. توکل به خدا 
و همراه کردن مردم با خود، دو اصل اساسی بود که 
مصلح بزرگ قرن برای ایجاد تحول مبنا قرار داده 
بود. آیت الله رئیسی ادامه داد: خداوند به نصرت 
خود و دستان توانای مومنان و مردم، پیروزی را 
وعده کرده است و ترجمان جمهوری اسلامی و 
مردم سالاری دینی همین است که مردم در نظام 
اسلامی محور هستند. وی با بیان اینکه امام راحل 
از مردم سخن می گفتند اما سیاستمداران جهان 
توجهی در عمل به مردم ندارند، گفت: نگاه امام)ره( 
به مردم تشریفاتی و سیاسی به معنای مصطلح 
نبود بلکه ایشان به قدرت مردم و مشارکت آنان 

باور داشت. او افزود: سفارش امام )ره( در حمایت 
از مردم و کوخ نشینان یک حقیقت و برخاسته از 
یک باور بود. آیت الله رئیسی با بیان اینکه توجه به 
مردم، همواره جلوه های مشترکی داشته و اکنون 
نیز دارد، گفت: هر جا موفقیت داشتیم آنجا بوده که 
به مردم میدان دادیم و هر جا حضور آنچنانی برای 
مردم تعریف نکردیم، موفق نشدیم. وی با تأکید 
بر این موضوع که مردم همواره برای حضور در 
صحنه های انقلاب حضور دارند، اضافه کرد: توجه 
به مردم برای همه دولت ها و دولت ما یک اصل 
است و باید از نگاه سیاسی امام )ره( درس بگیریم. 
دولت مردمی موفقیت های خود را در حضور مردم 
تعریف می کند و مساله عدالت و اجرای آن هم 
با حضور مردم شکل می گیرد. این خود مردم 
هستند که اقامه قسط می کنند و عدالت را به اجرا 
می گذارند. رییس جمهور با بیان اینکه سال های 
اول پیروزی انقلاب اسلامی مسأله ای پیش آمد 

که بسیار نگران بودیم چه خواهد شد و اینها قرار 
بود برای تضعیف و رهبری امام باشد و دست های 
برخی در کار بود، به بیان خاطره ای پرداخت و 
گفت: شبانه به همراه جمعی از روحانیون به منزل 
آیت الله مشکینی رفتیم و ایشان در پاسخ به سؤال 
ما گفتند که بهتر است از آیت الله راستی کاشانی 
این مطلب را بشنوید. به منزل آقای راستی رفتیم و 
ابراز نگرانی کردیم که توطئه ای در حال اتفاق است 
و از شخصیت آیت الله طالقانی دارد سوءاستفاده 
می شود. ایشان پاسخ داد امام به همراه جامعه 
مدرسین نیم ساعت پیش اینجا بودند و ما هم 
همین سؤال را از محضر ایشان پرسیدیم که امام 
فرمودند یک راهی داریم که باید آن را برویم و 
اگر بر اساس آنچه تکلیف ماست درست حرکت 
کنیم، یقین داریم خداوند متعال خود موانع را 
برمی دارد و شما نگران نباشید. به زودی شرایط 

تغییر می کند.

رییس جمهور: 

حرف زدن درباره عدالت آسان است
و اجرای آن دشوار

اسلامی:

امروز فناوری هسته ای یك پیشران برای توسعه کشور است

سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
شورای اسلامی نشست اخیر اعضای این کمیسیون با رئیس 
تیم مذاکره کننده برجامی کشورمان را تشریح کرد. به گزارش 
تسنیم، محمود عباس زاده با بیان اینکه اعضای کمیسیون روز 
گذشته جلسه فوق العاده ای با آقای دکتر علی باقری ـ رئیس 
تیم مذاکره با اعضای 1+4 ـ داشتند، گفت: در این جلسه باقری 
درباره روند مذاکرات گزارشی را ارائه کرد و به سؤالات مطرح شده 
از سوی نمایندگان نیز پاسخ داد. وی با ابراز "در این جلسه رئیس 
تیم مذاکره کننده ایرانی، روند مذاکرات را مثبت ارزیابی کرد 
و بر حسن نیت و جدیت جمهوری اسلامی ایران تأکید کرد"، 
افزود: باقری اعلام کرد که "تابه حال هیچ گفتگوی مستقیمی با 
آمریکایی ها نداشته ایم". نماینده مشکین شهر در مجلس تصریح 
کرد: بر اساس آنچه از مباحث مطروحه در این جلسه می توان 
جمع بندی کرد این است که در شرایط موجود اساساً نتیجه داشتن 
و مابه ازای عینی مذاکره مستقیم با آمریکا روشن نیست. سخنگوی 
کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس اضافه کرد: با وجود 
مثبت و روبه جلو بودن روند مذاکرات، هنوز مسائل مهمی باقی مانده 
است که باید بر سر آن مذاکره و توافق شود. عباس زاده اظهار کرد: 
حق ماست که تمام تحریم ها لغو شود لیکن تا امروز طرف مقابل لغو 
بخشی از آنها را پذیرفته است، مجموعه قراین و شواهد و واقعیت ها 
از جمله برگه هایی که جمهوری اسلامی ایران در دست دارد نشان 
می دهد شرایط برای یک توافق خوب و برد ـ برد آماده است به شرط 
اینکه غربی ها هم حسن نیت و جدیت داشته باشند. به گزارش 
تسنیم، اخیراً حسین امیرعبداللهیان، وزیر امور خارجه کشورمان 
گفته بود »اگر در روند مذاکرات به مرحله ای برسیم که رسیدن به 
یک توافق خوب با تضمین بالا لازمه اش این باشد که سطحی از 
گفت وگو را با آمریکا داشته باشیم، آن را نادیده نخواهیم گرفت«، 
پس از این اظهار نظر نیز علی شمخانی دبیر شورای عالی امنیت 
ملی نیز اعلام کرده بود که موافق مذاکره مستقیم با آمریکا نیست.

علی باقری در مجلس: 
تاکنون مذاکره مستقیم با آمریکا 

نداشته ایم

استفاده از گنجینه تجربه های 
دفاع مقدس در تدوین الگوی 

اسلامی ایرانی پیشرفت

رنا
: ای

س
عک

رنا
: ای

س
عک

سخنگوی کمیسیون تلفیق بودجه 1401 مجلس شورای اسلامی از 
مصوبات این کمیسیون برای حمایت از بازار سرمایه خبر داد. به گزارش 
ایسنا، رحیم زارع در توضیح جلسه صبح امروز کمیسیون تلفیق بودجه 
1401 گفت: در این جلسه کمیسیون تلفیق به منظور جلوگیری از 
مالیات مضاعف و پرداخت مالیات توسط تحویل گیرنده کالایی با 
الحاق یک بند به تبصره ۷ لایحه بودجه سال آینده موافقت کردند. 
براین اساس به منظور حمایت از توسعه ابزارهای مالی و همچنین 
تسهیل معاملات ابزارهای مبتنی بر کالا مالیات بر ارزش افزوده، کلیه 
کالاهایی که در قالب گواهی سپرده کالایی در بورس های کالایی کشور 
پذیرش می شوند، مادامی که در هر یک از بورس های کالایی مورد 

مبادله قرار می گیرند، مشمول مالیات با نرخ صفر هستند.

مصوبات کمیسیون تلفیق برای حمایت 
از بازار سرمایه

سومین جشنواره ملی مرکبات جیرفت به میزبانی شرکت 
کشت و صنعت این شهرستان برگزار شد. این جشنواره 
برای سومین سال پیاپی و با هدف معرفی و توسعه 
صادرات محصولات منطقه، در سطح ملی و بین المللی 

در شهرستان جیرفت  برپا شد.
 از برندسازی و بازرگانی غافل شدیم

رئیس سازمان جهاد کشاورزی جنوب کرمان جشنواره ها 
را راهی موثر برای شناساندن محصولات به بازار هدف 
خواند و گفت: با توجه به اینکه محصولات خوبی تولید 
می کنیم، اما از لحاظ برند سازی و بازرگانی غافل شدیم 
و نتوانستیم محصولات خود را به خوبی به بازار شناسایی 
کنیم. سعید برخوری که برگزاری جشنواره را با همراهی و 
کمک بخش خصوصی و با هدف معرفی جایگاه محصولات 
منطقه به بازارهای هدف نام برد و افزود: محصولاتی که 
تولید می کنیم بسیار با کیفیت است و یکی از محصولات 
مرکبات است که کاملا ارگانیک بوده و سم پاشی در ۹5 
درصد باغ های مرکبات این منطقه انجام نمی شود. او 
می گوید: اگر شرایط کرونا اجازه دهد جشنواره حنای 
رودبار، خرما در کهنوج، کنجد در قلعه گنج و جشنواره 

ذرت در فاریاب برگزار می شود.
 تکرار یک درخواست

مدیر عامل شرکت کشت و صنعت جیرفت که میزبان 
مدعوین این جشنواره است به تاریخچه توسعه باغات 
مرکبات با زیرساخت آبیاری تحت فشار اشاره کرد و گفت: 
این شرکت هم اکنون هزارو چهارصد و پنجاه هکتار باغ 
مرکبات را دارد، که بزرگترین باغ مرکبات یکپارچه کشور 

در بخش خصوصی است .
عبدالرضا موسوی از پیش بینی افزایش ۳0 هزار تن تولید 
مرکبات در طی سه سال آینده خبر داد و افزود: شرکت 
کشت و صنعت در سال گذشته مقام اول را در بین تمامی 
شرکت های زیرمجموعه وزارت جهاد کشاورزی کشور 
کسب کرده است . او در سخنان خود پیرامون مشکلات 
باغداران جنوب گفت: در مراسم سال گذشته به همین 
مناسبت هم این بخشی از این  موارد را مطرح کردم اما 
پاسخی نگرفتم. اولین مورد قیمت تمام شده محصولات 
باغبانی خصوصا مرکبات است که با توجه به بررسی 
کمیسیون معاملات شرکت، متوسط  قیمت تمام شده 
مرکبات نسبت به سال گذشته حدود 180 تومان است. 
مدیر عامل کشت و صنعت جیرفت این تفاوت را ناشی از 
افزایش هزینه ها نسبت به سال گذشته می داند و می گوید: 
در سم و کود مصرفی از 144 درصد بیشترین تا کمترین 

۲۷ درصد تغییر قیمت را نسبت به سال گذشته داشته ایم .
 هنوز به ارقام وارداتی سال ۱۳۵۰ متکی هستیم

موسوی از معاون وزیر که در جمع حضور داشت 
درخواست کرد که میزان درخواستی 8 هزار تن پرتقال 
شب عید منطقه طبق قرار قبلی از این شرکت تهیه شود. 
وی که درخواست دیگر خود را به عنوان تولید کننده بزرگ 
مرکبات در جشنواره سال گذشته نیز مطرح کرده است 
و پاسخی دریافت نکرده و مجدد این درخواست را مطرح 
کرد و گفت: ارقام مورد کشت در این منطقه در سال 1۳50 
توسط مهندس منیعی، پدر باغبانی وارد کشور شد و این 
ارقام برتر و اقتصادی که هم اکنون در حال استفاده هستند 
هنوز همان ارقام هستند.  موسوی به پیشرفت های کشور 
ترکیه در رابطه با افزایش عملکرد و اصلاح ارقام اشاره کرد 
و گفت: در حالی که اعلام می کنم هرگونه تحقیقی در 
این خصوص در مرکز تحقیقات جنوب کرمان را حمایت 
می کنم، اما هنوز متکی به همان ارقام سال 1۳50 هستیم 
و باید با اصلاح این ارقام و افزایش عملکرد هزینه ها را 

پوشش دهیم.
 طرح امنیت غذایی ظرف دو ماه عملیاتی می شود

رییس کمیسیون کشاورزی آب و منابع طبیعی 
مجلس شورای اسلامی در جمع حاضران در جشنواره، 
ظرفیت های جنوب کرمان در بخش کشاورزی را به دلیل 
تنوع در اقلیم بی نظیر خواند و افزود: اگر در قالب نقش 
راه و با برنامه حرکت کنیم ، می توان در جهت توسعه 

گام برداشت.  محمد جواد عسکری، اجرای طرحی را در 
راستای ایفای نقش کمیسیون کشاورزی نوید داد و گفت: 
در همین راستا، کمیسیون کشاورزی در طی شش ماه 
در حوزه بخش کشاورزی به مطالعه و بررسی پرداخت  و 
خروجی آن طرحی در قالب امنیت غذایی بودکه تمامی 
ایرادات و مشکلاتی که تولیدکنندگان این بخش رنج را 
می داد در این طرح دیده شد و در کنار آن دولت و به طور 
خاص وزارت جهاد کشاورزی مکلف شد ظرف دو ماه 
این برنامه را عملیاتی و اجرایی کند . رییس کمیسیون 
کشاورزی در ادامه سخنان خود از عملیاتی شدن شورای 
قیمت گذاری محصولات کشاورزی به عنوان  دومین 

مسئله ای که در  کمیسیون کشاورزی به آن پرداخته شده 
است نام برد و اظهار داشت: در شورای قیمت گذاری که 
اعضا آن وزیر جهاد کشاورزی، وزیر اقتصاد، معاون رئیس 
جمهور و رییس سازمان برنامه بودجه به همراه شش نفر از 
خبرگان و تشکل های بخش کشاورزی با نظارت دو نفر از 
اعضا کمیسیون کشاورزی تشکیل می شود کفه ترازو به 

نفع تولید کننده سنگین تر شود.
صادرات مهمترین ماموریت کمیسیون کشاورزی 

است
او در ادامه صحبت های خود ، مقوله صادرات محصولات 
از مهم ترین و حساس ترین  کشاورزی را یکی 
ماموریت های کمیسیون کشاورزی نام برد و افزود: با نگاه 
تصاحب بازارهای منطقه بستر صادرات باید فراهم شود و 
دستگاههای متولی در این رابطه مکلف خواهند شد. اگر 
این فضا شکل بگیرد و هم تولید انجام بگیرد، صادرات 
هموار می شود  و در کنارش با ارز آوری شیرهای نفت 

بسته می شوند.

عسکری از دیگر نکاتی که در کمیسیون کشاورزی 
دنبال می شود را بحث  هموار کردن سرمایه گذاری در 
حوزه صنایع تبدیلی نام برد و گفت: اگر امروز در حوزه 
صنایع تبدیلی با برنامه ریزی و نگاه به آینده حرکت کنیم 
قطعا اتفاقات خوبی می افتد. او با ایراد وارد دانستن به 
دستگاههای متولی حوزه  بخش صادرات  بیان کرد: با  
دعوت از وزیر امور خارجه در ابتدای دولت سیزدهم در 
کمیسیون کشاورزی از وزارت امور خارجه خواستیم که 
در راستای سیاست های کمیسیون کشاورزی حرکت 
کند. و در کشورهایی که با مراودات تجاری دارند به طور 
خاص سه کارشناس خبره در حوزه صادرات، واردات و 

یک کارشناس اقتصاد کشاورزی در سفارتخانه ها بکار 
گرفته شود.

از ظرفیت اساتید و محققین دانشگاهی استفاده 
نکرده ایم

رئیس کمیسیون کشاورزی در ادامه سخنان خود در 
مراسم جشنواره ملی مرکبات جیرفت با اشاره به این 
مورد که  نتوانستیم از ظرفیت بالقوه مدرسین و محققان 
دانشگاهی استفاده کنیم بیان کرد: حدود ۷ هزار مدرس 
در دانشگاهها و سه هزار محقق در مراکز تحقیقات 
داریم که  ماموریت آنها باید در راستای تولید بهتر و 
استفاده بهینه و مطلوب از آب و خاک و افزایش عملکرد 
در واحد سطح و استفاده از ارقام مقاوم و پرمحصول باشد.
دعسکری از مکاتبات و پیگیری شبکه تلویزیونی مختص 
بخش کشاورزی خبر داد و گفت: مسائل مرتبط با بخش 

کشاورزی را اطلاع رسانی کند .
 بانک ها موتور حرکت بخش کشاورزی را دچار 

مشکل کردند
وی با انتقاد از عملکرد بانک ها تصریح کرد: بانک ها 
موتور حرکت در بخش کشاورزی را دچار مشکل کردند. 
هیچ بانکی در شرایط فعلی کشور در حوزه مشکلات 
بخش کشاورزی حق ندارد ضمانت ها را اجرا بگذارد و یا 
اینکه سیستم های تولیدی را پلمپ کند. بانک های غیر 
بانک کشاورزی قرار بر این بود که 15 درصد اعتبارشان 
را به بخش کشاورزی اختصاص دهند، که پیگیر افزایش 
این میزان به ۲0 درصد هستیم . سومین جشنواره 
مرکبات جیرفت در محل باغات مرکبات شرکت 
کشت و صنعت با حضور رئیس کمیسیون کشاورزی 
مجلس شورای اسلامی،معاون باغبانی وزارت جهاد 
کشاورزی، دبیر کمیسیون کشاورزی و مدیر کل دفتر 
امور میوه های گرمسیری و نیمه گرمسیری معاونت 
باغبانی وزارت جهاد کشاورزی، ائمه جمعه شهرستان 
جیرفت و عنبرآباد و معاون اقتصادی استاندار، ریاست 
سازمان جهاد کشاورزی جنوب کرمان ، نماینده مردم 
شهرستانهای جیرفت و عنبرآباد در مجلس شورای 
اسلامی، مدیرعامل شرکت کشت و صنعت  جمعی از 

مسوولان شهرستانی  برگزار شد.

غفلت در تجاری سازی
نانی از تنور سومین جشنواره ملی مرکبات جیرفت برای کشاورز 

گرم می شود؟

گزارش سمیه خدیشی
کاغذ وطن

سنا
: ای

س
عک

 رئیس کمیســیون امنیــت ملی و سیاســت خارجی 
مجلس از »تدوین لایحه جامع ایرانیان خارج از کشور« 
به دســتور رئیس جمهور در کارگروه مشترک دولت و 
مجلس خبر داد و گفت: آیت الله رئیســی ضرب الاجل 
60 روزه ای را برای تدوین این لایحه تعیین کردند. به 
گزارش ایرنا وحید جلال زاده با بیان اینکه همه دولت ها 
در شــعارهای انتخاباتی خود به موضوع ایرانیان خارج 
از کشور می پرداختند اما اغلب در تحقق شعارهایشان 
ناکام و ناموفق بوده اند، اظهار داشــت: در 8 سال عمر 
دولت یازدهم و دوازدهم رئیــس جمهور در هیچ یک 
از جلسات شورای عالی ایرانیان شرکت نکرد. نماینده 

مردم ارومیه در مجلس اظهار داشت: آیت الله رئیسی به 
شعار خود مبنی بر اینکه ایرانیان خارج از کشور اتباع 
جمهوری اســلامی ایران هســتند و از حقوق مساوی 
برخوردارنــد عمل کــرد. امیرعبداللهیــان وزیر امور 
خارجه در جلسه رای اعتماد حل مشــکلات ایرانیان 
خارج از کشور را مورد تاکید قرار داد. رئیس کمیسیون 
امنیت ملی و سیاســت خارجی مجلس بــا بیان اینکه 
وزارت امور خارجه به عنوان قــرارگاه ایرانیان خارج از 
کشور جلسات مستمر را در این خصوص تشکیل داده 
اســت، گفت:  شــورای عالی ایرانیان خارج از کشور با 
حضور رئیس جمهور یک ماه قبل تشکیل جلسه داد و 

آیت الله رئیسی اعلام کردند  بدور از تبلیغ و شعار قصد 
دارم، موضوع ایرانیان خارج از کشور را پیگیری کنم. در 
این راستا آیت الله رئیســی بر لزوم تدوین قانون جامع 

ایرانیان خارج از کشور تاکید کردند. 
جلال زاده بــا بیان اینکــه کمیســیون امنیت ملی و 
سیاســت خارجی نیز به دنبال تدوین طرحی در مورد 
حقوق ایرانیــان خارج از کشــور بود، اظهار داشــت: 
رئیس جمهور تدوین این لایحه را به وزارت دادگستری 
محول کرد، در همان جلســه بنده پیشــنهاد دادم که 
وزارت دادگســتری به همراه کمیســیون امنیت ملی 
و سیاســت خارجی لایحه جامعی را در مورد ایرانیان 

خارج از کشــور تدوین کند. رئیس جمهور با پیشنهاد 
بنده موافقت کــرد. نماینده مــردم ارومیه در مجلس 
ادامه داد: مجلس در کنار دولت با مســئولیت وزارت 
دادگستری در حال تدوین لایحه جامع ایرانیان خارج 
از کشــور اســت. رئیس جمهور بازه زمانی 60 روزه را 
برای تدوین این لایحه تعیین کردند که حدود ۳0 روز 
آن طی شده است. عضو شــورای عالی ایرانیان خارج 
از کشــور افزود: موضوعات مربوط به سربازی، سرمایه 
گذاری، تابعیت، شناســنامه، تحصیل، دفاع از حقوق 
ایرانیان در خارج از کشور از موضوعاتی است که در این 
لایحه مورد بررسی قرار گرفته است. رئیس کمیسیون 

امنیت ملی و سیاست خارجی اظهار داشت: یکی از مواد 
این لایحه در مورد تشکیل مجلس و گعده های ایرانیان 
در کشورهای مختلف است بر اساس این ماده ایرانیان 
خارج از کشــور می توانند مجلس محلی تشکیل دهند 
و نمایندگان مجالس محلی در مجلس شورای اسلامی 
حضور یابند به عنوان مثال ایرانیان حاضر در آلمان می 
توانند مجلس محلی تشــکیل داده  و نماینده آنها در 
مجلس شورای اسلامی حضور یابد. رئیس کمیسیون 
امنیت ملی و سیاســت خارجی مجلس گفت: شورای 
عالی ایرانیان پس از تدوین این لایحه تشــکیل جلسه 

خواهد داد.

»تدوین لایحه جامع ایرانیان خارج از کشور« به دستور رئیس جمهور

سـه مـاه بعـد از نایـب قهرمانـی تیـم ملـی 
فوتبـال سـاحلی در جـام بیـن قـاره ای هنوز 
پـاداش ملی پوشـان پرداخـت نشـده اسـت؛ 
موضوعـی کـه موجـب گلایـه کاپیتـان تیـم 
ید  ده می گویـد: شـا ملـی اسـت. احمـدزا
هیچکـدام از بازیکنـان تیـم ملـی صحبـت 
نکنـد، امـا من از حـق بچه هـا دفـاع می کنم. 
بـه گـزارش ایرنا،  تیـم ملـی فوتبال سـاحلی 
کشـورمان در آبـان مـاه سـال جـاری موفق 
شـد عنوان نایـب قهرمانـی جام بیـن قاره ای 
فوتبـال سـاحلی را در کشـور امارات بدسـت 
آورد،  عنوانـی کـه در گـذر زمـان بـه بـاد 
فراموشـی سـپرده شـد تـا پـس از حـدود 
۳ مـاه حداقـل یـک نفـر لـب بـه اعتـراض 
بـاز کنـد. در ایـن میـان مصاحبـه کاپیتـان 
تیـم ملـی فوتبـال سـاحلی بـا ایرنـا حکایت 
از اعتـراض و گلایـه بـه حـق بازیکنـان تیـم 
فوتبـال سـاحلی داشـت، سـخنان  ملـی 
»محمـد احمـدزاده« حکایـت از آن داشـت 
کـه ایـن تیـم بـه فراموشـی سـپرده شـد و 
فتخـارات و  فدراسـیونی ها توجهـی بـه ا
موفقیت هـای ایـن تیـم ندارنـد و بـه نوعـی 

آنهـا را نادیـده گرفته انـد.
برده داری به سبک ورزشی

فوتبـال  ملـی  تیـم  پیتـان  کا ده  احمـدزا
سـاحلی در صفحـه شـخصی خود نسـبت به 
شـرایط ایجاد شـده بـرای تیـم ملـی فوتبال 
سـاحلی اعتـراض داشـت. وی بـا صراحـت 
حتـی از واژه بـرده داری بـرای ظلمـی که در 
حقش شـده هم اسـتفاده کـرد. امـا او به یک 
نکتـه ظریـف دیگـر هـم اشـاره داشـت. این 
کـه همـه بازیکنـان گلایـه دارنـد امـا حرف 
نمی زنند. شـاید در ابتـدا این مسـاله چندان 
مهـم جلـوه نمی کرد امـا بـا تماس هایـی که 
با سـایر ملی پوشـان فوتبال سـاحلی داشتیم 
ه  یـا پاسـخگو نبـوده یـا تلفن هـای همـرا
خـود را از دسـترس خـارج می کردنـد تـا به 
نوعـی در ایـن خصـوص حرفـی از زبـان آنها 
مطـرح نشـود. در ایـن میـان فقط یـک تلفن 
پاسـخ داده شـد، آن هم نـه از سـوی بازیکن 
ملی پـوش بلکـه از طـرف یکـی از بسـتگان 
وی کـه در نهایت پـس از چنـد سـوال که از 
کجـا تمـاس می گیریـد و نامتـان چیسـت؟ 

حاضـر بـه مصاحبـه نشـدند.
تفـاوت فوتبـال تـا فوتبـال، شـکافی 
عمیق کـه همیشـه بـوده و خواهد بود

لی هـا همیشـه  ز گلایه هـای فوتبا ا یکـی 
بـه تفـاوت توجـه بـه تیـم ملـی فوتبـال 
ایـران و سـایر تیم هـای تحـت پوشـش این 
فدراسـیون بـاز می گردد کـه اتفاقـا مربوطه 
به یک یـا چند دوره خـاص نبوده و نیسـت. 
این کـه چـرا تیم ملـی فوتبـال بزرگسـالان 
ایـران همـواره متفـاوت دیـده شـده مـورد 
اختـلاف نظـر برخـی از کارشناسـان اسـت 
امـا ملی پوشـان فوتبـال سـاحلی،  فوتسـال، 
فوتبـال و فوتسـال زنـان و تیم هـای دیگـر 
یـن تفاوت هـا گلایـه  ره نسـبت بـه ا همـوا
ز  ده در بخـش دیگـری ا ا نـد. احمـدز ر دا
یـن نکتـه اشـاره دارد  سـخنان خـود بـه ا
کـه 1۷ سـال اسـت در تیـم ملـی بـازی 
می کنـم و با 6 رییـس فدراسـیون کار کردم 
سـیون  بـه چـه  ا نـم سیاسـت فدر ا و می د
شـکل اسـت. می دانـم کـه بودجـه وجـود 
یـن بودجـه بـه تیـم فوتبـال  مـا ا رد ا دا
سـاحلی، فوتسـال و فوتبال زنان نمی رسـد. 
بچه هـای فوتبـال سـاحلی مظلوم هسـتند و 
می ترسـند حـرف بزننـد. کاپیتان تیـم ملی 
فوتبـال سـاحلی کشـورمان در واکنـش بـه 
این پرسـش گفـت:  در یکی از اسـتوری های 
لدین  »سیدشـهاب ا ز  ا م  گرا ینسـتا ا
عزیزی خـادم« رییـس فدراسـیون فوتبـال 

خواسـتم که اگـر می داند تیـم ملـی فوتبال 
سـاحلی وجود دارد، به آن رسـیدگی کند و 
اگـر هـم نمی دانـد، ایـن تیـم را جمـع کند. 
مـا بـا شـرایط سـخت و دوری از خانـواده 
افتخـار کسـب می کنیـم امـا هیـچ توجهـی 
سـیون  ا . مـا بـرده فدر بـه مـا نمی شـود
نمی دهنـد؟  ا  ر مـا  حـق  چـرا  نیسـتیم، 
پـاداش مـا بـه یـک میلیـارد هـم نمی رسـد 
امـا حاضـر نیسـتند مـا را ببیننـد.در ایـن 
شـرایط اقتصـادی کشـور، ایـن بازیکنـان 
بدون هیچ شـغلی نهایتـاً 50 تـا 60 میلیون 
قـرارداد دارند. شـاید هیچکـدام از بازیکنان 
تیـم ملـی سـاحلی صحبـت نکنـد، امـا مـن 
ع  ز حـق بچه هـا دفـا صحبـت می کنـم و ا

. می کنـم
»پیمـان حسـینی« هـم لب به سـخن 

گشـود
پیگیری هـای خبرنـگار ایرنـا بـرای گفـت و 
گـو بـا سـایر ملی پوشـان فوتبـال سـاحلی 
بی نتیجـه مانـد تـا اینکـه اسـتوری »پیمـان 
حسـینی« منتشـر شـد و همین بهانـه کافی 
بود تـا نظـر سـنگربان سـابق تیم ملـی را در 
ایـن خصـوص جویـا شـویم. حرف هـای مرد 
اول تیـم ملـی فوتبـال سـاحلی سـنگین و 
غیرقابـل بـاور بـود و بـه گفته خـودش برای 
اولیـن بـار از دلایـل خداحافظـی اش از تیـم 
ملـی پـرده برداشـت. ایـن کـه از دروازه بـان 
تیم ملی بخواهـد در کمال صحت و سـلامت 
خودش را بـه مصدومیـت زده و روی نیمکت 

بنشـیند موضـوع سـاده ای نیسـت امـا بـه 
گفتـه مـرد شـماره یـک تیـم ملـی همیـن 
دلایـل و بی توجهی هـا، موجـب شـد تـا او 
مجبـور بـه خداحافظـی از تیـم ملـی ایـران 

شـود.
مجبور به خداحافظی شدم

او می گویـد: در شـرایط کـه در بهتریـن فرم 
آمادگـی بـودم، از مـن خواسـتند بـه بهانـه 
مصدومیـت پـا از ترکیـب تیـم بیـرون آمده 
نـم چـرا  و بـروی نیمکـت بنشـینم. نمی دا
مشـکل، حضـور مـن در تیـم بـود و وقتـی 
دیـدم دعوا سـر نخواسـتن مـن اسـت از تیم 
ملـی خداحافظـی کـردم. حسـینی افـزود: 
لیـگ فوتبـال سـاحلی چیـزی نـدارد و پولی 

در آن نیسـت، تمامـی دلخوشـی بازیکنان به 
همیـن پاداش ها اسـت، امـا وقتی پـاداش را 
هم نمی دهنـد دیگـر انگیزه ای بـرای بازیکن 
نمی مانـد. هـر وقـت و هـر کجـا کـه لازم 
بـود بـرای اعتـلای ورزش، آبـروی فوتبال و 
اعتبـار ایـران از جانمان هـم مایه گذاشـتیم 
و بـه ایـن افتخـار می کنیـم امـا کم توجهـی 
دلمـان  کـه  می بینیـم  بی مهری هایـی  و 
را آزرده خاطـر می کنـد. شـاید چنـد نفـر 
نیـازی بـه ایـن مبالـغ نداشـته باشـند امـا 
بازیکنانـی را داریـم کـه در خـرج و مخـارج 
خانـه و خانـواده خـود مانده انـد و درسـت 
نیسـت کـه پاداشـی کـه حقشـان اسـت را 
پرداخـت نکننـد. چـه فرقـی بیـن قهرمانان 
فدراسـیون اسـت، پـاداش بچه هـای چمنی 
نـوش جانشـان امـا چـرا مـا را نمی بیننـد؟ 
پیمـان حسـینی تاکیـد کـرد: با این شـرایط 
نمی توانسـتم در تیـم ملـی بمانـم و بـرای 
همیـن خداحافظـی کـردم؛ امـا بـرای ایـن 
کـه ثابت کنـم مشـکل جایـی دیگری اسـت 
ول فوتبـال سـاحلی  همچنـان در سـطح ا
بـازی خواهـم کـرد. پیشـنهاداتی دارم کـه 
بایـد بررسـی کنـم امـا می خواهم بـه عنوان 
یـک ایرانـی در باشـگاه های معتبـر خارجـی 

بـازی کنـم.  
 لباس نداشتیم به مراسم نرفتیم

یامـی کـه تیـم ملـی فوتبـال  در همـان ا
بـت هـای فوتبـال  یـران در رقا سـاحلی ا
سـاحلی حضـور داشـت هـم شـاهد اتفاقاتی 
بودیـم کـه چنـدان دلچسـب نبـود. مثـلا 
یـران در شـرایطی در مراسـم  بازیکنـان ا
گالا شـرکت نکردنـد کـه بـه طـور معمـول 
تمـام تیم هـای شـرکت کننـده در جـام 
بیـن قاره ای بـا تمـام بازیکنـان خـود در این 
مراسـم حضـور یافتـه و سـاعتی را در کنـار 
هـم سـپری مـی کننـد امـا بازیکنـان تیـم 
ملی به دلیل نداشـتن کـت  و شـلوار و برخی 
دلخوری هـا کـه اکنـون سـرباز کـرده در آن 

برنامـه غایـب بودنـد.

گلایه های ناگفته ملی  پوشان فوتبال ساحلی

پاداشی که فراموش شد
گزارش
کرمان نو

واکنش شعبانی بهار به انتقاد 
از رکوردهای ورودی تیم ملی 

تیروکمان
رییــس فدراســیون تیروکمــان گفت:کســانی از رکوردهای 
ورودی تعیین شده برای حضور در تیم ملی انتقاد می کنند که 
نمی توانند به آن رکوردها برســند. به گزارش ایســنا، غلامرضا 
شــعبانی بهار در مورد اینکه میلاد وزیری عنوان کرده کســی 
نمی تواند  به رکورد ورودی تعیین شــده برای حضور در اردوی 
تیم ملی برســد، بیان کرد: پیش از المپیک توکیو جلسه ای را 
با مسئول کمیته آموزش  و آکادمی فدراسیون جهانی داشتیم 
و از آن ها مشــاوره گرفتیم مبنی براینکه چــه کاری باید انجام 
دهیم تا در بازی های المپیک ۲0۲8 موفق باشیم. به ما گفتند 
روی بازیکنان ۲0 تا ۲۲ ســال کار کنید. همچنین هر کســی 
که قهرمان ایران  شــد را برای مســابقات نیاوریم بلکه حداقل 
رکوردهایی را تعیین کنیم که ورزشــکار به آن رکوردها  برسد 
تا وقتی وارد مسابقات می شــود، بتواند با چند نفر رقابت کند. 
او افزود: ما این مســئله را در کمیته فنی مطرح کردیم و پس از 
یکی-دو جلسه، حداقل رکوردهایی تعیین شد. رکورد ورودی 
تیم ملی بزرگسالان برای مردان 660 امتیاز و زنان 650 امتیاز 
قرار داده شد. برای رده امید نیز رکورد  650 در مردان و  640 
در زنان تعیین شد. کســی که انتقاد می کند، دلیلش این است 
چون نمی تواند به رکورد 660 برسد نســبت به این رکورد نقد 
دارد. او قبلا جوان بوده و توانسته این رکورد را بزند اما الان دیگر 
نمی تواند. مصوبه کمیته فنی براســاس الگوهای جهانی است و 
من نیز مجری تصمیمات بخش فنی هســتم. شــعبانی بهار در 
پاسخ به این پرسش که مسئولیت سرمربی گری تیم ملی ریکرو و 
دبیری فدراسیون برعهده یک نفر است و در نظر دارد تغییری در 
این خصوص ایجاد کند، گفت: بله، به دنبال این هستیم که یک 
دبیر بگذاریم. اگر انتخابات را نداشتیم، حتما این کار را می کردم 
اما گفتم ممکن است این اقدام شــائبه هایی را ایجاد کند. جزو 
برنامه های ما این اســت دبیر جدیدی بر ســر کار بیاید. البته 
برای اینکه شائبه ای ایجاد نشــود، دبیر فدراسیون در انتخابات 
مســئولیتی ندارد و یک دبیر مجمع گذاشته ایم. در هر حال بنا 
داریم آقای پاکزاد در سرمربی گری تیم ملی ریکرو ایفای نقش 
کند و زمانی که  فرد مناسبی را نهایی کنیم، به سمت تغییر دبیر 
فدراسیون می رویم. او در مورد اینکه گفته می شود زهرا نعمتی با 
کهتری سرمربی پارا تیروکمان اختلاف دارد و با او کار نمی کند، 
تاکید کــرد: اختلافاتی ندارد. نعمتی از قبــل گفته بود در جام 
جهانی شرکت نمی کند. از طرفی مصوبه ای در پارالمپیک داریم 
مبنی بر اینکه کســانی که مدال طلای بازی های پارالمپیک را 
داشته باشند، می توانند از مربی خارجی اســتفاده کنند و این 
مصوبه را به ما هم ابلاغ کرده اند. به دنبال این هستیم به واسطه 
زهرا نعمتی مربی خارجی را بــرای پاراتیروکمان جذب کنیم و 
هزینه های آن هم برعهده پارالمپیک اســت. نعمتی هم اصرار 
ندارد حتمــا مربی خارجی فقط برای او بیایــد و می گوید برای 
تیم ریکرو پاراتیروکمان بیاید. رییس فدراسیون تیروکمان در 
پاسخ به این پرسش که قرار اســت چه زمانی ساختمان اداری 
فدراســیون افتتاح شود؟ گفت: قصد ما این اســت که تا قبل از 
عید نوروز در ســاختمان اداری مستقر شویم و مکانی که در آن 
هستیم را تحویل صاحبان اصلی دهیم. این کار انجام شود، زیر 
ساخت های لازم را داریم و دیگر روی بخش فنی کار می کنیم. 

رویکرد ما مهارتی، تکنیکی و فنی خواهد بود.

رییس فدراسیون پزشــکی ورزشی با اشاره به 
اینکه مقابلــه با فعالیت اماکن و باشــگاه های 
ورزشی متخلف بر خلاف دســتور ستاد ملی 
مقابله با کرونا در دستورکار قرار دارد، گفت: تمامی فعالیت 
ها باید بر اساس پروتکل های بهداشتی ابلاغ شده در رابطه با 
رشته های ورزشی مختلف باشد. به گزارش ایسنا، غلامرضا 
نوروزی در رابطه با نظارت بر رعایت پروتکل های بهداشتی 
ابلاغ شده در راستای مقابله با کرونا در حوزه ورزش با توجه به 
تشدید شیوع ویروس کرونا در کشور، اظهار کرد: فدراسیون 
پزشکی ورزشــی با جدیت، نظارت و پیگیری نحوه فعالیت 
مشاغل ورزشی طبق گروه بندی صورت گرفته را دنبال می 
کند و در صورت گزارش هر گونــه تخلفی ضمن ارائه تذکر، 
برابر قانون برخورد خواهد کرد. رییس فدراســیون پزشکی 
ورزشــی با تاکید بر اینکه نظارت دقیق تر بر فعالیت اماکن 
و باشگاه های ورزشی در دســتور کار قرار گرفته است، بیان 
کرد: از ســوی وزارت بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی، 
نحوه فعالیت باشگاه ها و اماکن ورزشی کشور مشخص شده 
و نظارت مســتمر و هر چه دقیق تر بر تعطیلی باشگاه ها در 
شرایط قرمز و نارنجی کرونایی صورت خواهد گرفت و افسران 
کنترل ســلامت فدراسیون پزشکی ورزشــی در این رابطه 
نظارت های لازم را انجام می دهند و در صورت عدم رعایت 

پروتکل ها، با متخلفان برخورد می شود.

انتقال سردار آزمون از تیم روسی زنیت به تیم 
لورکوزن با حواشی و واکنش های بسیاری در 

رسانه های آلمانی مواجه بوده است.
 ،sueddeutsche باشــگاه خبرنگاران جوان -  به نقل از
باشگاه بوندسلیگا با سردار آزمون، ملی پوش ایرانی به تازگی 
قراردادی را امضا کرده اســت، این بازیکن قدرت مانورهای 
بسیاری را در زمین داشته است. حضور و درخشش آزمون در 

تیم روسی زنیت رزومه خوبی را برای او رقم زد. 
امضای قرارداد این مهاجم ایرانی با واکنش های بسیاری در 
رسانه های آلمانی مواجه بوده است زمانی که لورکوزن فاش 
کرد که انتقال ســردار نه در تابســتان بلکه بلافاصله انجام 
می شود؛ این انتقال زودهنگام طبق توافق انجام شده به دلیل 
ترک زودتر از موعد زنیت از سوی سردار، حق انتقال ۲ تا 4 
میلیون یورویی را متوجه لورکوزن می کند که به صورت غیر 

رسمی ابلاغ شده است.
آزمون بازیکنی مانند »مکس کروزه« اســت یا خودش گل 
می زند یا برای سایر بازیکنان فرصت گل ایجاد می کند. نام 
سردار آزمون ممکن است حلقه »مکس کروزه« را که در آخر 
هفته خبر ها را به خود اختصاص داد، نداشته باشد، اما این دو 
بازیکن ممکن است نقاط مشترکی داشته باشند. هر دو متعلق 
به دسته ای از بازیکنان هســتند که بازی ها را با غافلگیری 
تصمیم می گیرند. آن ها یا خودشــان گل می زنند یا مسیر 

حیاتی را برای هم تیمی هایشان هموار می کنند.

فدراسیون پزشکی ورزشی هشدار داد: 
اعمال قانون متخلفان ورزش در 

آستانه پیک ششم کرونا

 واکنش رسانه های آلمانی به 
ماجرای جدایی آزمون از زنیت

خبر

خبر

خبر

در شرایط که در بهترین فرم آمادگی بودم، از من خواستند به بهانه مصدومیت پا از ترکیب تیم بیرون آمده 
و بروی نیمکت بنشینم. نمی دانم چرا مشکل، حضور من در تیم بود و وقتی دیدم دعوا سر نخواستن من 
است از تیم ملی خداحافظی کردم. حسینی افزود: لیگ فوتبال ساحلی چیزی ندارد و پولی در آن نیست، 
تمامی دلخوشی بازیکنان به همین پاداش ها است، اما وقتی پاداش را هم نمی دهند دیگر انگیزه ای برای 

بازیکن نمی ماند.

رنا
: ای

س
عک

کاغذ ورزش

افقی
کوه  رشته   - کودکانه  گردش   -  1 
مولانا،  کشورمان - گیاه مرداب، ساز 
 - كنیسه  جمع   - شاکی2  ساز 
ماست   - رایحه   - بمانی3  کارگردان 
نفی  موسیقی،  ششم  نت   - چكیده 
عرب، درون چیزی - حیوان وفادار، 
و  بند  بی  ولگرد،   - گله4  نگهبان 
خارجی  لفظ  در  زن  هنرپیشه   - بار 
زدني  گویی،  پر   - پارچه5  نوعی   -
از   - ها، طرف - دهن کجی  پرچانه 

روز   - لاشخور   - گیلان6  کوههای 
گذشته - صدای بلند و واضح، صدای 
واضح7 - رب النوع مصریان - شکوه، 
 - اجاق گاز  نوعی  پزی،  اجاق کیک 
رشد كردن، گوالیدن8   - مات  تیره، 
كردن،  گیری  غلط  كردن،  درست   -
بابونه   - رفرم  سر،  موی  تراشیدن 
دختر  ابن،   - سرخ  گل   - گاوی9 
یک  هر  همدم،  و  دوست   - نیست 
از بازیکنان یک تیم ورزشی - ناخن 
 - پنهان كردن  خاك  زیر   - ستور10 
رطوبت، رطوبت ناچیز - جوی آب - 

تواین  آثار مارک  از  احاطه کردن11 - 
مرتجعین12  از  لاستیکی،  مرتجع   -
نمایش،  صحنه   - کوتاه  منقار   -
نوعی   - اروپایی  رود  غلات،  آفت 
 - مرغوب  سنگ  زغال  سنگ،  زغال 
 - احساس13  فهمیدن،  جهنم،  قعر 
خاندان حضرت رسول )ص( - نقشه 
انگلیسی - پهلوان14 - مورد پسند - 
یك میزان15 - زاج سیاه - جوشهای 

ناراست  - ادبانه  بی  نه   - بدن  ریز 

عمودی
 - نابخرد  تاول سوختگی، كودن،   -  1
 - ترسان، سرخ كمرنگ  زائو  خاندان، 
در جنوب كشور  سد خوزستان، سدی 
چو   - ژرفا2  ژرفا،  و  - گودی، گودی 
معتبر  جشنواره  توت،  شهر   - وارونه 
تازی  زبان   - درشت  بخیه  سينمائي، 
- به معنی بگو 3 - راندن بی ادبانه، 
حرکتی  وسیله کمک   - مزاحم  راندن 
پوش  زیر  زیرپوش،  نوعی   - اطفال 
 - گوش4  در  استخوانی  آستین،  بی 
الم - سخن بی پرده - خالق،  درد و 
خواجه  لقب   - پرچم5   - آفریننده 
سرایان - فرومایگی  - جمع مشعل6 
- ذکاوت و هوشیاری - پار برعکس7 
هنری8  چهره  این  نام   - استادان   -
طلیعه   - خشک  ضد  خیس،   -
پیشتاز  عدد  نخستین،  عدد  اعداد، 
جمعی،  دسته  سرود   - - گروگذاری 
گریزحیوان،   - شرعی9  آب  ناشنوا، 
شهر  دفاع،  بی  شهر  ایتالیا،  مرکز 
 - طی کردن  تسلیم کردن،   - فراری 
 - - گمان10  خونی  لوله  خون،  جوی 

کشور  سابق،  روسیه   - ساده  آسان، 
 1956 سال  المپیک  قهرمان  پوتین، 
زبان  درخت   - درختی  قورباغه   -
هیوستون  تیم  شهرت   - گنجشك11 
در NBA - گوسفند - نوعی نان12 - 

منفی، جواب سر  درون دهان - عدد 
ترساندن13  صدای   - دلواپس   - بالا 
ایران -  از اعضاء تیم ملی تکواندو   -
تنها، همنشین تنها14 - نیمی از یگان 
ای  ناخواسته  یا تصویر ذهنی  - كلمه 

ناراحتی  و  شده  ذهن  وارد  مكرراً  كه 
بوجود می آورد15 - شلوار جین، قدم 
انفصال - مكر و  یکپا، ژنرال جنگهای 
حیله، زیركی، حیله - یارغم، هر دو - 

ثمینی نغمه  از  اثری 

جدول شماره ۱۱6۷
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نشانی کرمان: خیابان شهید بهشتی، کوچه شماره 10، نبش شرقی 2
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

  آخرین انار دنیا

نویسنده: بختیار علی
ترجمه: مریوان حلبچه ای

انتشارات: ثالث
رمان آخرین انار دنیا با عنوان اصلی »دواهه مین هه ناری دونیا« اثر 
نویسنده کُرد، بختیار علی است که برای اولین بار در سال 1۹۹۶ 

در کشور سوئد چاپ شد. این رمان یک اثر جذاب و خواندنی 
است که تاریخ و فرهنگ مردم کُرد را نیز به خوبی نشان می دهد 
و بدون شک برای کسی که بخواهد از ادبیات کُرد کتابی بخواند، 

اگر بهترین گزینه نباشد، قطعا یکی از بهترین گزینه ها خواهد بود. 

فراخوان رقابت بین المللی تصویرسازی 
ART street 2۰22 منتشر شد.

مهلت: 16 اسفند 1400
این مسابقه توسط MediBang، یک شرکت ژاپنی که دفتر 

مرکزی آن در توکیو قرار دارد، برگزار می شود. در صورت نیاز 
و تمایل می توانید از خدمات ویژه ی »دپارتمان های تخصصی 

فستیوارت« برای ثبت نام، واریز و دریافت هزینه های ارزی، ترجمه 
متون ادبی، طراحی پورتفولیو، پوستر و … استفاده کنید.

سنقر تالابی
مشخصات ظاهری: این پرنده، ۴۸ تا ۵۵ سانتی متر طول دارد. از سایر 

سنقرها بزرگتر و سنگین تر است و بال های پهن تری دارد، اما ماده فاقد دمگاه سفید 
است بال ها تا اندازه ای گرد است و رنگ پرنده ی نر از نر سایر سنقرها متفاوت است. 

رنگ روتنه و بال ها در پرنده ی نر، از سه رنگ مشخص آبی مایل به خاکستری، قهوه ای 
و سفید تشکیل می شود و زیر تنه، به طور کلی قهوه ای روشن است که نقطه به نقطه 

های قهوه ای تیره در آن دیده می شود. همچنین زیر دم کرم روشن است. پرنده ی ماده 
بزرگتر است و رو تنه اش قهوه ای تیره و سر،گردن و تارک، همراه با خال های سینه، 
به رنگ زرد مایل به سفید دیده می شود. پرنده ی نابالغ شبیه ماده اما با رنگ روشن 

تر و سر قرمز تر دیده می شود. تفاوت پرنده ی نر از نر سایر سنقرها، تیرگی پوش پرها، 
سفیدی پس سر و سینه ی نخودی است.این پرنده در ارتفاع پایین پرواز کرده وغالبا د 
رحالی که بال ها را بالاتر از بدن نگه داشته است، درجا بال زنی می کند. هنگام شکار از 

ارتفاع پایین و با حرکتی ناگهانی به درون نیزار، بر شکار فرود می آید.
صدا: صدای پرنده ی ماده قوی تر از پرنده ی نر است اما، به طور کلی، دو سیلابی است 
و شبیه » چینکا- چینکا- چینکا« و در نرها شبیه »چوکارا- چوکارا- چوکارا« شنیده می 

شود.زیستگاه: این پرنده در مناطق تالابی، نیزار و در یاچه های پوشیده از نیزار های انبوه 
به سر برده و در نیزارهای انبوه درون آب آشیانه می سازد. در ایران نیمه مهاجر و فراوان 
است.حفاظت : چنین به نظر می رسد که جلوگیری از تخریب تالاب ها و مناطق زیستی 

این پرنده برای حفاظتش کافی است./گروه کویرها و بیابان ها ایران

کتاب

فراخوان

زیستمند

ارز دیچیتال

اینفوگرافیکخبر

عکس نوشت

رییس کل دادگستری کرمان گفت: 
تاکنون ۴۰۵ پرونده حمایت قضایی از 
سرمایه گذاری در استان تشکیل شده و 

مورد رسیدگی قرار گرفته است.
لله موحد افزود:در بسیاری از این  یدا
دستگاه  مکاتبات  براساس  پرونده ها 
رفع  مربوطه  سازمان های  با  قضایی 
مشکل انجام شده و در مواردی که توفیقی 
حاصل نشود، این پرونده ها در جلسه 
ستاد استانی اجرای سیاست های اقتصاد 
مقاومتی با حضور مدیران مربوطه مطرح 
و راهکارهای رفع مشکلات واحدهای 

تولیدی اندیشیده می شود.
اقتصاد  حوزه  کرد:در  خاطرنشان  او 
مقاومتی تلاش شده برمبنای منویات 
مقام معظم رهبری و سیاست های کلان 
قوه قضاییه در زمینه حمایت حقوقی 
و قضایی از سیاست های کلی اقتصاد 
مقاومتی وارد شود و از استان های فعال 

باشیم که در این زمینه دستگاه قضایی 
استان به پناهگاه مدیران تولید تبدیل 

شده است.
موحد با اشاره به اینکه استان کرمان قطب 
معادن کشور است و در این حوزه،استانی 
بی نظیر به شمار می رود، تاکید کرد: یک 
پنجم باغات کشور در استان کرمان است 
و این استان همچنین قطب علمی کشور 

نیز به شمار می رود.
او ضمن بیان اینکه مواهب خدادادی 
استان کرمان روز به روز در حال فقیر 
شدن است ادامه داد:منابع معدنی و 
آب های زیرزمینی استان در حال از دست 
رفتن است و منافع محصولات باغی و 
زراعی نیز در نقاط دیگر سرمایه گذاری 
می شود و در حوزه صنعت و معدن نیز 

همین وضعیت برقرار است.
رییس کل دادگستری استان کرمان،قرار 
گرفتن در مسیر ترانزیت موادمخدر و 

از  را  بیگانه  تباع  ا عبور  و  نیز حضور 
معضلات امنیتی مهم برشمرد و گفت: 
برآورد می شود ۷۰ درصد مواد مخدر 
ورودی به کشور از پهنای این استان 
عبور می کند و بزرگترین تهدید و معضل 
پیچیده امنیتی، اجتماعی و فرهنگی 
استان کرمان نشات گرفته از قاچاق مواد 

مخدر است.
موحد تاکید کرد:استان کرمان هزینه های 
بیشماری برای مبارزه با مواد مخدر 
پرداخت کرده و آبرو و اعتبار خود را برای 
مبارزه با مواد مخدر گذاشته است؛ شاید 
در دنیا استانی مانند کرمان با مواد مخدر 
مبارزه نکرده است و در این زمینه باید 
توجه داشت که اگر اقدامات مبارزه ای 
در این استان انجام نشود، در سایر استان 
ها باید شاهد مبارزات با این پدیده شوم 

باشیم.
او  یادآور شد:در سال گذشته ۲۰۲ تن 
انواع موادمخدر در این استان کشف شده و 
سازمان های کاشف با دشواری های بسیار 
این مواد را کشف کرده اند که با کشف این 
مواد،دستگاه قضایی نیز با پرونده های 
سنگین روبه رو و زندانیان ماندگاری نیز 

وارد زندان های این استان می شوند.
رییس کل دادگستری استان کرمان بیان 
کرد: معادل 1۰ درصد جمعیت استان 
کرمان را اتباع بیگانه مجاز و غیرمجاز 
تشکیل می دهند و تهدیدهای امنیتی 

زیادی نیز در این حوزه وجود دارد.

نگهبانان تالاب
تامین نشدن حقابه،ورود پساب، شکارچیان غیرمجاز و 
مشکل زیست محیطی کلماتی است که با شنیدن نام 
تالاب در ذهن مجسم می شود.مشکلاتی که ماموران 
یگان حفاظت محیط زیست را با وجود همه کمبودها 

به چالش می کشاند و روز تالاب فرصتی برای به تصویر 
کشیدن مجاهدت های خاموش این نگهبانان تالاب 

است.

عکس: ایرنا

سنا
: ای
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تشکیل ۴۰۵ پرونده حمایت قضایی از سرمایه گذاری در کرمان

۸۰ درصد مدارس 
در کشور مقاوم سازی شده اند

انتقاد نماینده کرمان از احصا معادن توسط دولت؛
پورابراهیمی: امورات توسعه شرکت ایمیدرو 

در کشور تعطیل است

خبر

معاون توسعه پشتیبانی سازمان نوسازی مدارس کشور از مقاوم سازی ۸۰ درصد مدارس 
کشور طی سال های گذشته تاکنون خبر داد و گفت: این مدارس اینک در بحران های 
طبیعی نیز به عنوان کانون های امن و مطمئن هستند.علی شهری ر آیین معارفه مدیرکل 
نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس استان کرمان افزود: بخش عمده مدارس فرسوده حذف و 

به فضاهای ایمن، استاندارد، زیبا و با نشاط تبدیل شده اند. 
او گفت: اگر در گذشته نسبت فضاهای آموزشی ایمن یک به ۲ بود اینک بیش از ۸۰ درصد 

مدارس مقاوم سازی شده اند و این کاری عظیم بوده است.
سرانه آموزشی پایین کرمان

نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شورای اسلامی نیز در این مراسم گفت: با وجود همه 
کارهایی که در بخش مدارس در استان کرمان انجام شده سرانه فضای آموزشی در استان 
نسبت به متوسط کشوری و سرانه آموزشی شهر کرمان)مرکز استان( نسبت به متوسط 

استان پایین است.
محمدرضا پورابراهیمی ادامه داد: وضعیت مدارس در برخی نقاط شهر کرمان ناهمگونی 
دارد.او تصریح کرد: زیبنده استان کرمان نیست که کلاس های آموزشی آن در یک وضعیت 

نامناسبی برگزار شود.

نماینده مـردم کرمـان و راور در مجلس با انتقـاد از دولـت در خصوص واگـذاری معادن 
گفت: تعدادی از معادن اسـتان توسط دولت از جمله شـرکت ایمیدرو حبس شده  است 

و کاری هم انجـام نمی دهند.
محمدرضـا پورابراهیمـی در نشسـت شـورای معـادن روز پنج شـنبه 1۴ بهمـن افزود: 
امورات توسـعه شـرکت ایمیـدرو در کشـور تعطیـل اسـت و انتظـار داشـتیم در دولت 

سـیزدهم این مشـکل حـل شـود، آقـای وزیـر چـرا حرکـت نمی کند؟
او تاکید کرد:ذخایر در اختیار این شـرکت در اسـتان را احصاء کنیـد و ببینیم این آقایان 

چه دسـته گلی به سر کشـور و اسـتان کرمان می زنند.
رئیس کمیسـیون اقتصادی مجلس شـورای اسـلامی خطاب به اسـتاندار کرمان گفت: 

از اختیارات شـورای معادن بـرای حل این معضل اسـتفاده کنید.
او درباره اسـتفاده از مکانیزم بازار سـرمایه در عرضه ها گفت:اسـتفاده از ظرفیت بورس و 
بازار سـرمایه برای واگذاری پروانه معادن تعطیل شـده در کمیسـیون اقتصادی مجلس 
تصویـب شـده و در سـال آینـده در بودجـه دیده مـی شـود و اگر ایـن در صحـن علنی 
مجلـس رای بیـاورد مکانیزم واگـذاری بورس و بازار سـرمایه می شـود و این بسـاط هم 

جمع می شـود.
رئیس کمیسـیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی تاکید کرد:سـال آینده، سال تحول 

در فعال سازی معادن غیرفعال اسـتان کرمان باشد.

آگهی استخدام در استان کرمان

call center موقعیت شغلی: کارشناس پشتیبانی و
شرایط احراز

جنسیت: خانم، آقا
نوع قرارداد: تمام وقت

NETWORK + مسلط به
آشنا به نرم افزارهای مانیتورینگ

مسلط به کار با تجهیزات میکروتیک
TCP/IPمسلط به مفاهیم شبکه و

دارندگان مدارک بین المللی اولویت دارند
)CCNA( آشنا به مباحث سیسکو

دارای روحیه کار گروهی و خلاقیت و پشتکار
متقاضیان واجد شرایط رزومه خود را از طریق سیستم 
ارسال رزومه »ای-استخدام« ارسال نمایند.

موقعیت شغلی: کارشناس تعمیرات سیستم های بانکی
شرایط احراز:
جنسیت: آقا

نوع قرارداد: تمام وقت
سن: 2۰ تا ۳۵ سال

مدرک تحصیلی: حداقل فوق دیپلم و حداکثر لیسانس
رشته تحصیلی: برق، الکترونیک، مکانیک، کامپیوتر و شاخه 

های مرتبط
دارا بودن کارت پایان خدمت

دارا بودن گوشی اندروید با نسخه ۵.2 به بالا
متقاضیان واجد شرایط رزومه خود را از طریق سیستم ارسال 
رزومه »ای-استخدام« ارسال نمایند.

موقعیت شغلی: کارگر انبار
شرایط احراز:
جنسیت: آقا

نوع قرارداد: تمام وقت
دارا بودن حداقل مدرک تحصیلی دیپلم

دقیق، منظم، مسئولیت پذیر
پاداش عملکرد

متقاضیان واجد شرایط رزومه خود را به واتس اپ زیر ارسال 
نمایند و یا با شماره موبایل زیر تماس حاصل نمایند.

اطلاعات تماس
موبایل ۰۹22۵۸۳6۸۳۷
واتساپ ۰۹22۵۸۳6۸۳۷

استخدام ویژگان بسپار شرقاستخدام ایران نارااستخدام ارتباط گستر نخل جنوب

خبر

رییس کل دادگستری کرمان گفت: تاکنون 
۴۰۵ پرونده حمایت قضایی از سرمایه گذاری 
در استان تشکیل شده و مورد رسیدگی قرار 

گرفته است.
این  از  بسیاری  افزود:در  موحد  یدالله 
پرونده ها براساس مکاتبات دستگاه قضایی 
با سازمان های مربوطه رفع مشکل انجام 
شده و در مواردی که توفیقی حاصل نشود، 
این پرونده ها در جلسه ستاد استانی اجرای 
سیاست های اقتصاد مقاومتی با حضور مدیران 
مربوطه مطرح و راهکارهای رفع مشکلات 

واحدهای تولیدی اندیشیده می شود.
او خاطرنشان کرد:در حوزه اقتصاد مقاومتی 
تلاش شده برمبنای منویات مقام معظم 
رهبری و سیاست های کلان قوه قضاییه در 

زمینه حمایت حقوقی و قضایی از سیاست های 
کلی اقتصاد مقاومتی وارد شود و از استان های 
فعال باشیم که در این زمینه دستگاه قضایی 
استان به پناهگاه مدیران تولید تبدیل شده 
است.موحد با اشاره به اینکه استان کرمان 
قطب معادن کشور است و در این حوزه،استانی 
بی نظیر به شمار می رود، تاکید کرد: یک 
پنجم باغات کشور در استان کرمان است و 
این استان همچنین قطب علمی کشور نیز به 

شمار می رود.
او ضمن بیان اینکه مواهب خدادادی استان 
کرمان روز به روز در حال فقیر شدن است ادامه 
داد:منابع معدنی و آب های زیرزمینی استان در 
حال از دست رفتن است و منافع محصولات 
باغی و زراعی نیز در نقاط دیگر سرمایه گذاری 

می شود و در حوزه صنعت و معدن نیز همین 
وضعیت برقرار است.

رییس کل دادگستری استان کرمان،قرار 
گرفتن در مسیر ترانزیت موادمخدر و نیز 
حضور و عبور اتباع بیگانه را از معضلات امنیتی 
مهم برشمرد و گفت: برآورد می شود ۷۰ 
درصد مواد مخدر ورودی به کشور از پهنای 
این استان عبور می کند و بزرگترین تهدید و 
معضل پیچیده امنیتی، اجتماعی و فرهنگی 
استان کرمان نشات گرفته از قاچاق مواد 

مخدر است.
موحد تاکید کرد:استان کرمان هزینه های 
بیشماری برای مبارزه با مواد مخدر پرداخت 
کرده و آبرو و اعتبار خود را برای مبارزه با مواد 
مخدر گذاشته است؛ شاید در دنیا استانی مانند 

کرمان با مواد مخدر مبارزه نکرده است و در این 
زمینه باید توجه داشت که اگر اقدامات مبارزه 
ای در این استان انجام نشود، در سایر استان ها 

باید شاهد مبارزات با این پدیده شوم باشیم.
او  یادآور شد:در سال گذشته ۲۰۲ تن انواع 
موادمخدر در این استان کشف شده و سازمان 
های کاشف با دشواری های بسیار این مواد را 
کشف کرده اند که با کشف این مواد،دستگاه 
قضایی نیز با پرونده های سنگین روبه رو و 
زندانیان ماندگاری نیز وارد زندان های این 

استان می شوند.
رییس کل دادگستری استان کرمان بیان 
کرد: معادل 1۰ درصد جمعیت استان کرمان 
را اتباع بیگانه مجاز و غیرمجاز تشکیل می 
دهند و تهدیدهای امنیتی زیادی نیز در این 

حوزه وجود دارد.

رئیس اداره نظارت بر ساخت راههای اداره کل راه و شهرسازی 
جنوب کرمان از آغاز عملیات اجرایی آسفالت لایه دوم از قطعه 
دوم بزرگراه جیرفت-بافت-سیرجان به طول 1۰ کیلومتر خبرداد.
علی طاهرنژاد رئیس اداره نظارت بر ساخت راهها گفت:عملیات 
اجرایی آسفالت لایه دوم از قطعه دوم بزرگراه جیرفت- بافت- 
سیرجان به طول 1۰ کیلومتر آغاز شده و طول کلی این محور 
کوهستانی ۲۷۰ کیلومتر می باشد که 11۰کیلومتری آن در حوزه 
استحفاظی این اداره کل است.او اظهار داشت: این عملیات اجرایی 
از محدوده خروجی باغعلیشیر تا پل کلدان این پروژه با  اعتبار به 
مبلغ  1۷۷۰۰۰ میلیون ریال آغاز شده و امیدواریم این پروژه تا 

پایان سال به بهره برداری برسد.

آغازعملیات اجرایی آسفالت تشکیل ۴۰۵ پرونده حمایت قضایی از سرمایه گذاری در کرمان
لایه دوم از قطعه دوم بزرگراه 

جیرفت - بافت - سیرجان


